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,r LOS ANGELES, CALIFORNIA, FRIDAY, JUNE 7, 1968

by each and every witness testifying jn the matters mow

9:00 O'CLOCK A.M.

(The Grand Jury Court Reporter, Donald L. OstIov,

was sworn as follows:
THE FOREMAN: Do you solemnly swear that you
will- correctly take in shorthand and correctly transcribe,

to the best of your ability, all of the testimony given

pending pefore this Grand Jury, and that you will keep

secret and divulge to no one any of the proceedings of

this Grand Jury, S© help you .God?

THE REPORTER: I do.)

(At the beginning of these proceedings 22 Grand

Jurors are present.)

THE FOREMAN: May we come to order, please?
Ladies and gentlemen, the name of the

possible defendant, Sirhan Bishara Sirhan.

Matters to be considered in commection with
the above-named possible defendant:
On June the 5th, 1965, at approximétely
12:20 a.m., the suspect, Sirhan pishara Sirhan, shot

Senator Robert F. Kennedy and five other individuals,
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Paul Schrade, Irwin Stroll, willijam Weisel, Elizabeth Evans,

and Ira Goldstein, at a 8athering at the Ambassador Hotel
following the Primary elections,

Senator Kemedy had just completed his
Statement proclaiming his Victory in the Democratic
Primary when the shooting began,

The suspect, §jrhan Bishara Sirhan, was
disarmed at the scene and taken into Custody,

Senator Kemnedy died at 1:44 a.m, the
following morning. :

Any member of the grand Jury who has a
state of mind in reference to this case or to any of the
parties involved which will pfevent him from acting
impartially ang without prejudice to the substantial
rights of any of the said parties will now retire from
the Jury Room, |

Do we have anyope who wishes to disqualify
himself? -

(There being no response, all 22 Grand

Jurors remain,) -
THE FOREMAN: There being none, I will sign it,

We are ready, My, Howard,

MR, HOWARD : May we call as our firgt witness ==
may I get him ~- paul Ziffren,




PAUL ZIFFREN,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
as follows:
THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
please? '

CWhereupbn the witness complied with the

request of the Foreman.)

Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?

THE WITNESS: I do.
THE FOREMA&: Would you be seated, please, and
for the record, could we have your name?

THE WITNESS: Yes, Paul Ziffren.

EXAMINATION

BY MR, HOWARD:

Q Will you spell your last name for the
record?

A Z-i- double =f-r-c-n.

Q Mr, Ziffren, are you acquainted =~ or were

you acquainted with Robert Francis Kennedy?
A I was.

Q "~ He is the Senztor -- was the Senator from

§ -
DO, frry ¢ ey YR e oo Pregs -
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New York?

A  That's correct. -

MR, HOWARD: May we mark, with the Foreman's
permission, for Grand Jury use, a photograph of the
Senator from New York as Grand Jury Exhibit 4°?

THE FOREMAN: Permission granted.

Q BY MR, HOWARD: Mr. Ziffren, will you

examine Grand Jury's Exhibit 42 I will ask you if you

recognize the person depicted in that photograph.

A 1 do.

Q Who is that?

A That's Robert Francis Kermedy.

Q How long have you known =~ how long did

you know the Senator?

A 1 have known the Senator since 1956.

MR. HOWARD: That's all we have of this witne
unless the Jury has occasion to direct a question.

' THE FOREMAN: Any questions?

MR, HOWARD: May Mr. Ziffren be excused? He
down to help us. |

THE FOREMAN: Thank you for coming in.

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

MR, HOWARD: May we call Dr. Cuneo?

SS
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HENRY M, CUNEO,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn

as follows:

THE FOREMAN: Would you raise your right hand,

please, Doctor?
(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.)

| Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?

THE WITNESS: I do.

THE FOREMAN: Would you be seated, please, and
for the record, your name?

THE WITNESS: Henry M. Cuneo.

THE FOREMAN: C-u-n-e-0?

THE WITNESS: That's right.

EXAMINATION
BY MR, MINER:
Q Would you be kind enough to spell your last
name for the reporter, please?
A C~u~-n=-c=-o.
Q Doctor, you are a physician and surgeon

duly licensed to practice as such in the State of

-— o o et
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california?

A I am. ) ¢

MR, MINER: May 1 approach the witness?

THE FOREMAN: Go right ahead.

Q BY MR, MINER: Doctor, 1 show you Grand Jury
Exhibit & for identification and ask whether or not you

recognize the person depicted in that photograph?

A Yes, I do.

Q And will you tell us who he is, please?

A Senator Robert F. Kennedy.

Q Doctor, was Senator Kennedy a patieni: of
yours?

A Yes, he was.

Q And at what place was he your patient?

A The Good Samaritan Hospital.

Q That's here in Los Angeles County?

A That's right.

Q And would you tell us, please, when you

first came in contact with the Senator as your patient?
A I'm not certain; I think it was somewhere
around about 1:30 in the morning.

1 may be mistaken because T wasn't paying

any attention to the time.

Q And that would be the morning of what date,

Doctor?

A Well, I think June the 5th =- would be




. 1| Tuesday -- no, it was Wednesday morninge.

2 I only had two hours' sleep in about forty-

s| eight hours =-- but it was Wednesday morning.

4 ‘~ I think it was the 5th, wasn't it?

3 Q It would be June 5 then, 1968, is that
6| right?

7 A Yes, that's right.

8 . Q Where did you first see the Senator,

.9 Doctox?

10 A In the> Intensive Care Unit at the Good

1 Samaritan Hospital.

12 Q What was his condition at the time ycu

13 first saw him?

u A Very critical.

15 Q And what was the cause of the criticalness
16| of his condition, sir?

17 A One, of course, was the intracranial

18 injury; and the other was respiratory difficulty.

19 Q And what procedures, if any, did you

20| yndertake at that time, sir?

n A The Cardiac Service and the Chest Service
22

were doing a tracheostomy at the time I arrived to improve
his airway.
2 - Q Explain to the Grand Jury what you mean by

25 the tracheostomy.

26 , A The tracheostomy is -- an incision is made

e ——— e —————— e ——— e~ e+ & ——
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in the anterior part of the neck that enters the trachea
and it's -~ the tracheostomy tube is then placed into the
trachea so it bypasses any possible obstruction that there
might be above that level from drainage of blood into the
nasal pharynx and obstructing the airway.

Q The trachea, I take it -= would we say
"yindpipe"? Would laymen mean the windpipe, the tube
that goes into the 1828?

A Yes. It's the main air stem way that
goes to the lungs. |

Q And could you indicate upon yourself the
level at which that operation was performed?

A It would be right: here, above -~ just
below what you might ca}.l the Adam's apple,

i Q After that procedure was accomplished,
Doctor, what next happened?

A Well, of course, his condition markedly -

improved immediately following that. |

There was considerable amount of blood
and mucus that was aspirated through the wound and an
adequate ajrway was maintained following that with no
more respiratory difficulty.

Q By "aspirated,” you mean the suction
proceés that was going on, I take 1it?

A Yes.

Q Then what next was done, Doctor?
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A Well, the patient was being given a fluid;
he had a blood transfusion that was being started.

And after examining the Senator, he began
to have some cardiac difficulties, irregularity of the
heart rate.

And just before the tracheostomy had been
performed, his blood pressure went up to 280, which
signified increasing intracranial pressure,

Q Did you then -- or was surgery performed
upon Senator Kennedy?

A Yes.

Q And how long after his admission to the
hospital did you take him to surgery, sir?

A As I recall, we took him up on the

surgical floor, I would estimate, around -- about a

' quarter to 3:00 in the morning.

Q And what was the nature of the surgery you
performed upon the Senator, Doctor?

A Well, the procedure was what we call a
craniotomy. It was an opening into the right posterior
aspect of the skull and the removal of an adequate'amount
of bone to explore the area where the bullet had entered.

Q Could you point to yourself, Doctor,
showing the Grand Jury where the bullet did enter?

A The bullet entered approximately in the

midportion of the right mastoid process, right -- just
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in back of the right ear.

Q And for how long did you have Senator
Kennedy in the surgical theater?

A Approximately three hours.

Q You were assisted by other physicians,

were you?

A Yes, my associate, Dr. Nat Downs Reid --
R-e-i-d -- and Dr. Maxwell Andler == A=n~d-le-e-r.

Q What was the Senator's condition follcwing
the surgery, Doctor?

A Well, he began markedly to improve, about
a third of the way through surgery, after some of the
blood had been removed, and he was able then to start
breathing on his own.

And although his respiratory excursions

weren't maximum, he was continued to be assisted with a
positive pressure machine so that he would have «--
continue to have good, adequate airway, which, of course,
had been maintained since the tracheostomy when he had
been placed in the Intensive Care Unit.

Q Subsequent to the operation, did Senator
Kennedy die?

A Yes, he did.

Q Were you present at the time of his death,
Doctor?

A Yes, I was,
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Q pid you pronounce him dead?

A Yes. ¢

Q And at what hour did you pronounce him
dead?

A 1:44 a.m., yesterday morning.

Q That would be. the morning of June 6th, 19682

A Yes.

MR, MINER: Thank you, unless the Grand Jury has
any questions, Mr. For man?

THE FOREMAN: Does anyone have any questions he'd
liké to ask the doctor before he is excused?

Doctor, it's my duty to caution you and
also to warn you not to discuss with anydne -= not to
impart to anyone any of the proceedings that were carried
on in this room this morning.

THE WITNESS: Yes.
THE FOREMAN: We want to thank you very much for

taking time out from your busy schedule to come down and
visit us. '

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

MR, HOWARD: May we call Dr. Noguchi as our next

witness?

J—

LONALD (.. OSTROZ, C.5.R.. OrricCiaL limpomyra
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THOMAS T, NOGUCHI,
called as a witness before the Grand jury, was duly sworn
as follows:
THE FOREMAN: Doctor, come right around here,

please, Doctor. Would you stand, please, and raise your

right hand?

(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.)

Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God? |

THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN: Would you be seated, please. For
the record, would you give us your name?

THE WITNESS: Dr. Thomas T. Noguchi, N-o-g-u-c-h-i.

EXAMINATION
BY MR, MINER:

Q Dr. Noguchi, you are a physician and
surgeon duly licensed to practice as such in the State
of California?

A Yes, I am,

Q And would you tell us what position, if any,

you now occupy?
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- Hospital.

A I am the Chief Medical Examiner and County
Coroner for the County of Los Angeles, sir.

Q Doctor, would you give us, briefly, a
description of your experience and history as a physician?

A I was graduated from Nippon =- N-i-p-p-o-n ==
Medical School in 1951. I served two~year internship; the
first year Qas in Tokyo Imperial University Hospital and

the. second internship was in Orange County General

I completed lengthy postgraduate training
in Pathology, and I was appointed in 1960 as Assistant
Professor of Pathology at Loma Linda University, School
of Medicine, and became the Chief of the Autopsy Service,
for the White Memorial Medical Center.

And I continued training in the field of
forensic medicine, and I taught =-- I have been teaching
for many schools, including the University of Southern’
California, School of Medicine, as well as Loma Linda
University.

And I have been engaged in medico-legal
investigation for the County of Los Angeles since 1961,
sir.

- Q Doctor, are you certified by any specialty
boards in your specialty of Pathology?
A Yes, sir.

Q What ceortifications do you hold, Doctor?

DONALD L. OSTROV. C.5.A., OrriciaL RerouIER




MR, MINER: 15 ¢pe 6rand Jury Exhipie 4 in the

18 hands of one of the Grand Jury members?

17 (Whereupon gaig document wag handed to
18 Mr. Miner by Mr, Howard.,)
19 Q BY MR, MINER: Dr. Noguchi, I ghom you

a YOU performed ap autopsy on the Person depicted in that
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designated autopsy room at the Hospital of the Good
Samaritan, Los Angeles, and this examination was
conducted on the date of June the 6th, 1968, and the
examination began at 3:00 a.m. and completed at 9:15
of the samec date.

Q And in the post-mortem examination of the
person depicted in this photograph, would you tell us,
if you know, how this man was identified to you ==

that is, his name?

A By his name and also that ==

Q What was his name, Doctor?

A Robert Francis Kennedy, sir.

Q And did anyone assist you? Did you have

any other physicians on the team assisting you with this
autopsy examination?

A Yes, sir.

Q And would you tell us who they were,
please, spelling their names for the reporter, if you can?

A Yes, sir.

The assisting pathologists were John E.

Holloway, M.D., Deputy Medical Examiner for the County
of Los Angeles -- he is on my staff --

Q Would you spell Dr. Holloway's last name?

A H-é-l-l-a -~ just a moment, please =--
H-o=1-1-0-w-a-y —-- and another pathologist was

Dr. Abrzham T. Lu, last name spelled L-u.

IR S N CGooaoay el
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. correct?

_of your examination, did you come to an opinion as to the

_cause of the death of Senator Kennedy?

He is also dcputized medical examiner for
the County of Los Angeles and he is in charge of
neuropathology.

Q And Doctor, the autopsy itself was at all

times under your direct supervision and conti:ol, is that

A Absolutely, sir.
) Q And referring you to Grand Jury Exhibit
Number 4, is that a picture that was taken at your

direction and under your control?

A Yes, sir.

Q That's the exhibit I heretofore showed you?
A That is true, sir.

Q Thank you, Doctor. Doctor, as a result

A Yes. : o :
Q And would you state your opinion, please?
A The cause of death was gunshot wound of the

right mastoid, penetrating the brain.

Q And in your examinationm, Doctor, did you
determine if there was more than one wound on the body of
the Senator? |
‘ A Yes.

Q And would you tell us how many wounds there

were?
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1 A A total of three gunshot wounds, sir.

2 Q Do you mean caused by three separate

] bdllets, Doctor?

. A Yes. _

5 | Q And would you describe the location of

¢! the two, other than the one in the head?

7 A 1'11 be glad to.

s : May I at this time designate three

-+ 9 gunshot wounds és following, based on the standard

10| procedure, may I call this, the gunshot wound in the right

11| mastoid, to be Gunshot Wound Number 1, and the other two

2| gunshot wounds will be Gunshot Wound Number 2 and 3.
» These two gunshot wounds -- before this.,
u may I also -- the number given, purely for the purpose
15| of identification; it does not intend ﬁo designate the
16 time or sequence of events,
u And Gunshot Wound 2 was found in the back
18 of the right armpit, known as the right axilla; and the
¢ B Gunshot Wound 2 was also found very close, approximately ==
Vg | |  fe's about half inch below the Gunshot Wound Number 2.
j n Q Wait a minute, I think --
z THE FOREMAN: He said *'2" twice.
= Q BY MR, MINER: Just rapidly, Doctor, so
u that the Grand Jury will understand that, there were two
2 gunshot wounds in the region of the armpit, so to speak,
26

is that right?

{
i

b ——————_———
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1 A Yes.

2 Q And that was the left or right armpit?

3 A Right armpit. |
‘4 Q In designating them, you have arbitrarily

8 called these gunshot wounds Number 2 and 3 as distingui.shed

¢ from Gunshot Wound Number 1, which was the one in the head

7 1 take it, is that correct?
s . A That's correct.

.9 _ Q All right. Now, as to 2 and 3, could you

again tell us, they were both in the armpit and they were
u within half inch of each other, is that correct?

12 - A Yes, sir.

13 Q Now, as to the characteristics of Gunshot
u Wound Number 2, could you tell us, please, v;hat
characteristics that gunshot wound had?

18 What was it:; how did the bullet traverse

17| in the body, if it did? | C

18 A Yes, sir. Referring to the Gunshot Wound
Number 2, the entrance wound was found, as I mentioned,
20 in the right axilla, and it penetrated subcutaneous
21 tissue and muscle structure from right to left direction,
’ 22 and upward, and back to front direction.
] 23 And the exit wound was found, the front of
24 right shoulder.
25 The total body x-ray disclosed there was
; 26 no injury to boay structure nor fragments of lead remained

GOl D L STV, G . R.. Orricial. RrPORTER
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in the wound track. I am referring to the Gunshot Wound
Number 2, sir. ¢ |

Q Would it be correct then, Doctor, from
what you have told us, that the bullet that caused
Gunshqt Wound Number 2 =-- .

MR, MINER: Can you hear me? Is that all fight?'.

THE GRAND JURORS: Yes. | |

. Q 3Y MR, MINER: =~ that Gunshot Wound

Number 2 entered the body and exited from the body, and
there was no part of it in‘the body, is that correct?

A That's correct, sir.

Q Referring you now, Doctor, to Gunshot
Wound Number 3, that entrancé wound was, as you told us,

within half an inch of entrance wound Number 22

A Yes., . _
Q Would you describe what happened tb that
bullet in the body? o
‘ Excuse me a moment, Doctor. Go ahead,

Doctor,

A The Gunshot Wound Number 3 track was

traced and it indicated the direction to be from the right
to left and almost parallel ta the wound, to the Gunshot
Wound Number 2 pathway. ;

However, the wound track did not penectrate

or did not penetrate the chest cavity but the bullet

continued to travel the muscle structure of the back and
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Qo 1| the bullet was found lodged in the arca called the sixth

2 cervical vertebra and slightly to the right.

s Q I wonder, Doctor, if you could designate,

4 pérhaps on me, so that the Jury could see, just where that
5 would be?

[ A Gunshot Wound. Number 2 track was here

7 (indicating). It was == only it was impossible for me to
8 trace the gunshét wound track straight unless I could place
.9 the Senator's right arm forward (witness indicating on

10 Mr, Miner).

L The Gunshot Wound Track Number 3 was about

12 this area and the bullet was lodged at midline, the lower

® 13| portion of the back of the neck.
u MR. MINER: Thank you.
15 (Whereupon the witness resumed his place
18 on the witness stand.) »
17 Q BY MR, MINER: I take it then there was no
18| exit wound for bullet wound Number 37
19 A No, sir.
20 Q Did you in fact recover the bullet from

the location you just told us about?

2 A Yes.

23 Q And how did you recover the bullet, sir?
A I recovered the bullet by making a small

2

standard incision from the back of the neck and gently

28 retrived it and by my index finger.
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MR. MINER: Mr. Foreman, I have here én envelope
marked 5-A. May this be Grand Jury Exhibit 5-A?

THE FOREMAN: Permission granted.

Q BY MR, MINER: Doctor, I show you Grand
Jury Exhibit 5-A, and I ask whether or not that --

MR. MINER: In marking that, Mr, Foreman, may the
envelope and its contents be marked 5-A°

THE FOREMAN: So ordered.

Q BY MR, ﬁINER: Is the contents of 5-A the
bullet that you retrieved from Senator Kennedy's back<?

Would you examine the contents, please?

A Yes. This is the bullet which I
personally retrieved from the Senator Kennedy.,

Q And how do you know that that is the bullet
that you retrieved?

A Well, I placed my identifying mark, T.N.,
my initials, and last number of a Medical Examiner
Coroner's Case Number 68-5731; so I placed "31," -- it is
very clearly visible on the base of this bullet.

Q After you retrieved Grand Jury Exhibit 5-A
from Senator Kenaedy's back and you marked it as you have
described, what did you do with Grand Jury Exhibit 5-A,
the bullet?

A After documented, I handed it to the
authorized detective who was present at the special

autopsy room and the person representing was from the
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Los Angeles Police Department,

Q Would you give us the Bame of that officer,
Please, or may I ask you, was that Officer or Sergeant
Bill Jordan of Rampart Detectives, Los Angeles Police
Department; jig that correct?

A That's correct, sir,

Q At what time dig you hand Grand Jury
Exhibit 5-A to Sergeant Jordan?

A The bullet was recovered 8:45 a.m, on
June the 6th, 1968, and I hand this bullet to Sergeant
Jordan at 8:49 a.m. of the same date, sir.

Q Doctor, I takg it then -~ or would you
tell us, do you have an opinion as to whether or not the
wounds you have designated, 2 and 3, contributed to the
Senator's death?

A As far as how significant they contributed,

this will depend~encire1y upon evaluation of fatal gunéhot'

Q Let me withdraw the question as phrased.
I think it wasn't too eloquently put., T will try it this
way, if I may, Doctor.
Do you have an -opinion as to whether or
not Wound 2 would, by itself, have been fatale
| A Unlikely,
Q And do you have ap opinion as to whether

Wound 3 by itself would have been fatale

DONALD L. osTHOV. C.5.R.. OrriCIAL Rerontga
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A Unlikely. The term I use, "unlikely,"
because it causes hemorrhage and the infections and so on,
and without proper medical treatment, this could cause

fatal outcome.

Q But in the ordinary or usual course of
events, in the treatment, proper medical treatment, you
would not regard either wound as being fatal, is that
correct?

A That's correct, sir.

Q Or either or both wounds in combination as
likely to cause death if he was properly treated, is that
coxrect?

A That is correct. ,

Q  So that you would regard Wound Number 1
then &s being the wound that did cause death, is that
right? '

A That's correct, sir.

Q And would you tell us what you found
physiologically and anatomically with respect to Wound
Number 1?

A The Wound Number 1 was found behind the
right ear,

And the hair -- a portion of the head was

previously shaven for the purpose of surgery; and there

was -~ a closed surgical suture was -- suture or an

incision was found on the right back portion of the head.
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And the entrance wound of the Gunshot
Wound Number 1 was indeed incorporated in the area of
incision.

However, Dr. Cuneo -- I believe I have a
name of the -- he was a Chief Neurosurgeon and was
invited to point out area that prior surgical incision was
made so that I would be absolutely certain that was the
entrance wound.

Q I take it that Dr. Cuneo then was present
at a portion of the autopsy procedure, at any rate, was
he?

A Yes, sir.

Q All right, Go ahead, Doctor, please.
Sofry to have interrupted.

A The exact location of the gunshot wound

' as followsf

Three-quarter inches from the medical --
medical standard landmark, which is called biauricular
line, that is; line starts from right ear canal to the
top of the head to the left ear  canal, and different to
this line,

The entrance wound was found three-quarter
inch back of this line and also three-quarter inch above
the ear canal, the line or horizontal line.passing through
the ear canal,

Then this -- the gunshot wound was also
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located, measured from the top of head, which was five
inches from the top of head, and at two and a half inches
from the most posterior portion of the head,

Q Did the bullet - we are talking about
bullet wouﬁd, or Wound Number 1, aren't we; is that correct?

A Yes. Yes, sir.

Q Was there any exterﬁal evidence of Wound
Number 1 hitting the external portion of the ear before
entering the skull itseif?

A External ear -- as far as gunshot wound is
concerned, there was no penetration of exﬁernal ear, or
ear lobe.

However, it was a blackening discoloration,
indicating what we call powder tattooing ancd still grayish
black powder deposited on the surface of the edge of the
right ear, and this was about one inch in longest
dimension. : .

‘ Q Doctor, what damage to the brain, if any,
was done by Bullet Wound Number 12

A There was an extensive brain damage éﬁ the
right side of the brain, mainiy the brain called
cerebellum, and in reference to the right lobe of the
cerebellum; I should probably say "right hemisphere of the
cerebellum," |

There also was marked swelling of the brain

as well as flattening by the pressurcs inside of the brain

DONAL D1 O°IKO & 511 Qrr, el Rrrcnyes
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and causing a flattening of thé brain stem.

Q ' And in your opinion, these events
resulting from the bullet wound are the ones that caused
death, is that correct?

A Yes, sir.

MR, MINER: 1 have no further questions of this
witness, unless any member of the Grand Jury =~

THE FOREMAN: Does any Juror have any question of
Dr. Noguchi before he is excused? Mrs. Shalhoub?

MR, MINER: Before we look at the Grand Juror's

question, Mr. Foreman, may I reopen my examination of this

witness?

THE FOREMAN: Surely.

Q BY ﬁR. MINER: Doctor, from the tattooing
that you described on the edge of the ear as to bullet
Wound Number 1, do you have any opinion as to what might
have been the distance from which that bullet was fired?

A Yes, I do have an opinion, sir.
Q And what is your opinion, Doctor?
A May I -~ before I would express my opinion,

I would like to qualify myself that this area may be area
called criminalistic or fircarm identification, and without

having an opportunity to test the suspected firearm, using
similar cartridge and a bullet, and it will be very

difficult for forensic expert to express.in a distance by

how many inches,

o ——— — - — e ——
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However, the position of the tattouoing and
the powder on the edge of the right ear indicate that
gunshot wound was inflicted, and I would say that the
muzzle distance was a -- very, very close.

Q Do you believe this was a contact wound,
that is, the muzzle was actually up against the body of
Senator Kennedy?

A I would like to study further, since there
are == continuous examination must be conducted because
the surgeon had removed the fragments of the skull, which
may contain the powder. However ~=

Q Let me put it this way, can you give -~ do
you have an opinion as to the maximm distance the gun
could have been from the Senator and still have left powder
burns? How is that? Can you give us an opinion on that?

A Well, yes, I think so. I can express an

opinion. ' ’ :

Allowing a variation, I don’t think it will
be more than two or three inches from the edge of the right
ear,

MR, MINER: I think that the questiocn =~ one
question asked by a Grand Juror was answered, and the other
one is:

Q Doctor were there any other pathologists
present == and I think you have told us that Drs. Holloway

and Lu were present -- and were there some pathologists
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that came from the Armed Forces Institute of Pathology

in Washington who did arrive at the autopsy before it was

completed?

A Yes. That's true, sir.

Q Would you tell us what their names aré,
pleasec? | |

A Yes. Colonel Pierre Finck, F=i-n-k.

Q I believe that is F-i~n-c-k, Doctor,

A Yes, that's true. That's right =-

M. C. Medical Corps, United States Army. He is a Chief
of Military Environmental Pathology, and the Chief of
Ballistic Wound Branch of the Armed Forces Institute of
Pathology. '

And Commandér Charles Stahl, Commander in
the Medical Corps, United States Navy. ﬂe is Chief of

Forensic Branch in Armed Forces Institute of Pathology.

And Dr. Kenneth Earle, E-a-r-l-e. He is a °

Chief of the Neuropathology Branch of Armed Forces
Institute of Pathology. '

Q And Doctor -~ or Commander Stahl's last
name is spelled S-t-a~h-l, is that correct?

A Yes, sir.

MR, MINER: I have no further questions unless the
Grand Jury have some questions. ‘

THE FOREMAN: Any further questions?

There being no further questions,

DONALD L. CS100%. € & I Cirizia Renaeyea
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Dr. Noguchi, it's my duty to caution you and warn you not
to impart to anyone or discuss with anyone any of the
proceedings that went on in this Grand Jury room this
morning. ' -

THE WITNESS: Thank you. B

THE FOREMAN: Thank you very much for coming in.

THE WITNESS: Thank you.

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

MR, FUKUTO: Sergeant LaVallee.

THE FOREMAN: You may be excused, Mr. Miner.
Thank you for coming in. .

MR, MINER: Thank you, Mr, Foreman. Thank you,

ladies and gentlemen.

ALBERT J, LA VALLEE,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
as follows:
THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
please, sir? '
(Whereupon the witness complied with the
request of the Foreman.)
Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the

Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
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truth, the whole truth, and nothing but the -truth, so
help you God? e

THE WITNESS: I do.

THE FOREMAN: Would you be seated, please, and for

the record, Sergeant, would you give us your name?

THE WITNESS: Sergeant Albert J. LavVallee, L-2

capital V-a=- double ~1- double -e.

EXAMINATION
BY MR, FUKUTC:
Q what is your business or occupation?
A 1 am a Sergeant of Police attached to the

Survey Unit, Scientific Investigation Division, Los
Angeles Police Deéartment. ' |

Q Have you had some training and experience
in making surveys and as a result of the surveys, drawing

diagrams of the location you survey?

A Yes, 1 have.
Q What kind of training, briefly?
A oOh, in working for my degrees in college,

1 took up several courses in engineering drawing and
working as a tool and die maker, I took up courses in

tool engineering, a course in plane surveying.

And I'worked as an assistant to the officer
in charge of the Survey Unit for several years, and then

for about the past eight years 1 have been an officer in
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Hotel.
Q On what floor of the hotel is that =-
A The second floor.
Q —w ayea located?. On the second floor?
A On the second floor.
Q It's indicated on the diagram, 1s that
correct?
A Yes.
Q vwhat is the scale == strike that.

charge of the Survey Unit.
Q | of the Los Angeles Police Department?
A of the Los Angeles Police Department.
MR, FUKUTO: May the diagram which is on the board
be marked Grand Jury Exhibit Number 12
THE FOREMAN: SO ordered.

MR, FUKUTO: Thank you.

Q sergeant Lavallee, I direct your attention
to Grand Jury Exhibit Number 1. Do you recognize that
exhibit?

Yes, I do.

A

Q And diéd you prepare that exhibit?
A I d_id. ' _

Q Would you describe what it 1s?

A 1t is a plot plan view of the serving

kitchen area porth of the Embassy Room of the Ambassador

1s the diagram drawn to scale?

e

e
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A It is,

Q What is the scale as represented on that
diagram? ‘

A The scale is one inch equals two feet.

Q And I note in the diagram itself you have

designated certain rectangles as being certain objects;

for instance, the ice machine on the lower part of the

diagram, is that correct?
A That's correct.

Q Are those items that you designated
located in fact at that location?

A They are. At the time I made the drawing,

they were located at that location.

Q So the diagram is self-explanatory in that

respect, is that correct?

A That is correct.

Q North is to the top of the diagram?

A Top of the diagram.

Q Where is Wilshire Boulevard located with

respect to that diagram?

A Wilshire Boulevard would be located north,
at the top of the map.

Q Toward the top. And did you yourself make
all the actual measurements in preparing that diagram?

A I did.

MR, FUKUTO: That's all I have, Mr. Foreman,

DANALET L ONTRGY € SR Griiiat Rreg. rop
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THE FOREMAN: Any questions for the Sergeant?
There being no further-questions, I must
caution you and warn you, Sergeant, that you are not to
impart to anyone or discuss with anyone any of the
proceedings that went on in this Grand Jury room this

morning. Thank you very much for coming in.
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THE WITNESS: You are welcome,

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

(SHORT RECESS.)

(Whereupon the next witness, Irwin Stroll,
was wheeléd into the Grand Jury Suite in a
wheelchair.)
THE FOREMAN: Good morning, sir.
THE WITNESS: Good morning.
MR, HOWARD: Mr. Foreman, our next witness =-
THE FOREMAN: Just a minute. Shall I swear him?
MR, HOWARD: Yes. Swear him. |

DONALD L. OSTHOV, C.6.R., OrFiciit RI=ORTEN
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® 1 IRWIN NEAL STROLL,
3 called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
s as follows: '
4 : THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
s please? |
6 (Whereupq;x the witness complied with the
7 request of the Foreman.)
8 ) Do you solemly swear that the evidence

9 you shall give in this matter now pending before the

10 Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
1 truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
12 help you God?

‘ 13 THE WITNESS: I do.
14 THE REPORTER: State your name for the record.
15 THE WITNESS: Irwin Neal Stroll.

17 EXAMINATION

1| BY MR, HOWARD:

19 Q Mr. Stroll --

20 MR, HOWARD: First of all, let me check this
n lavaliere microphone. I don't know-if it's hooked up.
2 THE FOREMAN: Yes. _

28 Could you hold it ==

24 Q BY MR, HOWARD: Could you hold it up a
25 ' little?

26 A Sure.

OON-LD L OSTROV. C £ R, OrticiaL Rrrorisa
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Q Would you give us your name, please?
A Irwin Stroll, I-r-w-i-n S=t=r-o=1-1.
Q Mr. Stroll, you are testifying from a

wheelchair, is that correct?

A Yes, it is, sir.

Q Will you talk as loud as you'can without
distress?

A Yes, I am, from a wheelchair.

Q Now, Mr. Stroll, I'd like to direct your

attention, if I may, to election night, June 4th, 1968,

and the early morning of June 5th, 1968 =-- that would be

Wednesday morning.

A Right.

Q Do you recall, did you go somewhere election
nigﬁt?

A Well, I went to the Ambassador Hotel, and

I was put in charge in guarding the door to the podiunm -
from the kitchen. |

And I was supposed to follow the Kennedy
procession because I had a gift for them, and 1 was
supposed to get a signal to -~ following Senator Kennedy
and Mrs. Kennedy -- from Stephen Smith, and the signal was
a nod of the head,

As soon as the Senator passed me to go by
the podium, I shook his hand and said, "Congratulations,

Senator." He said, "Thank you."

- i — =
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e e

They told me the Senator would only go
through like the podium door then leave through the crowd
Oor come through the crowd and come through the podium door,
and I didn't know that until ten minutes before the
Sénator came and we didn't know until -- what time he
would come until ten minutes before he came,

And he came through, like 1 said, and I
shook his hand,Land then I saw the Press coming through,
after he gave his speech, but he left through the curtains
behind the podium,

And then there was Jesse Unruh, Pierre
Salinger, and Senator Kennedy went through the kitchen
doors, 4 ' ’

And then I saw the signal from Stephen Smith
his brother-in-law; it was a nod of the head. He said,

"Come on, Irwin."
And T went through our door, the podium -

door, and I started going through the kitchen door when
two press people pushed me away. I got in front of Mrs.
Kennedy by accident,

Then we went through the door and all of a
sudden the proéession-stopped.and it was 1like firecrackers,
Just pop, pop, Pop, all over the place -~ and smoke w- and,
well, I did this, I pushed Mrs, Kennedy -- just a
reaction -- and»everyone in the front turned around,

I turned around and saw Mrs, Kennedy on the

T —— .
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floor with Roosevelt Grier covering her.

It was like a swarm of ‘people pushing me
out of the room. I went out of the podium door. 1 said,
"God, 1'm shot," and then my friends carried me off.

I noted I was shotmbecause of the blood,

when the shooting started, it felt like a kick in the knee.

Q May I interrupt you at this point. Were
you_ in the area of the Embassy Room at the Ambassador
Hotel?

A Yes, I was.

Q You say you were awaiting the arrival of

Senator Kennedy?

A Uh~huh.

Q Roughly, about what time of night or early
morning are we speaking?

A Well, I got there about 6:00 o'clock and I
was standing at the door from 6:00 until the assassination,

and the Senator didn't come in until about 12:00 o'clock.

Q At 12:00 o'clock you saw the Senator arrive?
A Right,

Q Where were you located?

A At --

THE FOREMAN: There is the pointer right there.
Q BY MR, HOWARD: Just describe it, first,
can you?

A It was this door right there (indicating).
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Q ‘We have marked for an exhibit, as Exhibit 1,

a large diagram. There has been testimony that this is 2
floor plan of a portion of the Embassy Room at the hotel.
Do you recdgnize it as such?

A Yes, it is.

Q And by reference to the Exhibit 1, could

you locate with this pointer to the Jury where you were?
A 1 was standing right at this door. See,
the door was all the way back, and Senator Kennedy came

through here.

1 shook his hand. Then he walked up the
stairs and went up here.
Mrs. Kennedy followed; then the press went.
Then after he made his speech, the press

came through here. 1 was still at the door, but Senator

Kennedy left through the curtains, through the back, and
Mrs. Kennedy went with him, N ’ :

Then they went through here, and Jesse Unruh
and Pierre Salinger went through with Senator Kennedy =--
weat through.

Then his brother-in-law, Stephen Smith, was
here, and nodded, sO I left my post here and 1 continued
to -- went through.

But then two press people beat meé to tﬁe
door and 1 went right in -front of Mrs. Kenncdy.

Q We are 'goi.ng a little fast for description.

—
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First of all, I'1l mark the original door

that you demonstrated to the Jury as =-

> o >

Q

Right here (indicating).
-= as "stroll" or "s-1," right?
Right.

Have I marked.correctly the door where you

were when the Senator arrived?

A
Q

kight there.

You indicated that after the Senator

arrived, he walked, and you indicated =~ and I will mark

with a pen from S~1 the general area ~- am I correct --

over to an area indicating Stage Anteroom?

came through.

type?

does.

crowd?

A

Q
A

Q

o

Yes, the stagé upstairs,
Did you remain at S-1 at that time?

They told me stay there and make sure no one
Now, did the Senator make a speech of some

Right, and he was joking with the crowd.
Keep it loud because I am here =-

He joked with the crowd like he usually

You stayed at S-1?
Right,

Did the Senator complete his address to the
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A Right.
Q He then left the area where' he was giving

the spteech?

Q Did you observe where he went at that time?
A He went == ‘cause I remember telling him

that he wouldn't go through the same place twice, so we
were watching him, ﬁrying to go =-- maybe we thought he'd
go through the Embassy Door outside.

But I noticed that the press came through
my door by the Senator =-- thera was a curtain back there --
and he went through back here (indicating).

Q And you are indicating then an area marked
on the Exhibit 1 as Hall Ramp, is that correct?

A Right.

Q And a double door with a curtain over it,
correct? | : .

A Uh<huh.

Q And the Senator left then at this area

above the words ''Stage Anteroom,' the double door, is that
correct?

A Right.

.Q He walked out a hallway and turned and
walked to his right; is that a fair statement?

A Right.

Q And what occurred then?

o e e b et ot e e i am r een o ——— e ——— — e e« + it oo s <+ - T
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there was 4 security guard Standing right next to me at

this door (indicating).

Q At S-19
A Right,
Q I am going to make a mark, continue the

mark of my pen froms-1 through the curtain double door,
is that correct? |

A Righg.

Q Down the hallway, and approach another

double door, 1g that your recollection -.

A Right, .
Q =~ of the path?
A I remember: there was another security guard

Q I will just mark that §-2, just to
indicate at thig Point we talked about the door being

closed, is that correct?

DONALD L OsTROV, C.6.R.. Ofriciar REFORT(R
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A Yes,

Q At S-229 N

A One door was closed,

Q Did the Senator &0 through?

A He went through the open door.

Q Did you;»at this approximate time, leave

your position?
A I was waiting for any signal from Stephen
Smith. He nodded his head and said, "Come on, Irwin,"
I jJust left my post and I just followed.

Q Did you walk from S=1 toward the door
indicated at §-22

A Right,
Q Go ahead.
A I noticed that Pierre Salinger and Jecse

Uhruh already went through. Then the Senator went through.

Q Did you go through?

A Not yet.

Q Go ahead.

A And then I was Starting to go through now,

Then two press agents, one in the blue
shirt, pushed me aside, and then Rafer Johnson went
thraugh, and then I say -~ T got right in front of Mrs,
Kennedy Sy accident, and then I remembervthe Procession

stopped right there,
Q Stop, don’t talk toc fast. The procession

e ——— ——————— e oL




. 1 stopped abcut where; would you touch the blackboard?
2 A They were right in here. Mrs. Kennedy and
s I were right here.
4 Q §~2?
s A Right before going in, and Roosevelt Grier
3 was behind her because I remember her face, she got
7 crushed like, and she went like this (indicating), and

s they came down and said, "Are you all right?"

. » Roosevelt Grier pushed the people away
10 from her.
1 Then the procession went through =-- then
12 we went through the door, Mrs. Kennedy and I and Roosevelt
. ‘ 13 Grier, and then the processibn stopped again, and then like
‘ 14 f1recrackers went off, like six.
15 Q At the time that you heard the six
18 firecrackers, or whatever number ==
17 A Right. ' .
18 Q -- how close to the Senator were you?
19 A 1 was -- he was past me,
20 The only -~ I wac just == I was next to
a Mrs. Kenmedy. I did not see the Senator or amyonc else.
2 Q Could you tell if he was ten feet from you
2 or thirty.
24 A About ten feet.
25 Q The Senator was ten feet from you?
) _ 26 A . Right, |
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Q - Now, did you see anyone near the Senator at

the time you heard the six ==

A No, I didn't. I just saw smoke.

Q Do you recall, in reference to $-2, where
were you on this diagram when you heard the six == what
you have described as firecrackers?

A Right. 1 was right about here (1ndicating).

Q 1 am going to mark S-3 in the general area.
Is that fair enough? Have 1 marked that correctly for you?

A Correct. And Mrs. Kennedy was right next to
me. '

And then when they started shooting, I
pushed Mrs. Kennedy, and 1 séw people in front turning
around to her, and I sav her on the floor with Roosevelt
Grier hovering over her, protecting her. .

And then after that jt was like a swarm of
people pushing me out the door, and I just vent with the
people because I didn't know what was going on.

Then when == I noticed when I got in the
light that I was bleeding. . ‘

Q pid you feel some type of blow or ==
A Well, while this was going on, like someone
kicked me in the shins.

Q was that in the leg?

A . Right.
Q which leg?
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1 A My lecfe,
., Q Were you shot there? ¢

s A Yes, I was, |

. Q And will You describe generally where? yas

6| it the knee . the cape?

e A Righi: here (indicating).

7 MR. HOWARD. The vitness, My, Foreman, may the record

8| 1indicate the withess now has removeq the blanket and

- 9| indicateg the center w.

10 THE WITNESS: You cap Say from the knee halfway
12] down ip the middie,
Q BY MR, HOWARD: And that is op your right
leg? ' )
1 A No, my lef: leg. ‘
15 Q Left leg,'correct. It's heavily bandaged
16| today, jig that correct?
17 A Correct, )
18 Q And after you noticed that you had been shot
18| were you later taken to a hospital-
20 A Then my friends carried me on their
21| shoulders and then ywe 80t into a taxicap and I went to
2! Central Receiving Hospital,
23 Q In a taxis
24 A Right,
25 Q Were you treated there?
‘ 26 A They just cleaned off the blood apg put

e — T e
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gauze on.

Then the Senator arrived, so they left me

in there for twenty minutes.

And then my parents finally came and took

me to the Midway Hospital.

Q Where is that located?
A In Los Angeles.
Q Now, at any time that this event occurred,

did you see anyone with a gun or a weapon?
A No, I didn't.

But what I did see, when my friend David and
I were standing at s-1, we noticed, before the Senator
came, there were a lot of chefs coming by, a lot of people;
anyone could walk through the serving kitchen, and they
were just coming by to look at the crowd.

And we told them, "Would you please leave?"

And David and I, just about 11:00 o'clock,
we just walked through =-- we were curious =-- and we
ndticed that we got to the press room door and they didn't
like anyone walking tprough there, so they blocked us

there.

We noticed that the door right here, the
corridor door by the rest rooms, anyone walked through, SO
pavid and I put our he#ds out; we noticed there was a
security guard standing in front of the Embassy Room door.

And so then we went back into the kitchen

e e e ————— _—.»_-.—-—M——-—-——
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on his exit through the kitchen area or the hallway to the

and we got to our posts again,

Q Do you know Rafer Johnson?
A Yes.
Q Was he there or in the near viéinity at the

time of the six shots?

A Well, I noticed that he already went into
the door.

Q He would be in the general room?

A He was in the kitchen.

Q And Roosevelt Grier was in the kitchen?

A Well, he was standing right here near Mrs.
Kennedy.

Q Do you recall; if you observed, did the

Senator stop, perhaps, to shake hands with certain people

kitchen area?

A No, I didn't. But I know he was talking to ’
Jesse Unruh or his brother-in-law.

MR. HOWARD: That's all we have., May the witmness
be excused, unless the Jury has any questions?

THE FOREMAN: Do you have any questions? There
being =-

Q BY MR, HOWARD: May we have your age?

A Seventeen.

THE FOREMAN: There being no further questions,

it is my duty to wavrn -- to caution you and also warr you
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not to impart to anyone or to discuss with anyone any of
the proceedings that went on in this Grand Jury room this
morning.

THE WITNESS: Yes.

THE FOREMAN: Thank you very much for coming in.

THE WITNESS: You are welcome.

MR, HOWARD: May we ask one additional question?

Q Mr. Stroll, before you leave, were you a
volunteer worker for the election for the nomination -~

A Yes, I was, I worked at Kennedy Headquarters.
I had a gift for him, and that's why I was going up to his
room,

THE FOREMAN: One more question. I hope we haven't
tired you too much.

THE WITNESS: No, that's okay.

Q BY MR, HOWARD: Mr. Stroll, going back to

the time that you saw the Senator go into the area through -

the S-2 door -- :
A Right here?
Q Right. Who went in first? Didathe Senator?
A No. I remember two people went in before
him,
Q Who were they? .
A . What I can remember, I thought they wecre

Jesse Unruh and Pierre Salinger because I remember when he

came out of the door, they were right near him, and when
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he came out of the curtain, they were right near him,

So everything happened‘;o fast, sol I just
figured that he went with them, but I was sure that 1 --
that I did. They were all right near him.

MR, HOWARD: Thank you very much.
THE FOREMAN: Thank you.
(Whereupon the witness was excused and was

wheeled out of the Grand Jury Suite.)
MR, HOWARD: T. R. White, Officer White.

TRAVIS R. WHITE,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
as follows:
THE FOREMAN: Good morning.
THE WITNESS: Good morming.
THE FOREMAN: Would you raise your right hand, ’

Officer?
(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.)

Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grané Jury of the Coﬁnty of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?

THE WITNESS: Yes, I do.
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1 THE FOREMAN: Would you be Seated, Please, For
2 the record would yoy give us your name?

3 THE WITNESS : Travis R, White,

< THE REPORTER: wwi1i you spell your first name,
& Please? 3

o THE WITNESS: Tor-aey.g.g.

7

8 : | EXAMINATION

9 BY MR, rukyTQ,
10 Q What ig your business or occupation?
12 A I ama poljce officer for the City of Los

13 Q And vere you on duty on election night,
14 Tuesday, June 4th of 19682

15 A Yes, I was,
16 Q What time dig you go on duty that day?
17 A 6:15 p.m,
18 Q "And what Division were you working out of?
18 A Rampart

;' 2 Q What watch-is that 6: 15 p.m.2
21 A It is the mid-watch of the P.M. watch,
2 Q What time does your watch end»
23 A 3:00 a.nm, _
24 Q Did you have g Partner that day?

A Yes, I diqg.
‘ Q What is your Partner's pamen
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A His name is Arthur Placencia.

Q Is he here, also?

A Yes.

Q You work a patrol car?

A Yes.

Q In uniform?

A Yes.

Q  Sometime during the night of June the 4th

or the early morning of June the 5th, while you were on
that watch, did you receive any calls to go to the

Ambassador Hotel?

A We didn't actually receive it. We heard it

come out. It was given to another umit.
Q Was it a call just directed to one single

unit?

A It came -- the ca11 came out, Rampart Unit

in the vicinity of 2 A 51,
Q What does 2 A 51 designate? _
A That designates the Rampart Unit and the

particular car that was given the call was designated 51.

Q Car Number 512
A Yes. The "A" stands for two-man radio car.
Q And did you, after hearing that call to

Car Numter 51, proceed to the Ambassador Hotel?
A Yes.

Q That was not your car?
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o > O P o>

out?

> 0 > o >

Q

No.

What is your designation?
We were 2 X 48.

Car Number 487

Yes. |

About what time was it when the call came

i would say approximately 12:20,
AM.?

Yes.

June 5, 1968, is that right?
Yes.

And what time did you arrive at the

Ambassador Hotel?

A

Q

I would say within two minutes after that,

| probably 12:22 a.m., 12:23 a.m.

Did you proceed to any location within the

hotel after arriving there?

A

On the initial arrival, we thought that

whoever was injured had already been taken by Yellow Cab.

We was stopped at first on Wilshire

Boulevard in front of the hotel by two special officers.

They informed us they were taking the injured person in

the Yellow Cab to the Central Receiving Hospital.

Q
A

Did you see a Yellow Cab at that time?

Yes.
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Q With a person in it?

A There were a number of ‘people in the rear
and the front.

Q And what did you do at that time?

A | I put out a broadcast informing
Communications that the special officers had the cab and
they were rolling Code 3 to the Central Receiving Hospital

and .with injured people.

Q At that time did you have any idea who had

been shot?

A No, I did not.
Q Did you have any idea how many people had
been shot? '
A No. ]
Q After encountering these people, what did
you do?
A 1 looked up the street, southbound, toward

the hotel, and I could see parking lot attendants and

members of the hotel staff waving to the police car.

Q To your police car?

A Yes.

Q What did you do then?

A We then proceeded to their location. They

directed us to the front of the hotel.

Q And from there did you g0 somewhere?
A Yes.
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Q
A

{t's in the west -=- southwest portion of the hotel.

us through the

area.

Q
A

Q

in the hotel such as the Embassy Room?

A

corridors and stairs.

Q

went to was the Embassy Room or near the Embassy Room?

A

portion. I never entered any other portiom of the hotel.

Q

which is beside you, Grand Jury Exhibit Number 1.

lociion where you went? -

A

Q
A

jtself, but it was some portion of the kitchen.

Q
A

Where did you go?

A member of the staff took us in the ==

It's an entrance to the rear, and he took

passageway, Up the stairs to the kitchen
Were you on the second floor at that time?
Yes, sir.

Did you see any designations of the rooms
Not at that time. We went up the rear

Did you later determine that the room you
Not to my knowledge. It was a kitchen

1 direct your attention to the diagram ° y
Do you recognize that diagram as the

Yes, I do.

Is that the location where you went?

I'm not really that familiar with the arca

1t was a kitchen area?

Yes.

poNAtD L OSTROV. C.R R,

OrricirL RuponY 2
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Q All right. And you had climbed up some

stairs coming from the ground floor? .
A Yes.,
Q Okay. Did you notice a number of people

inside the kitchen area?

A Yes. A ) '
Q Approximately how many?
A oOn my initial arrival, I -~ most of the

officers started up the stairs, too, and they went around

the right entranceway, and one of the stewards in the
kitéhen, or whatever, he directed me that the.person or
persons were right around his side.
So I stepped to his portion of the
kitchen where he wés located, and he then told me that the
suspect was being held in custody at that end of the room.
I ~- at that time I walked over and
started talking to people. I couldn't determine how
many people were in the room.
| There were a great number of them, but I
couldn't see past the first two.or three rows.
Q " And did you see somebody who was designated
or whom you called a suspect at that location?
A Yes. I observed a person was being held
down by == I would say eight to ten people on top of one

of the serving tables.

Q Did you know any of these people that were

DONALD L. OZTROV. C. R R, Corinin Ry rua, ..
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' 1 holding this individual down?
2 A Not at that time. The;v later identified
3 themselves.
‘ Q And what names do you recall?
s A The main one that I spoke to later was
6| Mr. Jesse Unruh.
1 Q Anyone else?
s . A I was informed by Rosie Grier that it was
-9 a person ==
10 Q That he was one of the ==
1 A -- that he was a person that was doing the

12 jnitial shooting.

13 Q Did you know Roosevelt Grier?
14 A No, not at that time.
15 Q ~ Did you later learn that Roosevelt Grier was

16 one of the individuals helping to hold the suspect?
17 A Yes. '

18 Q And did you take into custody at that time

19 the person that these eight or so individuals had in

20 custody?

21 A Yes.

22 _ Q Where did you take him?

2 | A We took him directly from that location --
24 one of the hotel employees were directing us as the

25 quickest route out.

26 And we took hinm down -~ I believe it was

grmrma—
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through the main portion of the hotel, the;m in the lobby.

Q Direétly to the patrol-car?

A Yes.

Q And then did you leave the scene at that
time?

A Yes, 1 did.

Q Now, going back to the jocation where you

girst saw this jndividual in custody, was it within the
kitchen area on the second floor there vhere you went?
A Yes.

Q Now, do you recognize Grand Jury Exhibit

Number 1 at all as being the kitchen area?

MR. HOWARD: officer ,would you 1ike to stand uP
and go around where you can see the writing?

THE WITNESS-: 1 really couldn't say unless 1 kmew
where the steps were, because 1 don't kmow which is the
north portion.

Q 4y MR, FURUTO: North ison che top of the
diagram.

A On the top? To the ﬁest of my knowledge,

right now, not knowing where the stairs were located, 1
believe it would be in this area right here (i.ndi.cating).
Q You are indicating one of the serving

tables jocated in the north portion of the kitchen area,

js that correct?

A Yes.

L

e e
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MR, FUKUTO: May I mark that W-1, Mr. Foreman?

THE FOREMAN: Surely. : |

Q BY MR, FUKUTO: Would you point out the
gencral location where the suspect was at that time?

A The only way I have of knowing is, really,
since there was two entrances, most of the officers were
directed around here , and I came around here.

He was on the first table right inside the
door,

MR, FUKUTO: I will mark that W-1.

I think you can take your seat again.
(WVhereupon the witness resumed his place
on the witness stand.)

Q BY MR, FUKUTO: Did the suspect have a
weapon in his hand at the time you took custody of him?

| A He did not.

Q Did you see a weapon while you were present -
at that locatiom?

A No.

Q - Did you later learn ﬁhat Senator Robext
Kennedy had been shot there at that location?

A Yes.

Q Did you know at the time you took the
suspect into custody?

A No, 1 did not.

Q Pid you know who had been shot?

U,
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A No.

Q You did know at least one or more -- at

least one person had been shot?

A Yes.

Q Did you know how many had been shot?

A No.

Q So what you did was you irmediately took

the individual out into the patrol car and sped him away

from the scene, is that correct?

A Yes.
Q  And did you then book this individual?
A No. I retained custody of him at Rampart

Station until the detectives took custody of him.
Q Did you attempt in any way to interrogate
him while you had him in your custody?

A Only as to his identification.
Q And did he give you any identification?-
A No.

MR, FUKUTO: Mr, Foreman, I have two photographs
on one board. May this be marked Grand Jury Exhibit
Number 3-A?

THE FOREMAN: Permission granted.

MR, FUKUTO: Thank you. And I have another board

containing two photographs of apparently the same individual

May this be marked Grand Jury Exhibit 3-B?
THE FOREMAN: So ordered.

.

DONALD L. OSTROV, C.G.R.. OrFiCIAL REFPCRYLA
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Q BY MR, FUKUTO: Officer White, I show you
what has been marked Grand Jury Exhibit 3-A‘and Grand Jury
Exhibit 3-B, _

Is that.the individual that you took into
custody that morning?

A Yes,

Q About what time was it when you received

custody of him from these eight or so individuals?

A I would say right approximately at 12:30
a.m, -- |

Q So that was about =-

A -- to 12:35 a.m.

Q About how man§'m1nutes after you arrived at

that general location?
A I would say within five.

Q And within how many minutes was he away
from the location there at the Ambassador Hotel?
A I would say maybe another five to get him

out of the hotel into the police car.

Q Were there a number of people in the area?
A Yes.,

Q Was there any éommotion?

A Yes, a great deal.

Q Did you have to make an effort to keep the

crowd away from the individual that you took into custody?

A Yes,
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Q Were there other police units on the scene
at the time you first arrived? ot

A No, sir. We were the first unit,

Q You were the first unit to arrive?

A Yes.

Q Before you took the individual into custody -

depicted in Grand Jury Exhibit 3-A and 3-B -- had other

police units arrived?

A Yes.
Q About how many, as far as you know?
A I believe there were three to four that had

arrived right after we stopped at the front of the hotel.
These were the people that followed us up
the stairs.

Q While you were in the kitchen area or at the
hotel itself, did you see any {ndividual that appeared to
be injured?

A No, I did not.

Q Did you later either through newscasts or
through the papers find out the name of the individual that
you took into custody?

A It was the next day, before I got off duty,
they had found his identity.

Q And you have heard him referred to as
Sirhan Sirhan, is that correct?

A Yes.
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Q- We are talking about that incident?
A Yes. .
Q Could you just describe in numbers

approximately how many people were in the kitchen area at
the time you took this individual into custody from these
other people?

A I would say approximately between seventy-
five to a hundred.

Q And about how large is that area?

A It's -= in the immediate kitchen area,
it's, 1'd say, approximately a hundred feet long and
twenty-five feet wide, somewhere in that neighborhood.

Q And was the group of individuals acting
in an orderly manﬂer?

A - No, they wéfe not.

Q It was quite confused at that time, is
that correct?

A Yes, sir.

Q Had any ambulances arrived at the scene at
the time you took the person into custody?

A No, not to my knowledge.

Q And at the time you left, had any =- up to
that time, had any ambulances arrived at that location?

A No.

Q And you feel that you preceded the

ambulances to the scene?




10

11

13

4

18

17

18

&

8 &8 & B B

64

A I thought 1 had then, but later I found
out 1 hadn't. . t
Q An ambulance had been there and had already

taken away some individual, is that correct?

A Yes.

MR. FUKUTO: I believe that's all I have, Mr.
Foreman. '

THE FOREMAN: Do any of the Jurors have a
question of Officer White? Do you have one, Mrs. Lensing?

A GRAND JUROR: Yes.

Q BY MR, FUKUTO: When you took the
suspect =- I think we can refer to him, just for the
purpose of expedition, as Sirhan -- when you took Sirhan
to the patrol car; was it just you and your partner
Placencia escorting him to the car and placing him into

the car?

A No, sir. On the initial decision to get
him out of the building as fast as possible, by that time
probably one or possibly two other police officers had
worked their way through the crowd to my position.

And at this time they were helping us get
the people off of him in order to take him into custody.

Q ' pid it appear to you that the people were
trying to get to him perhaps to take some action against

him?
A Yes. All the time they were striking at




10

1

13

14

B B 2 8 B B B 6 &

65

him and trying to tear his clothing and everything.

Q These were not police officers that were
doing that?

A No, they were not.

Q And the police officers were trying to
protect the individual, is that correct?

A Yes.

Q And then after you got Sirhan into the
patrol car, how many people were in the patrol car when

i1t went to the station?

A Four.
Q Who were the people?
A It was my partner, Jesse Unruh, and the

suspect and myself.

Q 1 see. 1 suppose your partner or yourself

sat with the suspect in the back seat?

A Yes.
Q Had he been handcuffed at any time?
A Yes, directly after gaining control of him

from the people that were holding him, we handcuffed him

at the scene in the kitchen.

Q Did he struggle with you as you handcuffed
him or as you took him into custody?

A No, he did not.

Q And then who did you say was in the back

seat with him?

0CA T L ©5THOV, € & P Orhician RyproORTE"
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1 A My partner, Afthur Placencia.

2 Q And you drove the police car?

3 A Yes.
< Q With Jesse Unruh seated beside you in the
3 front seat?

] A Yes.

N 7 Q Now, at that time, did you know who, if
| s| anyene, had been shot?

. A No, I did not.

10 Q You believed at least one person had been
un shot, is that right?

12 A Yes.

13 Q But you didn' t know who it was?

1 A Only due to the radio call, the ambulance,

shooting, and that was all the knowledge I had of the

15 entire happening.

n Q Did Jesse Unruh make any comments to you
18 about what happened?

1 A Only in the police car, after we left.

20! At this time I didn't even know who he was. I thought he
n was possibly the hotel security.

b Q 1 see.

23 A And at approximately Fifth Street and

24 Alexandria he identified himself.

25 And at that time X asked him who was shot.
26 Q Did he relate to you that Senator Kenmnedy

firriat g GEURGT C AR Crretar RERCETILS
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S

had been shot?
A Yes. ' .
MR, FUKUTO: Any other questions?
THE FOREMAN: Any other questions?
There being no further questions ,. Officer
White, it is my duty to caution you and also warn you not
to discuss or impart to anyone any of the proceedings that
went on in this Grand Jury room this morning.
Wwith that, thank you for coming in.
THE WITNESS: Thank you.
(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Room,)

MR, HOWARD : May we call Mr. Perez?
THE SERGEANT AT ARMS: Mr. Howard, he'd like to

 see you a minute,

MR, HOWARD: Fine.

o v GOV, C AR Ofrical Rinasqn
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JESUS PEREZ,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
as follows:
THE FOREMAN: Would you stand right there, please,
and raise yourvright hand, please?

(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.)

Do you Solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending btefore the
Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?

THE WITNESS: Yes, sir.

THE FOREMAN: What is the answer?
THE WITNESS: Yes.

THE FOREMAN: The answer is, "Yes."

Would you be seated, please, and into the
microphone, give us your name. Talk right into the
microphone.

THE WITNESS: My name is Jesus Perez,
THE FOREMAN: Jesus Perez.

EXAMINATION
BY MR, FUKUTO:
Q Mr. Perez, just relax a bit. 1 want to ask

you a few questions,
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 the building, but I not - let me see in my wallet if I

What is your OCcupation?

A I work in the kitchen 1like helper, 1ike
kitchen porter, something 1like that,

Q Where do you work as a helper°

A In the main kitchen,

Q At the Ambassador Hotel?

A At the Ambassador Hotel,

Q And what is your home address, sir?

A My home address ig 1415 South Burlington
Avenue,

Q In Los Angeles?

A In L¢3 Angeles.

Q Is there a teiephone there where you can be
reached? g ’

A Well, they have in the building, back in

see the telephone, . -
THE FOREMAN: (o right ahead.

Q BY MR, FUKUTO: Do the Police officers have
your home telephone number?

A No,

Q We can get it from you later, Mr, Perez,
I think,

Now, were you working at the Ambassador
Hotel on election night, last Tuesday?

A Yes, I was,

PDONALD L. OSTROV. C.6.R.. Orrician Prronygs




70

Q V_Jhich was June the &4th?

A June the &4the *

Q And what time did you go to work on that
day?

A 1 start at 4:00 o'clock. 1 work 4:00 to
12:00. '

Q And that's 4:00 o'clock in the afternoon?

- A ~Yes, afternoon.

Q To 12:00 midnight, is that right?

A 12:00 midnight, yes.

Q 'And were you working in the kitchen of the

Embassy Room?
No, in the main kitchen.
In the main kitchen?

In the main kitchen.

A
Q
A
Q what floor is the main kitchen on?
A On the third.

Q On the thi_rd flooxr?

A On the third floor.

Q And the Embassy Room js on the second

floor, is that correct?

A Embassy Room is in the »= let me == the
Embassy Room is == is where the kitchen is, on the third
floor, because the basement, the casino, and the main
kitchen is the third floor.

Q 1 see what you mean, okay. The main
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kitchen is on the same floor as the Embassy Room?
A That's right. -

Q ' Now, were you there that night when some

persons got shot?

A Yes.

Q Were you still present at the hotel?

A Yes. |

Q four vork ended at 12:00 midnight, but you

happened to be there a little bit longer, is that correct?
A Yes. I finished 12:00, but I was there,
before 12:00.
Q Do you know that the Kemmedy party were

in a particular location at the hotel?

A 1 don't understand the words, sir.
Q pid you know that Senator Kennedy's group -=
A No.
Q - his people ==
A No. '
Q -- did you know who they were?
A No. ‘
Q Okay. Now, you see the two photographs

which are in front of you, the two pictures that are in
front of you, Mr. Perez? ‘

A Yes, I see them,

Q For the record, they are Grand Jury
Exhibits 3-A and 3-B. Did you see the person that's in




those photographs around the hotel that night?
A Yes. He was talking to me about half an
hour before the shooting. '
Q And where werc you at that time that he
was talking to you?
A in the steam table in the front =- in the
steam table =- I was there, and he was close to me here.
And he asked me about three or four times
if Mr. Kennedy coming that way, coming through that way.
And I ansver I don't know because == really,
1 don't know what way he comes.
Q But he aske_d you about three or four times?
A Yes, he asked me about three or four times
i f Mr. Kennedy come through from there, coming out from
there. '
Q You mean =-- where was he pointing.to vhen

he said "from there"? . -

A Repeat it, sir.

Q What did he mean, "from there'?

A 1£ Kennedy come through, out,

Q Where you people were standing?

A Yes.

Q 1 see. Where were you standing at that
time?

A On the front -- on the front, the steam
table,

oorALL L. 0BT 0OV, C. .0 R, Ocricias RErORTEA
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Q And was that in the main kitchen there?

A No, in the pantry, Embassy Ballroom,
Embassy Room. . '

Q In the Embassy Room?

A Yes. |

Q Did you later find out where Senator

Kennedy was shot, which room he was in when he was shot?
He was in the Embassy.

In the pantry area there?

A Yes, he was in the pantry area.

Q Was that the place where you were standing --
A Yes.

Q «- when this person =--

A Uh-huh, he was there talking with me and

other boys.

And some Mexican boy, he said something,
and the man was -- he -- he told me, '"What he said?"
And I tell him, "He is talking about the
beautiful girl. He no talking about you."
He said, "Oh."
Q This was about half an hour before the
Senator got shot that night or before the shooting got
started?
A Yes. We was about half an hour standing

there.

Q Do you remember when you first saw this
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‘ 1| person?

2 A Yeah, I rcmember him. *He was there in the

3 steam table, getting some picture, doing something, you --

< he was standing there.

[ Q How early in the night did you see him

s there? .

| A 1 say fifteen minutes before 12:00.

s Q Fifteen minutes before 12:00°
9 A Yes, or maybe more -- I don't know.

10 MR, FUKUTO: That's all I have.

n THE FOREMAN: Any questions? Anyone have any

12 question of this witness?

13 'rhere are no more questions, Mr. Perez.
14 1 must caution you and warn you not to impart to anyone
18]  or discuss with anyone -- not anyone -- any of the

16 proceedings that went on in this room this morning; do you
17 understand that?

18 | THE WITNESS: Let me say, you mean I don't say
19 nobody, mothing?

2 THE FOREMAN: "Nobody, nothing.” Just tell them,
n “'Shh."

2 THE WITNESS: All right.

23 THE FOREMAN: Thank you very much for coming in.
24 THE WITNESS: You are welcome.

25 (Whereupon the witness was excused and

26 withdrew from the Grand Jury Suite.)
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MR, FUKUTO: Vincent Di Pierro.
VINCENT THOMAS DI PIERRO,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn

as follows':

THE FOREMAN: Would you stand right there, please,

and raise your right hand?

(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.)

Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?

THE WITNESS: I do. B
THE FOREHAN* Would you be seated, please. For
the record, would you give us your name?

THE WITNESS: Vincent Thomas Di Pierro.

EXAMINATION
BY MR, HOWARD:
Q Would you spell your last name for the
record? |
A p-i capital p-i-e-r-r-o.
Q Will you talk as loud as you can and talk

into the microphone? May we ask your business or

e e
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occupation?

A I am a student and work part-time at the

Ambassador Hotel as a waiter.

Q Is your father also employed there?
A Yes. He is the maitre d'.
Q And I'd like to direct your attention, if

I may, to the election, June &4th, 1968; did you have

occasion to work or go to the Ambassador?

A I had occasion to go to the hotel.

Q Did your father call you up?

A Yes, he did.

Q Did he tell you, in effect, that the
Senator was there? .

A Yes, sir, he did.

Q Did you desire to see the Senator?

A Yes. I was hoping I1'd meet him,

Q What did you do? . o

A At 11:15 my father called me and I told him

1'd be there in about twenty-five, thirty minutes.
And 1 arrived at the hotel at about twenty-
five minutes to 12:00.

1 arrived downstairs in the Ambassador
Ballroom which is directly underneath the Embassy Room,
and I talked with one of the waiters. '
| And 1 aéked if he had seen my father; and

he said he was upstairs.
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So I went through the service entrance,
through the kitchen -- through where they wash the dishes,

actually, upstairs to the Embassy Room.

Q Could we stop right there?

A Yes, sir.

Q What floor is the Embassy Room on?

A It would be the main floor. It's the same

floor that-the Cocoanut Grove is on.

Q When you say "the main floor," there ared
other areas though?

A There is another area below it.

Q Have you been around that hotel some time?
You are familiar with it?

A Yes, sir, very familiar.

Q And both from working there and because your
dad is there?

A Yes, sir.

Q And you wenﬁ then up to the area of the
Embassy Room, is that correct?

A Yes, sir, I did.

Q Would you go like I went or would you go
through like the back way?

A I went through the back ways to avoid the
security people as well as, you know, the crowd, because
nobody could get through there unless they were an

employee.

DONALD L. OSTROV, C.§ R, OFFiCIAL RipORTEA




]

B 8 ®» B B B B B &

78

Q At the time you arrived there -- the
Embassy Room is kind of like a big ballroom?

A It's the biggest ballroom we have.

Q Lot of people in it?

A Yes, sir.

Q Happy peoplef

A Yes, sir.

Q You are going up the ways you'd know, that

1 wouldn't know, is that right?
A Well, it's visible by everyone, but to get
to know your way around the hotel =-- it would be very

difficult if you didn't know where they led to.

s

Q You went up and got into the general area?
A Yes, sir.

Q Where did you go?

A I came up the stairs and proceeded to the

ice machine and then made a right-hand turn into the
pantry, which is where the Senator was going to walk
through eventually.

Q Would you step to Exhibit 1 and study it
for a second for us?

A Sure.

Q Now, you notice there is indication at the _.
bottom, Embassy Room, is that right?

A Yes.

Q At the bottom of the diagram?

DONALD L. OSTROV, C.5.R., OrFiciaL Rrrorvea
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A Yes.
Q North is to the top. Would you recognize
that as a schematic drawing of the Embassy Room or a

portion of the service rooms in connection with the

Embassy Room?

A Yes, sir,

Q Will you talk as loud as you can?

A Yes, ves.

Q Where is the ballroom on that general
diagram?

A The ballroom goes from == it would be over

here. It's right about here. This would be the wall
because these are the two swinging doors; the service
entrance is right near the rest room.
The rest room is located here, which is not
shown on- the diagram,
From here to == which is not extended on
the diagram == is the whole Embassy Room.
Q Then if that was «~ the diagram was
correct w=e
A It's correct as it can be.
Q That is correct as to an area then of the
Embassy Room?
A Yes, sir, it is,
Q Now, the area shown, is that called a

kitchen, a pantry == some name to ice
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A Well, this =- in this areca here is the

pantry.

Q That is the area to the left portion of
our diagram, is that correct?

A Yes, sir, it is,

Q Would you take é pen and write "Pantry"
there for me?

(Witness complies.)
Q Now, immediately to the right, toward the

center of the diagram, there appears to be swinging double

doors going into a secondary --

A Yes, sir.

Q -- room, is that correct?

A Yes.

Q Is there a name that we could call that?

We have a pantry now. What is that?
A I really could not state. That's our --
when we get all the dishes set up, the tables -~ there is

no set thing. It's just the kitchen.

Q It's part of the kitchen?

A It's part of the kitchen.

Q Racks of dishes?

A Yes, racks of dishes -- as they say here

on the "Shelves."

Q Going straight over to our right then,

there seems to be a larger area with certain -- like
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ice machines.

A It's an ice machine, yes.
Q What is that?
A There's two -- there is three doors that

open up, It's an automatic ice machine that we use.

Q But looking at that diagram, would that
fairly depict the scene of the election night or the
morning or early morning thereafter?

A " Yes, quite obvious.

Q At the top there appear to be serving

tables., Would you describe that?

A This table?
Q Yes. First, it says "Table."
A This table here is where most of the

silverware is usually stored. We have boxes of silverware

which we just, you know, grab, to set up the tables with.

This cabinet is used for storage, and on

top they have the number stands, and this screen was set

up so that the people, you know, wouldn't see this,
That's what the screen is doing there. That's what the

screen was doing there that night,

Q Going over further to the right, there at

the top of the diagram, there appear to be three other
serving tables.,
A Yes.

Q What arc those?

DONALD L. OFTROV, C.8.R., OrFrFiciaL Rrrorrsn
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A - Those are where they keep the hot plates,
plates warm, or the food; it's the heaters.

Q About how high are they?

A - They are about four feet, I'd say.

Q In other words, if you are serving a

banquet, you stick the food, _or you place the food in

there?

A. ' That's where the food is kept, to be kept
warm. When we get it, the tray is hot.

Q Will you show us on the diagram --

THE FOREMAN: .He has the pen.

MR, HOWARD: You have my pen. You have a red?
Perhaps we can use the color red.

A GRAND JUROR':. Here is a red one.

MR, HOWARD: Thank you, sir.

Q  Using the color red, would you show us where

you went?

You told us you went -- you came in and made

a turn at the ice machine.

Will you locate and tell us as you do, your

path; describe it on the diagram?

A Well, when I first entered =--
Q As loud as you can, _
A When I first entered the room, I -- there

is stairs over here.

Q Just "Stairs,"™ yes.
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the diagram.)
THE WITNESS: The stairs, to come up from the

Ambassador Ballroom, from where they wash the dishes, and

(Whereupon the witness complied by marking

I ==~ do you want me to just draw a line?

Q
A
door here.
Q
A

Q

is that right?
A

Q
A

BY MR, HOWARD: Fine, would you?
From here I proceeded this way through this

Now, from here --

That's a door we have already marked S-2,

Yes.
You went through S-27?

Okay. And then I took position -- I went

through this door here right to the entrance, and 1

conversed with another fellow’waiter and I asked if he had

seen my father at that time, and my father walked into the

room at that time,

Q

Would you mark that door, D-1, please?

(Whereupon the witness complied with the

request of Mr, Howard.)

Q
A

Q

You talked to a chap there and --
Yes.
-- and inquired of your father?

Did you see the party or the Senator at that
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time?

A No. The Senator had not come do#m yet?
Q what is your best recollection as to the
time or approximate .ti.me?
A 1 would say -- well, the last time I looked
at my watch was maybe a few minutes before 12:00.
And by the time he came down, I suppose 2
few minutes had elapsed.

So it would be around 12-:00 or a few

minutes after 12:00.

Q After yOur conversation at D-1, what did
you do?

A Y moved over to where you have marked S-1,
which I went from here to this door here, and I stayed

here until the Senator arrived.

Q pid you talk to perhaps a young man there?
A The same waiter, he just moved over with me.
Q Was there a young chap there though at that

timc like a guard or --
A Yes, he had glasses. I recall he was
wearing glasses, dark rimmed glasses.
Q pid you talk to him by any chance?
A Yes.

1 said, "1s there any way I can help" 1
am with the hotel."

And T was dressed, and he didn't think so =<
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that 1 was with the hotel.

But then finally, when the Senator caﬁ\e, he
asked if I would help hold the people back, and 1, you knov,
I helped them do that.’

Q How did the Senator come in to the platform
for his =-- we will call it his acceptance speech?
A He came from == when T saw him, 1 saw him

from here. 1 had moved over to about here.

Q Will you put pD-2 to where you went to?
A To here (indicaiing). There was very many

people in this area, and 1 would say thirty, forty people
in that area.
Q You know the employees . These were other
than employees?
A Yes, these were other than employees, just
people that were there at the time.
When I saw him coming from here, 1 moved
pack to my stationary position.
Q Back to ==
A This position here, by s-1.
And at that time 1 proceeded to hold the
people back.

And as the Senator camé by, 1 shook hands

with him, and he then proceeded to g0 up onto the podiume.

Q And is that where the speech and the

comments took place?

| SR LI S onTHOY C.CR.Orricirt REPORTR




10

1

13

14

18

17

18

86

A Yes, sir, it did.
Q About how long did that last?
A As near as I can figure, between ten and

fifteen mirnutes.

Q You stayed in the general area of the pantry,
at §-1? o

A I stayed at S-1 the whole time of the speech.

Q What happened when the Senator completed his
talk? ‘

A Mr. Minasian was down there, and at the last

moment he decided -- or I don®t know who decided, actually -
but he told me that they were going to take him behind the
stage into the Conference Room -~ they wanted to hold a

press meeting -~ instead of bringing him directly down-

stairs,

Q What happened? A

A They proceeded to take him from the podium
behind through the stage room, through this door -~ there
is actually no door -- it's just an opening.

Q Were there curtains there, do you recall?

A I don't recall,

He went into the hall and down this incline.
Q There is a ramp there?

A Well, it's just a little bit of an incline,
and he walked through here.

At that moment I walked from the door to the
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Senator's side.

Q That's Senator Kennedy's side?
A Yes.

And I got as close as I could possibly get,
which was maybe three feet, and I walked with him up to
here, up to the S-2, up to the swinging doors.

Q Right,
A This door at the time was pushed open.
As I went through, I pushed this door inwardly.
This one was pﬁshed this way.
Q The upper door was -~
A The upper door was against the cabinets.
There are cabinets here, which are not shown.
And this door does not open inwardly; it
opens outwardly, if you are coming that way, so this door’

opens going to the inside of the kitchen.

1 walked through this door past -- there
was a bunch of people.

And at that time I got separated from the
Senator, from Senator Kennedy by about five feet, and 1
walked with him up to the ice machine.

And it was there that I noticed there was
a girl and the accused person standing on what is -- what
we call a tray stacker, where we had all the trays.

Q Would you take and indicate to the Jury

the {ce machine we are referring to?
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A This is the ice machine right here
(indicating). ¢

I was standing == this wall -- whatever ==

it doesn't protrude like that; it's not as much -- it's

just actually part of the machine.

And there is a very small thin space here

in between the machine and the wall., 1It's very little bit

of yall.
And 1 was about hgre at the time.

Q Will you put a location there where you

were, and will you mark that D-2?
A D-37
Q D-3 1'm sorry.
(Whereupon the witness complied with the
request of Mr. Howard.)

Q That's an area to the front and the left

front of the ice machine?
A Yes, sir.

Q In reference to your position of D=3,

would the Senator at this time you were at D-3 be within

five feet of you?

A Yes, sir.
Q And 1 guess there were crowds?
A There were crowds. But there was =~ the

only way I can describe it is, the last man they picked

off the floor; he was shot in the head -- he was standing
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on my left --

Q We will gét to that in a minute.

A I don't know --

Q At the time you arrived at the position

D-3, the Senator was quite close to you?

A Yes, he was,
Q He was shaking hands, perhaps, with people?
A He turned to shake hands with a waiter, and

then he turned to my side again and shook hands with me for
the second time, And then proceeded on to the other side,
shaking hands, ,

Q Were you still with him?

A Yes,; sir, I was, I was within five fect
again,
Q At the time you were at D=3, did you notice

a certain individual in the area?

A Yes, sir, two people I noticed. Whether
or not the second person was involved, I don't know.

Q First of all, did you notice a male?

A Yes, sir, I did.

Q And will you look at the Exhibits 3-A and

3-B before you?
A . Yes, sir,
Q Do you see those exhibits?
(Whereupon the witness nodded his head

up and down.)
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Q pid you see that man at the time that you

arrived at the approximate position, D-3?

A Yes, sir.

Q Is he the male that we are going to talk
about? '

A Yes, sir.

Q - Will you speak as loud as you can?

A Yes.

Q Where was this person jdentified in the

picture 3-A and -B?

A He was here (indicating). There is a tray

holder which was stationed here.

Do you want me to draw it in?

Q Yes, would you just put ==
A A circle?
Q Yes, and identify jt. And that's on

casters, is it?
A Yes. 1It's about four or six inches off the
ground.

Q 1f I stood on it, 1'd have a six-inch
height advantage?

A Yes, sir, you would.
Q 1f there were no trays on iﬁ, I could stand
on it?
A Well, they hadtrays on it and you could

actually have a foothold beccause the trays are oval.

DONALD L OSTHUV, C.BR. OrriCiaL RIPORTER
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Q Where you could still stand on it?

A You could still stand on the pipes that
support it,

Q What did you notice about this person?

A The only reason I noticed him, there was

a very good looking girl next to him. That was the only

-reason 1 looked over there,

Q In other words, you looked at the girl?

A Yes, I looked at the girl,‘and I noticed
him -- the reason I took note of him.

Q We know why you looked at the girl; she was
good looking. )

Why did you notice the fellow?

A Because he was grabbing on with his left
hand.

Q Onto what? ‘

A The pipe -- there is a pipe =-- there is
four piﬁes that are =--

Q Part of the tray --

A Part of the tray holder.

Q He was trying to stand onto it?

A He was holding on with his left hand.

I could not see his right hand; he looked
as though he was élutching his stomach, as though somebody

had their elbow in -- had elbowed him,

Q Was he in a straight up position or was he
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crouched or semi-crouched?

A Semi ~crouched,
Q Continue,
A Okay. - From that moment on, I just looked

at the girl, and I saw him get down off the tray stand.
And when I went to turn, the next thing I

saw was him holding the gun.

He kind of moved around Mr. Uecker, which
is the Captain at the hotel,

He kind of motioned around him and stuck
the gun straight out, and nobody couid move, It was --
you were just frozen; you didn't know what to do.

And then I saw the first powdering or
plastering. When he pulled the trigger, the first shot,

Mr. Kennedy fell down.

Q Would you 1dentifylan our chart the tray
and put the word "Tray'"?
(Whereupon the witness complied with the
request of Mr, Howard,)
Q That's where you saw --

A That is where he was standing, right here
(indicating).

Q That's the person that you saw that we have

identified from the pictures --

A Yes, sir.

Q -~ 3-A and 3-B? He left the tray and moved

Greiapret CoTROV.C G R Orricia Frowe yes
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toward the Senator?
) A Yes Iy

Q Where is the Senator at this time that his
movement commences?

A He must have been in this area
(indicating), shaking hands.

Q- Would you draw a mark there? Wbuld you

put "R.F.K."2

(Whereupon the witness complied with the

request of Mr, Howard.)

Q We are keeping you with the color red so if
we have other colors, you will be red.

A Right.

Q How close did -- we will call him the

suspect -- get to the Senator?

A It couldn't have been more than six feet.
It was impossible to be more than six feet away from him
because Mr. Uecker was almost right next to him. He was
pushing the crowd back.

Q How close to the Seﬁator was the suspect

when this gun started firing?

A Four feet -~ four to six feet.
Q What did he do?
A He kind of went around Mr. Uecker, and hec --|

from here -- he looked like -- though he pulled his hand

out from here and came around.
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And when he stuck the gun, he looked like
he was on his tiptoes because he wasn't that tall.
Mr. Uecker is quite huge, and he tried to

get Mr. Uecker out of the way, and he shot him.

Q How close to the Senator were you at the

time of the first shot?

A The same amount of distance, five feet.
Q And how many shots were fired?
A I heard five distinct shots. I could swear

to five, but =--

Q Could there have been more?

A There could have been. I don't know if the
confusion -- I was standing behind there -- the next thing
I knew, I had blood all over my face and my glasses.

And then the man that got shot in the head
fell in my arms. .

And then the other boy that got shot in the
thigh, he fell on top of me, and they pushed me down, they

fell on top of me.

Q Did you see what happened to the Senator befd

you went down?

A He was on his way, falling ~-- he was falling
down, :
The first shot, he kind of reared back very,
very sharply.

Q Did you see any movement of the Senator's
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arms after the first shot?
A Both hands went up like that (indicating),
He was kind of on an angle, He was Just
about to shake hands,
Q The Senator wag?
A The Senator was,

And he got pushed back, and both hands
went back like that (indicating),

Q You indicated that both hands --
A Vent up, they both went up,
Q And is that all that you saw of what had

occurred because of the other two people being wounded
in your ProxXimity?

A Yes, sir,

Q You say someone was shot in the head. Do
you know that person by name?

A No, sir, According to the Papers, the .
first name is Paul., I don't know his last name.

Q You wouldn't know it? Would you describe
him by size? Did he appear to be quite large?

A Yes, sir, he was, and -~

MR, HOWARD: May Y approach the witness --

THE FOREMAN: Go right ahead.

MR, HOWARD: -- Mr, Foreman<? May we mark, with the
Foreman's permission, as Grand Jury Exhibit 9, a

photograph of a Patient in the hospital?

DoNALD . OSTHOV. C e 1 cue
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THE FOREMAN: Permission granted,
Q BY MR, HOWARD: 1I'd like to show you Grand
Jury Exhibit 9, if I can.
Are you familiar with the person depicted
in that photograph?
A Yes. It looks like --

- Q Does this appear to be the person that you
have identified by a first name and as a heavy set
individual, to your knowledge, shot in the head -~

A Yes, sir.
Q -= and fell upon you?
Will you return to your seat, please?
(Whéreupon the witness complied with the
request of Mr. Howard.)
Q As near as you can, will you recall for
the Jury the events immediately after the shooting? What

happened?
How did the crowd react, what you saw, and

with particular reference to the person identified as in
3-A and 3-B?

A Well, the suspect turned almost immediately;
and aftef all the shots were fired, he was trying to
escape,

He was trying to escape., He tried very,
very hard to get away.

But Mr, Rafef Johnson == an? by this tilwme
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Mr. Grier and Mr. Uecker were all holding him against the
heater. 1t's the stainless steel table. '

And people were trying =~ were hitting him
and cursing at him, and jt was utter confusion. 1 mean,
everyone was trying to kill him.

There were very fevw =< at that time there
were only four of us around the Senator. There was =~ the
busboy was holding his he2d, another gentleman with
glasses, and myself, and two other people on the other
side of him.

And we were trying tO» you know, see if

we could help him in any possible way.
But all we could do was unbutton his shirt

and see == tX¥ to get the people back.

At that time Mr. Unruh pushed me out of the
vay, and at that time I cried to help keep the suspect
subdued, but it was, ¥U xnow -- wasn't ceally worth it
b_ecause everyone else grabbed him already and were beating

up on him.

Q gut he was apprehended at this time?

A Yes, almost jnstantly.

Q pid some police officers arrive?

A Yes, they did, but at the time jnvolved,

Q The passage of time?

A The passage of time, I have no ide2.
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Were yéu there when the police arrived?

Yes, 1 was.

Did they take custody of this person?

» o ¥ L

Yes.
They took him out through the Cblonial

Room, which was where the Senator was going to have his

press conference.

Q And they got him out as quick as they could?
A Yes, sir, they did,
Q At the time of the shooting, could you tell

us anything about the gun that you saw in the suspect's
hand?
A Yes. 5
1t was -- well, I don't know how you
d escribe the gun, but {t's -- it wasn't much longer than
maybe four to five inches long. |
And I thought, at first, jt was a .25
caliber pistol because 1 had seen a .25 caliber pistol
once before that a friend had.
‘ And at the time, I didn’'t know what it was."
1 just knew it was a gun.

MR. HOWARD: With the Foreman's permission, may we

mark and envelope and content, the revolver, as Grand
Jury Exhibit 7?

THE FOREMANE Permission granted.

MR, HOWARD: We have just gone through it, Mr.
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Foreman. It's the kind of gun that you cannot break,
but there is nothing in it, | M

Q Would you examine Grand Jury Exhibit 79
Does this appear to be similar to or appear to be the

gun that you saw in the hand of the suspect?

‘ A The same gun. The reason I say it is --

the reason is it had the funny little corkscrew here.

Q That is in the front of the gun, below the
barrel? o

A Yes, sir. It's the same thing I saw,

Q That's the gun you saw in the hand --

A Yes, sir.

Q That's the gun that did the shooting?

A Yes, sir.

Q You say you got blood from the Senator?

A I think it was the Senator. I’m not sure.

But all I can remember was I couldn't see,
and one of the other waiters yelled across at me, "Are you
all right, are you hit or what," because he didn't know.
And I just -- it was all over my face.

Q When the police officers left, you said that
there were certain people that had hold, or they were
holding the person identified in the picture.

A Yes, sir.

Q Did you recognize one as Roosevelt Grier?

A Yes. Mr, Grier was bent over the man,
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holding him.

Q And did you know -- or.was Rafer Johnson

identified to you?

A Rafer Johnson was one of the first people
to touch him.

He kind of grabbed him around the waist.
It looked as though he had great hold of him.

And Mr. Uecker had him around the neck, and
he was holding the arm out with the gun.

Q Did you see what happened to the gun, how
the gun was removed from -- ‘

A No. I think -- I think it was Mr. Johnson
who tried to get the gun.

Evefybody's hand was all over him. When
they got him on the table, everybody's hands -- and then
someone started stepping on everybody's hands, which wasn't
too smart. .

Everybody, you know, was trying to hold it
down.

Q Now, the shots that you heard, were they
fired in rapid succession?

A The first shot was definitely a distinct

shot, I mean, it was a pause in between the next three.
It was three rapid ones that were fired.
The first one I saw, you know, I was

stunned after that. I tried to -- by the time I tried to
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jump him, the person, the other fellow was in my arms and

got shot in the _head. v
And after that, I couldn't see very mach

because I had the biood all over.

1 took my glasses off, which was, you know,
jt had blood on it. That's all.
| I tried then to subdue the person.
. MR, HONARD': May we mark the photograph as
Exhibit 2-A?

THE FOREMAN: So ordered. .

Q BY MR, HOWARD: I'd like to direct your
attention, if I may, to a photograph that we have now
marked on the back as Exhibit 2-A.

Wou:.ld you étudy that for a moment?
A Yes, sir. |
Q Can you tell us, first of all, if you are

familiar with any individual depicted in that photograph?

A Two =-- Mr. Uno, U-n-0O..
Q Will you stay with the red and ~--
A This is =- do you want me to write on the
picture?
Q Write on the picture. It won't come out,

is that correct?
A That's true.

Q Will you try my ballpoint -

A GRAND JUROR: Here is one.




10

11

13

14

15

16

17

102

THE WITNESS: A felt pen?
MR. FUKUTO: Here is a felt pen in red.
Q BY MR, HOWARD: You are indicating the left ‘|

of the picture, there is an individual shown there

standing, is that correct?

A Yes.
Q That's Mr. Uno?
A Yes, sir. He is the Manager of the Food

and Beverage Department.

Q Keep it loud, now.
A Yes. This is Mr. Uecker, here.
Q All right. Would you identify him?

(Whereupon the witness complied with the
request of Mr. Howard.)
THE WITNESS: I don't know how to spell his name.

'Q BY MR, HOWARD: All right, I will get it
for you in a minute. U-e-c-k-e-r.

(Whereupon the witness complied with the
request of Mr, Howard.) | .
Q BY MR, HOWARD: That's the individual shown

full face in approximately the center, is that correct?

A Yes, sir,
Q Who is Mr. Uecker?
A He is the Assistant Maitre d' at the hotel,

assistant to my father.

Q Is there anyoﬁc else there that you




1 recognize?

’ 2 A No, sir, not at this -: not in this photo.
3 Q Did you see the individuals that you have
< identified appear to be holding someone down, is that
5 correct? | -

P A Yes. Mr. Uecker is still holding onto his
7 arm -- looks as though it's his arm,

8 Q By reference to that picture, can you tell
s us ;vhat is occurring at that time?

10 A There -- at that time, there looks as

1| . though they keep trying to keep the gun, The man on the
12 right side is trying to hold down the gun,

13 ‘ Q Did you see that occur?
14 A No. I did not see this particular photo --
15 1 did not see the scene at all,
- 18] - Q You did not see that?
17 : A No, because I was on the opposite side. .
18 Q Fine. If we may go back --

A Yes, sir,

Q After the police left the séene, did you

19

20

21| stay there?
22 A Yes, sir, I did., for a moment, because the
23 officer -~ I don't remember his name -- put me into the
24 chef's office with the cook and the busboy. The threc of
25 us were in this one roomn.

26 We were taken away from the crowd,
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Q other than the two people that fell near oOr
upon You, did you see other people that were shot?
A Yes, sir, I did.
1 saw two other additional people, other
than the Senator.
The Senator -- there was one man behind him
who was kind of heavyAset.
Then there was the man who fell on top of
me and the boy who got shot in the leg.
Those are the only four people 1 sav.
Q Now, going back to just before this shooting,

you observed a nice looking girl?

A Yes, sir, 1 did.
Q Could you identify her again if you saw her?
A To some degree, Ye€S, sir, I could.

1 would never forget what she looked like -

because she had a very good looking figure == and the dress

was kind of -- kind of lousy.

Q Flousy?
A Lousy.
Q Now, after the shooting, Yyou remained at

the scene; did you happen to see this girl again?

A No, after the shooting I did not see her.
1 only saw her before.

Q You didn't ask her her name or anything?

A No, sir, 1 didn't.

. — e ———



- 10

1

14

16

17

18

Q Dpid any of the fellows or guys you work
with by any chance --

L

A No, no one had, other than myself, had seen
her, I don't believe. |

Q You have inquired around, I take it, since?

A I have only talked to one fellow that was
across from me, that had seeﬁ me, that was with me the

whole time.,

I asked him, and he said that he had seen

her but that he didn't know where she went or what her name
was,

Q | Could you describe what she was wearing?

A Yes. It looked as though it was a white
dress and it had either black or dark purple polka dots
on it.

It kind of had -- I don't know what they
célliit -- but it's like -- looked like a bib in the front,
kind of went around. It's like fhat (indicating).

A GRAND JUROR: A lace dickey, probably.
THE WITNESS: 1t was like over the material itself;
it was the same as the clothing.

And then she was =-- she =-- the person who

is accused of shooting him was -- like I say, they were:
both on the -- standing together.

Q BY MR, HOWARD: Back of the tray stand?
A Yes.




10

=

13

14

16

16

17

18

24

25

26

And what happened, he looked as though he
either talked to her or flirted with her because she
smiled.

This is just before he got dowm,

Q So, at least, their association, in
proximity of the tray, they are smiling, perhaps «-

A Together, they were both smiling., As he

8ot down, he was smiling,

In fact, the minute the first two shots
were fired, he still had a very sick looking smile on his
face. That's one thing -- I can never forget that.

Q Where was Mr. Unruh, if you know, at the

v

time of the shooting?

A I don't know.
Q Mr, Salinger, if you know?
A No, I didn't see him -- either one.

MR, HOWARD: That's all we have, Mr. Foreman.
Q This person identified in 3-A and 3-B, he

was not known to you, was he?

A No, he wasn't.

Q He did not work at the hotel®?

A As far as I know, no.

Q Would you have an explanation how he

arrived at and was standing in the kitchen?
A The only possible conclusion I can come to

is he was one of the -- what T thought at the time --

DONALD 1. ORTHOV, C.E.N.. Or ciay Fornar s
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‘ 1 well-wishers,
‘s And 1 thought he got in there just the
3 way all the other people.
< Q In other words, this party was jammed =--
i. [ A Yes, sir,
L] Q -- is this a fair statement?
1 A Yes.
8 Q They were following the Senator anywhere .
9 he goes?
10 A Yes, sir.
1n Q And probably even the pantry, the kitchen
12 area, the rampways were just a mass of humanity?
13 A Yes, sir, every exit in there was jammed

14 with people. _
15 Q Would you describe the facial characteristics,

16 first of all, of this girl?

1 A Yes. She had dark hair that was cut, I

18 would say, just above the shoulders, just around in here
19 (indicating).

20 And it just kind of looked like it was

n messed up, at the time, I mean. She could have changed
22 that -- she could have come with curls,

23 I don't know, it was just messed up at the

24 time,

Her face -- facial expression, she had what

looked like a short nose. She wasn't too -- facially,
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she wasn't too pretty; she was not that pretty.

And like I say, figure -- she had a very
good figure.

MR. HOWARD: I think that's all we have. Wait
a minute, |

Q After the Senator had completed his talk
to the crowd, did you know the Senator was going to come
back and follow the path that you have described on the
diagram?

A Yes, I did, because I was right next to Mr.
Minasian when he said we are going to have to change it.

I asked -- you know, I had -- I asked

him, "Which way are you going to take him?"

He said, "Through the back of the stage."

I says ==

Q Where were you when you asked that -- at

what position?
' A Oh, I was by the door, the same position

_then., |

Q S~12

A s-2,

Q S-2?

A s-2,

Q Did you seec the person identified in 3-A

or 3-B at that time?

A No, sir.
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The moment I noticed him was when I walked
through the swinging doors.
Q But is it a fair statement that you knew

that the Senator was coming out through the rampway?

A Yes, I knew because --
Q Did other people seem to know it?
A ‘No, no. Everyone was quite surprised

because all of the Kennedy Girls had lined up to make a
pathway out of the same door that he had entered.

Q Did you have guards on the door that would
prevent other than employees to go into the pantry or
kitchen area?

A Yes; sir.

There were two security guards that T
remember seeing in the pantry area from the hotel.

There were two security guards from the

hotel, and he was -- one was stationed at the opposite
door and one was stationed at the door that the Senator had
to go through.

Q Can you explain to us how these thirty,
forty, or fifty people --

A They were either news reporters or
representatives from the Kennedy people that were there
or were friends of the reporters that somehcw had gotten
in with them at the time people were coming, before the

Senator had come down.
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People were flowing through there freely;
They were allowed to Pass freely because no one knew the
time the Senator was coming until about five minutes before.
Q When you came in, as you indicated, through
the back or service area, was there a guard there?
A I had to pass the guard by the door. He
tried to stop me.
And then one of the waiters recognized me.

and he said, "It's all right. He is with the hotel."

Q So there was some type of control?
A Yes, sir, there was,

Q Internal?

A Yes, -

Q But from your observation, was it effective?

Was the area kept clear of people?
A No. 1It was congested with people,
MR, HOWARDE- That's all we have.
THE FOREMAN: Any further questions?

It is my duty to caution you and warn you
not to impart to anyone or discuss with anyone any of the
proceedings that went on in this room this morning,

THE WITNESS: Yes.

THE FOREMAN: Thank you very much for coﬁing in.
MR, HOWARD: Coﬁld we hold on?

THE FOREMAN: Did you say something? One more

question?

DONALD L €270, Sl . PoTIAL Prncigye,
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Q BY MR, HOWARD: You asked sonieonc what route

the Senator would take?

<

A Mr. Minasian. I asked Mr. Minasian.

Q And he works with your dad?

A Yes. He is also an assistant to my father.

Q pid you tell amyone the Senator was coming
in?

A No, sir, I didn't.

MR, HOWARD: Thank you.

THE FOREMAN: That will be all. Thank you Very
much.

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)
MR, HGJARD.: Ira Goldstein.

IRA GOLDSTEIN,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworm
as folloiws':
THE FOREMAN: Would you stand right there, please,
and raise your right hand? |
(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.)

Do you solemnly swear that the testimony
you are about to give in this matter pending before the

GCrand Jury of the Courty of Los Angeles shall be the
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1 truth, the whole truth, and nothing but the tr.uth, so
2 help you God?
3| THE WITNESS: I do.
4] . THE FOREMAN: Would you be seated, please. For
5 the record -- pull your chair just a little forward -- for
6 the record, would you give us your name?
7 THE WITNESS: vYes, My name is Ira Goldstein,
. :
) EXAMINATION
| BY MR, HOWARD: o
u Q Can you hear me all right, Mr. Goldstein®
12 A Yes.
13 Q If you get in any distress or pain, will
u you tell us? .
15 A No, I feel fine.
16 Q Will you tell us your age?
n A I am nineteen and a half,
18 Q Your business or occupation?
1 A I am a news reporter for Continental News.
@ Q May I direct your attention to election
21 evening and the early morning of Juiy 5th. That would be
Tuesday night -- 1'y Sorry -- June 4th and June 5th,
Were you at the Ambaséador Hotel?
24 A Yes, I weas.
25 Q Were you there at the -- we will call it
25 the Kennedy celebration?
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A Yes.
Q And did the Senator arrive?
A The Senator arrived around 12:00 o'clock

to make a speech.
| He was in the hotel at the time, but he
didn't come on to the Embassy Room until about 12:00
o'clock. I looked at my watch.
Q Are we talking about the area of the Embassy
Room, is»that correct?

A Yes. This was the podium that was set up

for his television broadcast.,

Q And he arrived and did address his following
there, is that correct -- a correct statement?

A Yes, right,

Q Where were.yéu'at the time of the address?

A At the time of the address, I was walking

around, looking at a monitor. I stood on a table for a few
minutes, trying to see if I could see him,

And then someone mentioned that there was
sandwiches in the kitchen for the press, so I hadn't had
dinner, so I walked into the kitchen to see if I could
find them. _

I walked to the end of the kitchen and
I didn't see anything.

In fact, I didn't even see this man here

(indicating).

DONALD L 037GV, C.E.R.. QFriZiaL Ri~>amna
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So I started walking back, and all of a
sudden, the Senator started walking through.
Q So you tried to see him in the ballroom

and missed him, and you saw him coming into the kitchen?

A Completely by accident. I didn't expect
him to be coming through that soon.

Q Was the Senator coming towards you?

A He was walking towards me, yes.

Q Did you perhaps do sowmething at this time

or attempt to go up and shake his hand?

A Well, we were walking by him. This young
lady I was with, she shaked his hand. The Senator's
eyebrows kind of raised when he saw her,

1 was abéut to shake his hand, but hé was

moving too fast, so he just passed by.

Q ' He passed by? You were going in opposite
directions? |
A We were walking towards each other.

Q And you passed him?

A Yes.

Q What occurred next?

A Well, about five or ten seconds after I

passed him, I started 'hearing gunshots,

At first, I thought they were balloons just

popping. There were a lot of balloons around.

About the second or third shot, I realized

DO*tct .t Oty TSR G sl £ orsey -
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hit me.
Then, the fifth or sixth bullet did make
~contact.
Q Were you struck by a bullet?
A Yes.
Q Where, sir?
A In the left thigh.
Q And did you receive medical treatment for
that?
Yes, I did.
Q Before we go into that, how many explosions

that he was being shot at -~ someone was being shot at,

Q Did you turn around at thics time?

A I never once turned around.

Q What did you do?

A I moved sharply to the left. I had stepped

over Irwin Stroll, who was just hit. He was laying on the

ground, bleeding.
I stepped over him and moved to the left.
Q What occurred next?
A Next, I was just barely skinned by a bullet--
by the way, my pants were in the other room, my slacks I

was wearing--and I was just barely skinned by the third

or fourth bullet.

I could feel the air go through. It didn't

or shots or sounds did you hear?
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A A minimum of five. I can't --

Q Could there have been more?

A Yes, I know there were more,

Q But you can recall at least ==

A I can recall at least five.

Q AfFer you heard these five shots, did you

happen to turn around and see the Senator or what occurred?

A I never did,

By the way, the shots had the same tone to
them.

I don't think they were from two gums, two
different guns.

Q At least, they sounded =~
A They sounded the same, yes.
Q The sequence of shots, how long did it last,

" a minute, a half minute, seconds?

A Fifteen seconds at the most., Oh, you want
to know what happened after? |

Q Right.

A Well, I kind of =-- this last person that
was in here, he told me that, you know, I leaned against
his shoulders or something and I did fall against a wall,

I did crash into a wall,
Then I staggered over to a chair that was

facing the opposite way «- in other words, the way the

Senator came in.
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And the first thing I said was, "How is
Senator Kennedy? What happened to him?"

And this woman walked by, and she said to

me, "How dare you talk about my husband that way,'" and

she slapped me across the face.

And I said, "I am sdrry, lady, but I was
shot, too. I'd like to know how the Senator was == " or

LI, iS."

And she said, "Oh, I am sorry, Honey,"
and kissed me. This was Mrs, Ethel Kemnedy.

At that time she was not in tears. She was
a little hysterical though, but she wasn't crying.

Q Did you remain in that chair until you were .

taken for medical treatment?

A Yes, I did, and that took about ten minutes.
Q Did you see some police officers arrive?
A I didn't see a police officer until I was

wheeled out of the hotel.

Q Did you hear squnds of struggling behind
you?

A There was a lot of confusion, that's about
all I heaxd.

Q Now, the fellow you fell against, was he
the chap that we brought in here on the wheelchair?

A Yes. I fell against him and I knocked him
to the floor,
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Q
A

Q

fellow you were talking to?

A

THE FOREMAN: '_Is that the one in the wheelchair?

THE WITNESS: No. This was the one that was just

in here.

on the ground with the blood on his head.

Q
A

was in here in

Q

came in was Vincent Di Pierro?

A

he was wearing a blue suit.

" THE FOREMAN: Any questions?

MR, HOWARD: Wait a minute, we do have one€.

Q

A

Q

A
other friends,

night,

But you saw him here this morning?
Yes. I was chatting with him.

so there is mno doubt that that was the

Yes, uh-huh.

The one in the wheelchair, 1 saw him laying

BY MR. HOWARD: You did not fall against ==
Y didn't fall against the Irwin Stroll who

the ‘whee lchair.

The last witness that testified before you

Yes. He was the one in the blue suit. Yes,

e

There being no further questioms, 1 must =~

You indicated there was a young lady with ==
Yes.

A friend of yours?

yes. 1 had known her == well, through some

and she was kind of following me around that

118
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Q Will you describe what she had on?
A She had a white dress on, kind of short,

lacey -- 1 believe, white stockings.

Q What color hair?
A Browm.
| she was sitting outside, by the way.
The Senator fell against her and got some
blood on her dress and on her face.
She was the young lady that shook his hand.

MR. HOWARD: Thank you very much.

THE FOREMAN: There being no further questions, I
must caution and also warn you pot to impart to anyone Or
discuss with anyone any of the proceedings that went on
here in this Jury Room this morning.

THE WITNESS: 1 unders_tand it, yes.

THE FOREMAN: Thank you very much for comiﬁg in.

THE WITNESS: Thank you.

THE FOREMAN: 1 hope we haven't tired you too much.
THE WITNESS: Okay.

THE FOREMAN: Watch the step down.

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

THE FOREMAN: Let's take a five-minute recess.

(SHORT RECESS.)
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MR, HOWARD: We'd like to call Placenc1a. He 1is

one of the arresting officers.

ARTHUR PLACENCIA,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
as follows:
- THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
please, sir?

(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman,)

Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?

THE WITNESS: Yes,
THE FOREMAN: Would you be seated, please, and for
the record would you give us your name?

THE WITNESS: My name is Arthur Placencia,

EXAMINATION
BY MR, HOWARD:
Q What is your business or occupation?
A I am a police officer for the City of Los

Angeles, working out of the Rampart Patrol,

Q Are ‘you one of the arresting officers in
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this case?

A Yes, sir,

Q Did you work with another officer, a
Partner?

A Yes, sir,

Q His name?

A Travis White,

Q Did you arrest the person shown on the
Exhibits 3-A ang 3-B, meediately before you?

A Yes, sir,

Q Did you arrest that individual at the

Ambassador Hotel?

A Yes, sir,

Q Would that be on the early morning of the
Wednesday following the election? That would be June 5th9

A Yes, sir, |

Q Were you and your partner on duty that
evening and that early morﬂing?

A . Yes, sir, We worked the mid-watch, from
6:00 p.m. to 3:00 a.m. in the morning.

Q Were you in a patrol car?

A Yes, sir,

Q Did you hear a call coming over the radio? |
A Yes, sir,

Q Did that indicate some kind of difficulty or

trouble or police Problem at the Ambassador Hotel?

-——
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A Yes, sir, - 4
Q And were you near the hotel?
A Yes, sir. We were on Eighth and Vermont.
Q That would be a matter of blocks?
A Yes, sir.
Q .Did you respond to the call?
A Yes, sir.
Q What time would you judge you arrived at
the hotel?
A We got the call around 12:20. It didn't

take us more than ten minutes -- around 12:30, I think.,
Q Were you, upon arrival, directed to a
certain area within the hotel itself?
A Yes, sir.
Q Was-that by people that obviously were
familiar with the hotel?
Yes, sir,
Probably people that worked there?
Yes, sir,
Where were you directed, generally?
When we got off the car, sir?
_ Yés.

Some ramp == we went up a ramp. It was in

> o0 > 0o o >

the side -- it was in the side of the Ambassador.

Q Did you arrive though in the interior of the

hotel, in a certain area that you could describe? Would
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it be like an office area?

A A kitchen area,

Q Kitchen area, Did there seen to be some
eXcitement 8oing on in that kitchen area?

A Yes, quite a3 bit,

Q And you had received a report, had you not,

there had been some type of trouble,

What information did you have upon your
arrival in that kitchen?

A Well,-all we knew was what came out of the
radio, that came out, an ambulance, shooting, man down,
3400 Wilshire, so we responded to the call,

And when ye got there, we 8ot off the car,
and then people started directing us and telling us, "He
is over here, he is over here -~ the manp that shot him is
over here,"

So we just started following people up this

kitchen area and that's ..

‘ Q You finally arrived at a location within
the kitchen, )
Did you see some type of struggle going on

Oor occurring?

DONALD L OSTHOV. C.§ R., Qrricias RIronTIR
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Q That suspect is the pPerson identified in,
shown «- |
Yes, sir,
Q == in Exhibits 3 before you, is that
correct?
A Yes, sir,
Q Were there a lot of People or more than one

Person holding this suspect?

A Yes, sir. There was =- well, I couldn't

exactly tell you how many,
There was quite a few. I remember one
distinctly of -~
Q Pretty big, large fellow?
A Colored guy. It turned out later to be
Rosie Grier. |
Q When you saw thig happening, were you
apprehensive about the safety of the person?
A That was the first thing we thought of.
We seen all the people around there. We knew we'd have
to get him out fast,
Q What did you do? pid you take one of them
off?
A Yes, I took Rosie Grier off,
Don't laugh. It wasn't funny.

Q And your partner, White, did he take somconce
of f2 '
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A Yes. He took two persons. One had him in
an arm strangle, and another person, which turned out to
be Rafer Johnson, grabbed him from the arms, I think.

And he took him off, and we got him off
the table. We cuffed him =--

Q Were you in a police uniform --
A Yes, sir.
Q ~- telling everyone you were taking him

into custody? ‘
A We had to keep telling ‘em, "We are police,
step aside." |

And after a while we got tired telling
them. We just started pushing.

We got the suspect off the table and
handcuffed him and proceeded to take him out.

Q Now, after you took the person into custody,
did you attempt to get him out of the location as quickly
as you could? Is that a fair statement? .

A Yes.

Well, like I said, we knew we had to get hi.m
out there fast because everybody was hollering, you know,
“e did it. He is the one that shot him."”

We didn't know who he had shot. We just
knew he had shot somebody. |

All we knew was that he was a suspect.

Q Knowing, when you left, there were ‘other

o e ———
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officers arriving, and arriving in response, also?

A Yes, because when we were driving into
the big drivewéy, we were talking to the taxicab driver
that was taking other people, I guess,. gotten injured, and
another patrol car came in right behind us.
And T seen about three or four about half
a block away, so when we ran in, I remember there was only

four of us that ran in there, four police officers.

Q Now, after, did anyone go with you, if you
recall, from the area of the hotel to the station?

A Yes,

Q Do you know who that person was?

A Jesse Unruh, I think.

Q The person identified as Jesse Unruh?

A Yes. |

Q Was there some reason he went with you?

Did he say something?

A What do you mean, '"Did he say something"?
You mean why he thought he should go?
No, he just was tagging along, I guess.
We never asked him to come. He had ahold
of the suspect.,
My partner had him from the right, from my
partner's right, and the suspect's left, and Unruh was on

the other side -- kept hollering, "We don't want another

Oswald, ve don't want another QOswald.,"™
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‘Cause 1 knew I was going to have to make a
report on him, I asked him,‘just like .any other suspect,
I asked him, "What is your name?"

He didn't say anything,

Q Would he communicate at all with you on the
ride to the station?

A Well, when I Qas giving him -~ Travis
turned around, my partner, White, and told me, "You better
give him his rights, Partner."

Q For the subject -- or the suspect, of his
constitutional rights?

A Yes. So I took out my officer's Field
Notebook, and I started reading off the rights.

And after I read them off, I asked him,
"Do you understand your rights?"

And he looked at me, and I asked him again;
and then he mumbled something, . -

So I told him, "Look, I will give them to
you again,”

So I read them off again. Then I asked
him again, "Do you understand your rights?"

Then he looked at me and said, yes."

And then I saié, "Do you wish to remain
silent?" |

And he just didn't say anything,

Then he lookad at me again and he said,

| o 2RI S DU GRS B PO R [l
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"Yes."
Then I said, "Do you wish an attorney
present?"

Then at that time he just said, 'yes."

So after that I didn't ask him any more.

And then? afggr that, I asked Jesse Unruh,
I said, "By the way, who did he shoot?'f

And he goes, "Bobby Kennedy.'

And I said, "Oh."

Then I looked at him and I go, "By the way

who are you?'

He goes, "Jesse Unruh."

I said, "Oh," so we just kept going to the
station, |

Q Upon your arrival at the station, is it
customary to search or make a search of a person in
custody like this individual was?

| A Well, it's customary to search him before
we usually handcuff him.

At that time I didn't think it was right
to do it there, so as sooa as we got to the station we
took him into the Interrogation Room and we emptied all
his pockets. .

Q And is it customary to make’police reports

of what you find?

A Yes, sir,

DONALD L. CSTROV, C.B.R.. Osricias Nisoarsa
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Q Can you recall what you found when you
emptied the pockets of the subject?

A We found four $100.00 bills, I think one
$5.00 bill, four $1.00 bills, some change, paper clipping ~--
two paper clippings, and a key, two unused .224bu11ets,
one -- then there was one with the head of the bullet =--

I don't know what you call it, and he had a white sheet
there, some kind of a Kennedy yell =~ I guess it was their
yell for that night -- and then ke had a key.

| 1 think that's about all he had.

Q You took those into your possession, is

that correct?

A Yes, my partner and I did.
Q Were these items booked into evidence?
A Yes.

MR, HOWARD: May we have one moment?
THE FOREMAN: Surely.

MR, HOWARD: We are trying to locate one exhibit.

o

Do you recall, you said you found an

article, is that correct, when you searched him, when you

searched --
A We found two paper articles,
MR, HOWARD: May we have one minute?
May we mark, with the Jury's permission,
an exhitit that is entitled,."This Man is Your Man," for

jidentification, -as exhibit next in order, Grand Jury 10?

perrsn L 7Y, TE R Ot g e
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THE FOREMAN: Permission granted.

MR, HOWARD: May we mark what appears to be a
political comment in a newspapér as Grand Jury's 11°?
THE FOREMAN: So ordered.
Q BY MR, HOWARD: May I direct your attention
to Grand Jury Exhibit 10 and 11. Would you examine those?
First of all, 10 being what appears to be

a typewritten piece of paper containing =« is that --

A Yes.

Q Is that what yoﬁ said was a cheer ¢cv ==
A Yes.

Q Did you take that from the possession of

the suspect after his arrest and upon his search?
A Well, when we searched him, this was -- he

had ~- Officer White is the one that marked it.

Q But you were there?
A Yes, we marked -- I seen him mark it.
Q May I show you 11, Will you examine that?
_ A Yes. This is the one of the paper
clippingé. .
Q And that was also taken upon your

examination of the suspect, is that correct?

A Yes, sir,

Q Now, will you describe again -- you say you
found two bullets, is that right? |

A Yes, sir,
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Q

Were they .22 type bullets?

Yes, sir,

You are familiar with that, is that correct?

Yes, sir,

Would you examine what we have heretofore

gun that we marked Grand Jury Exhibit 7%

Would you be familiar with that gun?

No, sir.

Could you tell it's a .22 by looking at it?
Is it a cylinder? Yes, sir.

Is this a ,227

Yés, sir.

What did you_do'with ﬁhe items that you

10 and 11? Did you book them into evidence?
Yes, sir.

Did you also book the two .22 shells?

Yes, sir.

Would they go over normal routine business

to the Police Laboratory for ballistic tests, or would you

know that?
A

Well, unused shells, I really don't know,

but we booked it as evidence.

Q

You didn't go back to the scene or anything;

you stayed with the subject?

A
Q

The night of the shooting --
Right.




-- or the morning? Yes, sir.

A
ttention, officer,

Q Would you direct your 3
d as Exhibit 12 Could you step over

to what we have marke

here and look at it?
ature that

There has been testimony of the n

at we'll call the kitchen

this appears %o be a porti.on.of wh

facilities adjoinin Embassy Room of the

g and serving the

hotel.
There has been testimony, for example, that

a would be 2 pantry,

n area for storage ©

this are
shes and

here into 3

£ ~- shelves == di

thires necessary for a banquet, down through an area of &

serving kitchen.

Would th Looking at thats

at be -- generally,

this would depict the scene that

would you be familiar that

~ you effectuated the arrest?

11 A No, sire.
ouldn't recognize

as being the ar

it? Would you

Q You W

18
ea you went to,

19 recognize this, generally,

20 with that description?

an A Well =--

© Q speak up loud. .

B A This area over here on this gide is the

24 area where we made the arrest. _

25 Q But visualizing the whole thing 25 one wnit,
to ask you this, where was the arrest made’

26 1 was going
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A Well, we caﬁe in through the €ast passage-
way,
Q All righe. Can we d0'this, we have used
the color red. I guessg we will stick with another -
THE FOREMAN: Use the pencil,
THE WITNESS: 1s a1y this one floors
Q. BY MR, HowARD: Right. Will you show ys
where youy came?
A Yes. We came in up a flight of stairs
which, I guess, would be these'(indicating).
And my Partner anpd myself, we came this
wéy (indicating).
' I know there is a little room in here.
It's a manager's office, right here,
' And the otﬁer two officers came through
here (indicating).
They had the suspect on the first table

right here, My partner came around, and here, and thepn
I came around to this side, so there was two of us here

on this side,

was, but I remember the headlock,

Anyway, from here, this ig where we got him

—‘\\_“-“.,-.
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from, and we took him out east, which would be that way.

We took him straight out through these hall

doors which was, now, I guess, the Colonial Room, and from

the Colonial Room =--

Do you want to know which way we got out of

the place?
Q No. I think that would be sufficient.
A We got out through the Colonial Room, and

the Colonial Room faces -~ we were walking out this way,
and then I made a right turn and I went out through two
more doors.

And I remember that -- these doors because
there was a red cafpet and -- there was a red carpet.

I made a left turn to some -- it's a big
lobby; I remember the two pillars on the side, the corner
pillar, and there was the other pillar which cause a
little passageway.

We made a left turn on that passageway and
we were going down, and then to the right there are some
stairs, sort of wind down into the lobby.

We went down those stairs into the lobby,
and I remember this because -- what is his name? -- Unruh =<
he was with us and he hollered back, and he goes, "Slow -
down, slow down. This isn't a race," and all.

And I looked back and I seen all these
people behind my partner, and these people -- and all 1

postsLL. CSTRIV.C « 1 Coritian Prrpaina
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can think of is getting the suspect out of there.
And here is this Unruh == “glow down, slow

down, it's not a race."

And I just looked and 1 said, "Come on,
partner, let's go,'" you knovw.

So we just kept on running down the stairs,
and then -- which was =< came into this main entrance
vhere the canopy is, and we walked out through there.

My partner and I put the suspect in the car.

1 went arourid t;a the other side of the car.
1 jumped in.

My partner run around to the front. He
jumped in.

when we got in the car, the next thing we
know, Jesse Unruh is in the car with us. That's Low he
got in the car. We didn't ask him. He just got in.

There was people all the way through from

the time we were taking the suspect out, the people

hollering, "That's him. That's him. Kill him. Kill him.
That's him. That's him. He did it."
Q That's why you moved as quick as you did?
A Yes, sir.
MR. HOWARD: Fine. Would you return to the stand?
(Whereupon the witness complied.)
MR, HOWARD.: That's all we have unless there is a

question from the Jury.

e = ———
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.1ike to ask the officer?

—____—-——__;—_————.——'—__—-——-.——-

THE FOREMAN: Does anyone have a question he'd

There being no further questions, it's my

duty to caution ycu and ‘also warn you not to impart to
anyone OT discuss with anyone any of the proceedings that
went on in this room today.

THE WITNESS: Yes, Sir.

THE FOREMAN: Thank you very much for coming in. .
THE WITNESS: 1t's my pleasure.
(Whercupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury suite.)
MR, HOWARD: Karl Uecker, please.

KARL UECKER,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
as follows: |

THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
please?
(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.)

Do you solermly swear that the evidence

you shall give in this matter now pending before the

Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so

help you God?
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) THE WITNESS: Yes, I do.

THE FOREMAN: Would you sit down there, please,
Mr. Uecker, and for the record, would you give us your
name into the microphone so they can all hear it?

THE WITNESS: My name ié Karl Uecker.

THE FOREMAN: How dq you spell that last name?

THE WITNESS: U-e-c-k-e-r.

EXAMINATION
BY MR, FUKUTO:

Q Mr. Uecker, what is your business or
occupation?
A I am the Assistant Maitre d' in the

Banquet Department in the Ambassador Hotel.
MR, HOWARD: May I interrupt? Will you talk slow?.
I am having a little difficulty following you, and I

thick maybe the reporter is., We are getting tired-nOW5

- it's not you, so will you talk slow for us?

THE WITNESS: I am the Assistant Maitre d' at the

Ambassador Hotel in the Banquet Department,

Q BY MR, FUKUTO: And were you working there
on election night and the following morning?

A Yes, I was. .

Q And were you present dufing the time some

shooting occurred at that location?

A Yes,

DAL OLTRED, € %R, Crriliat N rorvLn
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Q That was on the second floor by the
Embassy Room, is that correct? «

A At the Embassy Room pantry.

Q Pantry?

A Right, .

Q You see the diagram which is next to you,

Mr. Uecker, and which has been marked Grand Jury Exhibit

Numbgf 1. can

you see it from your angle?

THE FOREMAN: You may get up and walk over.
THE WITNESS: Number 19

Q
exhibit,

> o >

Q
Embassy Room?

A
here.

Q
serving tables

A

Q

A

Q

BY MR, FUKUTO: The whole diagram is the

Yes.
Do you recognize that sketch?
Yes, I do.

Is that a diagram of the pantry of the
Must have been right here, yes, in through

You are indicating ﬁhe area where the
are located, is that right?

Yes. It's what we call a pantry.
Pantry? . .

Yes.

And this has been designated as a place where

Senator Kennedy made a talk to the public, is that corrcct?

DONALD L. OCTROV, C.8. R.. OsreziaL RErcaizn
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A Right; yes.
Q And I am referring to what {s labeled

“stage Anteroom' and the arca where the serving tables

are located. You call that area -- it's --
A . Pantry.
Q Pantry.
A Embassy pantry, yes.
Q Now, weré you in the area of the pantry

wvhen Senator Kennedy came into that location sometime

after 12:00 midnight?

A Yes. I took Mr., Kennedy from the stage
into this area by my left hand.

Q By your left hand?

A Holding him on his right hand.

Q You kind of éscorted him them?

A Right.

Q 'pid you go from the stage through the doors -
jmmediately to the north of the stage?

A To the north, right.

Q And you went through the hallway toward
the pantry, is that correct?

A Right. ‘

Q And did you proceed with Sen;tor Kennedy
through the swinging double doors?

A Right. I was leading him through. i went

first, and he was right behind me.




Y

10

11

13 ¢

14

15

18

17

19

3

24

25

26

Q Were there a number of people behind you

at that time?

A Yes. People were following us.
Q Were there people inside the pantry area

when you led Senator Kennedy through there?

A I didn't -- except Mr. Uno Timanson, I

didn't see anybody else,

Q Were the press and reporters and
photographers there at that time?

A Not at the time, I didn't see anybody.

Q Then you proceeded into the pantry area,
is that right?

A Right,
Q What happened after you got there?
A After T got -- let me show yOu == I ==

THE FOREMAN: Would you keep «~= , .

THE WITNESS: Right after we came through fhe
sliding doors, he got loose of my hand and shook hands
with somebody around here, in this area (indicating) --

MR, FUKUTO: May I --

THE WITNESS: -~ before it goes into the kitchen ==
it must have been right here.

MR, FUKUTO: May I mak; that K-1, Mr; Foreman?

THE WITNESS: Yes. |

THE FOREMAN: Here, do you want to mark --

MR, FUKUTO: With a bluc pencil. All right,

DCHALD L OLTHROV, C AR, Usric o, rrvonyr:,
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Q That's where Mr. Kennedy got loosc from

your hand, and he shook hands with some individual, is

that right?

A Right.
. Q Where were you at that time?
A I was standing righi in front of him., He

was on the left side ~-

Q Then what happened after that?

A After he finished shaking hand with one
of the kitchen people there, with one of the dishwashers,
I took his hand again, and we went fe& steps farther

until we got on this corner here, where we have the

heaters, the steam -- the steam heaters.

Q Those are tables that keep the food warm?

A Right.

Q And are there three of them there in that
pantry?

A Three, right.

Q And they are indicated by these diagrams
then, is that correct?

A Right, yes.

Q And you stood right next to the place which

has already been marked with an “X'" and the initials R.F.K.
is that right? '

A Right, yes.

Q Slightly to the right of that diagram?

W
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1 A Right.
f% 2 Q What happened then?
‘s A He got loose of my hand again and shook -

.| hands again with one of the dishwashers.

5 And then I took his hand again, and while I
¢| was pulling him, I was trying to get == because too many

7| people came behind us at that time. |

8 . Mr. Uno was in front of us =~ Mr,. Timapéon'--'
_g| and he was calling, waving over, and I was trying to get‘as.l
10] fast through the kitchen area there, tﬁrough the pantry, as
nl I could. ) |

12 ] _ And while I was holding his hand, I was

13| turniug to my right towards -- to the Colonial Room where

14| the press room was. .

15 At the time something rushed on my right

6| side. I -- at that time I didn't recognize what it was,

17| and 1 saw some paper flying. I don't even remember what

18| it was, paper or white pieces of things.

19 Then I heard the first shot and the second

20| shot right after that, and - Mr. Kennedy fall out of my hand.
21 I lost his hand.

22 I looked for him, and I saw him falling down.

And I turned around again, and I saw the man «- [

Ll righkt standing next to me.

25 The arm, was hoiding the gun in, push the

2¢ arm down on towards the steam heater, and my right arm T
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took around his neck as tight as I could, and p%essing him
against the steam heater. .

In the meantime, somebody else came Behind
me and pushed me against the steam héater. The guy. in
front of me couldn't get loose.

While I was holding the hand where he had
the gun in, I was trying to get the point of the gun as
far as I could away from the part where Mr, Kennedy'wﬁs
laying.

From the left side, I was trying to push
the gun away to the right side where I didn't see too many
people, while he was still shooting.

Q Up to that point, do you remember how many
shots you heard? |

A I couldr't heard too clearly, but 1 thoughﬁ
it was five or six, bﬁt I was hitting his hand on'the,gtemn
heater as hard as I could, with my left hand, I had him -
right here on the wrist, and hitting my left hand on the

heater to get rid of the gun,

Q He has his .gun in his right hand?

A In his right hand, yes,

Q And you grabbeq'him with your left hand?
A The left hand, yes, and had the right arm

around his neck.

I was standing there and he was shooting,

and I could feel when he was turning his hand towards the

- — -

DONALL L €5imOV. C.O R Criicra: rrrorry:
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A Towards the crowd or tovards me, I don't
know,

Q You kept pPushing it awvay?

A Pushing it awvay,

Q On the steanm table?

A Right,

Q I think you can take your seat’égain, Mr,
IUecker.

(Whereupon the witness resumed his place

on the witness stand,)

Q ‘Were you able at that time, after that, to
grab him and keep him? |

A I kept him all the time,

Q Did some other People wa _ _

A Until the gun wag -- must have been empty, -

and I was gsti1] hollering, "Get his gun, get his gun,"
And finally, after I didn't hear no more
shots, many people T -- was around by that time; I don't

know how many pcople because I was facing the wall,

the steam tablc ang I had == sti11 was holding on to hinm,

—\—____—..\N_,__ e e
DONALD L CLtitev € ¢ r C s,y
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And then‘I saw some hands coming over,
reaching for the gun. 1 don't know who it was,

In the meantime, in between, I looked over
my left shoulder and say my partner, Eddie Minasian; and
hollered to him, "Get the police, get the police."

I saw him running off, taking off through

the people, They were standing on the left side,

Q ‘ About how many shots did you hear
altogether?
A I couldn't swear on it, but I think it was -

there was six shots w- six -- could be seven,
While I was hitting his hand on the steam
heater, there was noise, too; you know.
Q Before you grabbed his arm or his hand with
the gun, had the gun been shot before that?

A Yes, ,

Q About how many times did that gun go off X
before that?

A Twice,

Q Twice that you know?

A I must have grabbed the arm by the third
shot.

Q Now, were you just going to esEort Senator

Kennedy through the kitchen to some other place?

A Yes, towards the Colonial Room, which is --

supposed to be right here behind this here (indicating),

DONALD L. OSTROvV, C.S8.R.. Qrician g7, ONTer
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Q The Colonial Room -=
A The news room, right here.
Q That would be to the east of the pantry
where you were, is that correct?
A Righﬁ, yes.
Q You were passing him through when the
shooting took piace?
A Through there, yes.
Q You see the exhibit there in front of'yéu
which has been marked Grand Jury Exhibits 3-A and 3-B, sir?
A Yes.
Is that the man --
Yes.
-- you grabbed?
Definitely is.

He is the one that was doing the shooting? |

> 0o > 0o >

Right,

Q I show you what has been marked Grand Jury
Exhibit 2-A., Do you recognize anybody in that photograph?

A Yes. Mr. Uno Timanson, here on the left --
he was not standing there before. He was standing farther
towards the Colonial Room, or to the east.

He must have come, run over here towards --

to see. .

Q And do you see yourself in that photograéh?
A Yes. I'm right here.

DONALD L. OSTROV, C.S.R.. Orriciai. RTontra
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Q And someoﬁe has already put your name on,

where you are, is that right?

A Right, yes.

Q And there is someone against the table there
on the table with a number of people grabbing towards what
appears to be an arm or a hand there, is that right?

A - That's right.

It's what I said before, I was holding on

to him, and people were trying to get hold of the gun, right

Q Okay. That is the gun that cveryone is
reaching for then in that photograph?

A Right.

Q I will show you the gun that has been marked

Grand Jury Exhibit Number 7.

How does this compare with the gun that
this person, pictured in these pbofographs, 3-A and 3-B,
had? ‘

A 1 don't know too much about guns, but I
think it was about this size. It wasn't bigger than
that (indicating).

Q Did it look like that gun as far as you
can tell?

A I think so. Yes, it was not’'bigger. The
gun was not bigger than this one.

Q I understand, you can't say it's the same

gun?

DONALD L. OSTROV. C.8.R., OFFICIAL NIPOITER
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A I couldn't tell you it was the same gun

because I was too busy to keep him in my headlock.

Q Did you find out or did you see other

people that were shot or injured besides Senator Kennedy?

A Yes.

While I was holding the right arm from the
shootgr, I looked to the left, and while he was shooting
still, I saw some more people falling down. ‘

But I wasn't sure they were shot or they

just bent down to get away from the -- from the shots.

Q After the shooting stopped ==
A I couldn't tell you,
Q After the shooting stopped completely, did

you see some other people bleeding or injured besides

Senator Kennedy?
A No, I did not,
MR, FUKUTO: That's all I have.
THE FOREMAN: Mrs. Meyers has a question.

Q BY MR, FUKUTO: How far was the suspect -- .

by "suspect," I mean the person that you finally caught
pictured in those photographs that you identified -- how

far was the suspect at the time -~ start over.

How far was the suspect from Senmator

Kennedy and yourself at the time that the first shot took

place?

A How far? As far as my left hand car reach

DONALD L OLTHCY. C.L R (heeivas P oomn
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because ‘1 remember I was trying to pull him, and the man
who shot, I could feel him coming around me and falling
over the steam table and start shooting.

Q You indicated that you had Senator Kennedy
in your left hand?

A Right,

Q You had his right hand with your left hand?
A | Right.

Q And you were directing him across the pantry

toward the Colonial Room, is that righté
A Right.

Q And you indicated something rushed past you.

Was that a person that rushed past you?

A On the right side?

Q Yes.

A Yes, it was the one who shot.

Q Okay. He rushed right past you and did he
reach over you at the time he shot?

A He reached over in fromt of me.

Q And he reached over from =-

A ‘Not over me. He just -- I could feel when

he -~ I was right close to thé steam table when we pass
through, and 1 guess I could feel that the gun was about
this far, when he shot, right from me, from my right.

Q Your body was in between this person's

body and --
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== and Senator Kennedy.
Q And his arm reached over your body when he
fired =--
A Around me, around me, not over me,
MR, FUKUTO: Around you.
Any other questions?
Q - Was there a previous arrangement for you
to escort Senator Kennedy to the Colonial Room?
A No. As much as I know, he was supposed
to -- the first plan was that ﬂe was supposed to go
downstairs, the next floor, the next ballroom where we °
had the -- the other people which couldn't come into the
Embassy Ballroom, _
And we had about fifteen or eighteen hundre

people'in there, and he was supposed to make a speech over

there. _ '

And their minds were changed at the last --
the last minute.

When I came out, I just remember that
somebody told me, "Turn to your right. Bring towards the
Colonial Room."

Q Someone told you to do that?.
A Yes, somebody £old me, I think it was Mr.

Uno Timanson,

Q Did you notice this person before this
shoot ing took place --

DONMD L. OSTROV, C.G.R., O:FicIAL ReroRTCR
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or -- but I couldn't tell you.

A Not at all.
Q -- the suspect?
A There was nobody on my right side in front

of -- my right side toward the Colonial Room. I couldn't
see anybody there except --

Q Did you notice anybody else other than
hotel employees inside the area there?

A No, just behind the -- the door, whichl
goes into the pantry, I think somebody was on the right

side.

I think it was somebody from the newspaper

Q You didn't pay any attention to that?

A I didn't pay no attention to it at all.

MR, FUKUTO: That's all,

THE FOREMAN: There being no further questions,
it is my duty to caution you and also warn you that you
are not to impart to anyone or discuss with anyone any of
the proceedings that went on in this room today.

THE WITNESS: Yes, sir.

THE FOREMAN: Do you understand that, sir?

THE WITNESS: Yes, sir.

THE FOREMAN: Thank you very much for coming. I
am glad you are all right.

THE WITNESS: Yes, sir.




10

11

13

14

15

18

17

18

19

21

24

26

153

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

EDWARD MINASIAN,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn

as follows:

THE FOREMAN: Would you stand and raise your right

hand, please?

(Whereupon the witness complied with the
request of the Foreman;)
Do you solemnly swear that the evidence

you shall give in this matter now pending before the

‘Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?
THE WITNESS: 1 do.

EXAMINATION

BY MR, HOWARD: |
Q May we ask you to state your name, and will

you spell your last name?

A Edward Minasian, M-i-n-a-s-i-a-n,

Q Mr. Minasian, what is your business or
occupation?

A I am employed by the Ambassador Hotcl,

Q And in what capacity?

DONALD L. OCIRDV. C.&.R.. Orricial £L. - vra
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A As a banquet captain,
Q Directing your attention, if 1 may == the
Ambassador Hotel is located on Wilshire Boulevard, is that

correct, sir?

A 3400 Wilshire Boulevard,

Q That's in the City and County of Los
Angeles?

A Yes, it is,

Q | Were you on duty and working on election

evening and the early morning following the election on
June the 4th of this year?

A Yes, I was,

Q And were you working in or about the
Embassy Room? ‘

A Yes, I was,

Q Was there some type of Kennedy sponsored

party at that location?

A Yes, there was,

Q Was there a great number of people?

A Yes, sir,

_Q> At about midnizht or shortly thereafter,
did Senator Kennedy arrive, to your knowledge, to give a
talk or speech to his supporters?

A Yes, he did.

Q And did he give a talk from a little

placforﬁ?
DOMAIDL O%Tion. © 1 XaPimna g - - ., - -
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A Yes, sir.

What time would you judge that to be?

A oh, 1 would estimate a few minutes after
midnight. He completed, 1 would imagine, five minutes
after iZﬁOO.

Q wére you near OT in the room of the

Embassy Room at the time of the speech?

A Yes, 1 was.
Q You wanted to kind of hear what was going
on? ’
A Well, I escorted the Senator down from

his suite, down to the Embassy Ballroom.

Q 1 see., NoOW, would you look at gxhibit 13
chat's the large diagram.
Would you 5tand up and look at it?
A There has been festimony, sir, that this
represents 2 portioﬁ of what I visualize as the Embassy

Room, the kitéhen, or supporting pantTy for the Embassy

Room, with this, over on the left, jdentified as the Stage

Anteroome.
Are you familiar with that location?
A Yes, I am. '
Q Would that depict 3 certain portion of the

Ambassador Hotel?
A Yes, it does.

Q Would that indiéate the supporting TOOmS

e
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for the Embassy Room?®.
A Yese. .
Q And we have here a serving kitchen. We have

here what has been identified as 3 famp and a pantry.

This isn't exactly where you cook the food,
is it?
A No, sir.

Q ' 1s this where they move the food in case the

banquet has to store --

A We call this the pantry area.
Q Would that be the entire area?
A No. From this point on is considered the

pantry area.

Q Fine. Now, directing your attention to the

termination of the Senator's speech, did you see what the

A Yes, sir.
Q Now, you escorted him down to make the

speech. Were you detailed to go with him upon completion

of the speéch?

A Yes, sir.
Q pid you know where the Senator was going?
A Well, we had -- it was discussed upstairs

that when the Senator finished, that we were going to 89
down to the Ambzssador Ballroom, which is one floor below

us, where there were additional precinct workers.

DONALD - OSsTROV. C.6.R.. OFFICIAL REFOATER
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Q Was there 8 second party o0 that level?

A Yes, Sir, pbecause of == the fire jnspectors

were there and they told everyone that the number of

people were going to be limited jnto the Embassy Room. |
So consequentlys they also made
arrangements toO have the AmbassadoTr Ballroow available

for additional peorle, and the Senator --

Q That's fine. pardon me. I didn't mean tO
jnterrupt.
was there 3 change of plans at the last
minuté?
A Yes, Ssir.
Q Were.you directed to escort the Senator

somewhere else?

A Yes, sir.
Q where was that, sir?
A To the working news TOOM, which was called

at that hotel it's the Colonial Room, but they changed
jt into 3 working press room.

Q Going tO that diagram, would you take the

marker =< '
THE FOREMAN: Right here.

Q BY MR. qOWARD: -- which 18 nanging -= ¥itl

you describe on that to us what happened when the Senétor

1eft? Did you start out through 3 back ==

A Well, we came in through here and he made

DONALD L osTHOV. c.s.n.. OFFICIAL NL-3UTER
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thé speech, and there were some curtains drawn here and

the stage was extended out, and I was led to believe that --
and understand we were going to go out this door and we
were going to turn left, to go down.

Instead, it seemed to me there was a
suggestion with several other people about going into the
news room for an interview. Because of the lateness of
the hour, they wanted to get some film back to =-- to the
East,

So the last minute -- it couldn't have
lasted more than ten seconds or so -- decided to turn
right -~ the whole party, the Kennedy party decided to go
to the Colonial Room at this time.

And we proceeded through this area =--

THE FOREMAN: Can you speak just a little louder?
THE WITNESS: Yes. Shall I continue?

Q BY MR, HOWARD: Real loud, please.
You went through a door we have designated
as S-2?
A Right,
Q The party did. You proceeded then down

toward the area that is marked Serving Kitchen on the

diagram; is that a fair statement?

A That's correct, sir.
Q Did something happen in this generai area?
A Yes, sir,

DONALD L. LIty C.S5. R, Orriciat RrroRYER




10

11

12
13
23
15
16
17
18

19

21

22

24

26

159

out of a revolver.

1 was walking, possibly no more than two
feet in front 6£ the Senator, on his right-hand side, and
Karl Uecker was approximately in the same distance oﬁ the
left-hand side of the Senator.

And as we were walking forward, and just as
we reached the serving table section here, the steam
tables, on the Senator's left there was several hotel
employees sfanding in this area, and the Senator noticed:
them and he stopped to shake hands.

He turned to hi§ left, and 1 proceeded to
take an extra step or two, and I felt that he wasn't as
close as I -- as he was when we started walking.

And I turned my head to the left again, and
1 took a step back towards him to stay a little closer to
him -- and Karl Uecker did the same thing -- and it seemed
to me just at thaF precise moment that I turned to my left,
out of the side vision, my peripheral vision, I noticed

gomeone dart out from this area, dart out and lean against

the steam table.,

And I saw a hand extended with 2 revolver,

and I saw the explosion of the cartridges out of the =--

Q May I ask this: this person was 3a male,

was he not?

A Yes, sir, he was.
Q And did he move quickly to 2 position clos~
oAl L crihov.C.SR. Crrnicial fonenutR -
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to the Senator?
A
Q

pointed toward
A
Q
Could you tell
A

Yes, he did.

When the hand was extended, was the gun
the Senator?

Yes, sir.

To what portion of the Senator's body?
that?

Well, he had -- I would say the revolver

was at the suspect's shoulder height.

Q
height?

> o > N >

Q

barrel of that
A
Q

than one shot?
A

shots.

Q
A

There was just

The suspect was holding the gun shoulder

Right,

Pointed at what, at the Senator's --

I would -~ well -~

Could you tell?

I couldn't tell,.

Could you tell how close to the Senator the
gun would be?

Approximately three feet.

Was there one shot at this time or more

There were two shots and -- I heard two

Describe --
They were very, very deliberate shots,

a slight pauge.




It was 5 bang-bang cadence, ang after the
second shot, why, as 1 said, 1 say the flasp of the
cartridges being discharged, and immediately there were

Several other People in thay a8rea behjng the Senator, ang

And he -. we both made an attempt to get at
the hang holding the gun, and ywe had him -. I was down

low, Pushing yp against hinm,

were Struggling for the gun, 1, Sure that'g why the

8un was 8oing off, -
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we will call them --’if there were two -- was that before

anyone touched the Suspect or the person shooting?

A Yes, sir,

Q After that, people started grabbing?

A Right,

Q And there were then shots fired after that,

is that correct®

A That's correct.

Q Were those shots fired in the general
direction of the Senator?

A I doubt it because the Senator at that time
was -- well, the suspect was shooting from this --
approximately this point (ihdicating).

Q That's the end of the —-

A At the end of the table.

And when the Senator fell, he fell in this
area right here (indicating), on an angle.

And T don't see how he could have been
shooting at -- and we had him and his arm was somewhere
on this steam table here.:

And I doubt if it was in the same direction
as the first two shots.

Q Now, would you Yeturn to your seat,
pleése?

Before we go further, let's see ifwe can

find something out. Maybe you better stay there a moment.
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On this diagram, you'll notice in the area
located as Serving Kitchen, there appears to be what I
would describe as threc serving tables, is that correct?
A That's correct.
Q And there is one that is down toward an
end and a room that leads -- 2 door that leads to the

Colonial Room,

A That's correct.
Q The other one -- there is a middle, of
course, of the three -- and there is one down towards the

ice machine,

A That's correct.

Q Now, at the time of the actual shooting,
Senator Kennedy and yourself were in the area behind the
jce machine and the table opposite? |

A Right at the end of the table. \

Q Now, after the shooting, 2 struggle ensued,

is that correct?

A Yes, sir.

Q And you were in, trying to pin and disarm
the subject; is that a fair statement?

A Yes, sir. .

Q Later on some police officers arrived and
took custody of that person?

A Right.

Q Were you at that time =--
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A I was the one who called the police and the

ambuiance.

Q. When the police érrived, do you recall
where the suspect was?

A Yes. They were back on the last steam
table.

Q They were at the table Whére we have
marked -- I can't read that. .

A w-1.

Q -=- W-1, is that correct?

A Yes, sir.

Q But it would be a fair statement to éay if
it was -- W-1 is where they ended, they started at -- 1

will mark this first table as "W," is that correct?

A
Q

Yes, sir.

Was there a struggle that ensued between

the subject, you, and the other people from the position

of W to W-2 and the time of the arrest?

THE REPORTER: W=-2?

Q

A
say?

Q

A
hold on him.

BY MR. HOWARD: W and W-1, I'm sorry.
While we were going from W to W-1, did you

Right.
He didn't struggle. We had a pretty good

We moved becausc of the fact it was getting
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too congested where the Senator was, and somebody yelled

out, "Let's move him back from here.'-

And we proceeded to move towards W-1
location. |
Q I sece, Now, would you return to the stand.
.CWhereupqn the witness complied with the
request of Mr, Howard.)
Q That was ﬁo allow breathing room and
access to the Senator and other injured people?
A That's correct.
Q Would you examine, if you will, first of
all, two photographs we have marked 3-A and 3-B,
visualizing the person identified in there and depicted
on that, on those photographs.

Have you had a chance to examine them?

A Yes, sir.

Q Are you familiar with the individual
portrayed?

A Yes, sir.

Q Who is he? .

A He is the gentleman that fired the shots.

Q Now, would you examine Grand Jury Exhibit 7,

which I believe has been described as a weapon, 1 bélieve,

also was a ,22, but are you familiar with that gun?

A Yes, sir,.

Q Recalling now the time that you saw the

DONAL L. OSTKROV, €.&8 R, Soritint FEro~itn
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suspect, you saw the shooting of the Senator, did you get

a look at the gun?

A
Q
A

Q
be similar?

A
Q

I just saw the barrel of the gun, sir,
You didn't get a look at the whole thing?

Well, his hand was on the handle, so --

As to size and coloration, does it seem to

Yes, sir, very similar,

Now, after you called for the assistance

of police and for ambulances, did you return to the scene?

A
Q

Yes, sir, : .

Were you by chance familiar with an

individual named Roosevelt Grier?

Yes, sir,

And was he there at that time, on your

He -- yes.
He is the football --

Well, I think we -~ I would say we almost

arrived at the same time, I imagine, He was, I would say,

approximately twenty feet behind us,

My belief, he was staying with Mrs, Ethel

Kennedy at the time.

And he -- by the time he got through the

cameramen and all that -- I believe, after I called, then

Roosevelt Grier joined us at the location of == W-2

DONALD L. OSTHOV. C.§.R.. Drriciac Riroasew
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location,

Q W-2? You mean W-1?

A Excuse me, I mean W-1, I'm sorry.

Q And do you know Rafer Johnson?

A Yes, 1 do.

Q Was he there, also?

A He also arrived just seconds after Mr.
Grier. _

Q pid you see what happened to the gun, how

the person'depicted in Exhibit 3 series, how he lost the
gun?
How was he disarmed?

A . 1 didn't actually see the disarming, but I

know that the last I saw of it, Rafer Johnson had the gun.

Q And he had it in his possession?
A Yes, sir. I believe he put it in his
pocket. |
Q You know that much?
Yes, I know that.
Q And did you know what Rafer Johnsoﬁ did

with the gun after that?

A No, sir, not after he put it in his pocket.

Q Were you aware that there were other

jndividuals injured?

A No other except- the gentleman wvho was

standing -- excuse me¢ == the gentleman who was standing

i e
DONALD L. OSTHOV. C.S.R., OrriciL RIFORICA -
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behind the Senator, Mr. Strode, 1 believe, a

representative of the Automobile Workers' Union.

Q Is that Mr. Paul Schrade, S-c~h-r-a-d-e?
A I believe that's his name, yes, sir.
Q Did you stay around and were you aware

after a while there were more injured people -- not at
the exact time?

A I would say approximately an hour or so
later I was told there were other people injured.

Q What were the characteristics of that room

of the shooting? Were people calm, excited? Describe it

to the Jury.
A In that particular pantry area?
Q Right,
A There was a great deal of confusion.

Everybody was trying to do something.

4 And surprisingly, the only thing that --
around the Senator, no one was near the Senator after he
had fallen, I would say, for -- approximately a minute
elapsed before anyone got near the Senator.

And the television -- as I said, there
were a great deal of cameramen with the portable television
cameras that were following the Senator. I would say .
there might have been approximately thirty, thirty-five

people walking directly behind him with cameras and lights,

and so on.
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'And when this happened, everybody just kind
of caused a great mayhem (sic) back there, and I saw -- .
noticed several newsreel people pushing everybody back
into the -- in the direction of the Embassy Room.

The doors which we entered the pantry,
there were several people pushing people back through the
same doors that we entered, '

MR, HOWARD: That's all we have of the witness.

THE FOREMAN: Any questfons? Do you have any
qQuestions? Mrs. McCcwan has a question.

Q - BY MR, HOWARD: If you know, at the time
that the Senator completed his speech, who, exactly, was
Tresponsible or gave the direct ordei that the route was
c hanged from going downstairs and going instead to a press
‘conference in the Colonial Room?

A I have no idea.

All I heard -- in that particular area,
it's -- the visibility is not too clear. It was dark.

And again, it was just to the -- I would
say about five feet to the left of that door was the
anchor desk where Pierre Salinger and Mr., Mankiewicz
were sitting there, getting returns on the phone, and so
forth.

There were a gfeat deal of people up there
and I can’t positively identify anyone who decided to go

to the press room,

DONALD L. OSTHON, €. ., Orsician L.eroryrn
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Q But would it be a fair statement that
you, at least, knew of that as you left what we have

demonstrated to be there as the stage?

A To go to the Colonial Room?

Q Right,

A - Yes, ;ir. .

Q As I understand you, this is, now, by the

diagram, as you left -- on Exhibit 1 -- the door on the

upper area over the words ''Stage Anteroom," you expected

to turn left?
A That's correct.

Q Had you turned left, you would have gone

downstairs to the second party?
A That's correct,

Q Instead, you turned right on a path toward

" the Colonial Room which would be off the map through the

serving kitchen; fair statement? ‘ :
A That's correct, sir.

Q And you did rot know that until some time

after you started out, actually?

A That's correct,

Q And there appeared to be some type of
consultation?

A That's correct.

Q Now, if you know, that consultation took

rlace near a desk wherc, at least to your knowledge, where
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N there were people at that desk?
’ 2 A 1t wasn't done at the desk. It was done
s while they were standing at that --= right at that doorway.
‘ ‘ But due to the location of that desk ~--

4| there were a great many people there —= SO I couldn't

-6 " positively jdentify who decided to --

7 Q -- who was in on the conversation. Do you

8 recall that?

. A ' Yes, it was difficult to.

10 THE FOREMAN: No further questions? There being

al ™° further questions ==

12 MR, HOWARD: Thank you very much.

13 THE FOREMAN: -- it is my duty to caution you and
14 also warn you that you are not to impart to anyone or
156 discuss with anyone any of the proceedings that went on

16 in this Jury Room today.

17 THE WITNESS: Thank you.
18 , THE FOREMAN: And thank you very much for coming
19 in.
20 THE WITNESS: Thank you, sir.
21 (Whereupon the witness was excused and
22 withdrew from the Grand Jury Suite.) -
.3
24 THE FOREMAN: We will adjourm until 2:00 o'clock.
% (Whereupon 2 recess was taken until the
28 afternoon of the same day.)

s S-—
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—

LOs ANGELEs, CALIFORNIA, FRIDAY, JUNE 7, 1968
2:07 0'CLOCK p.y, .

THE FOREMAY-: May we come to order, Mr, Reporter,
may I remind You you are still under oath,

THE REPORTER: Yes, ~

THE FOREMAY. Wo are ready,

MR, HOWARD: e need Harold Burba,

HAROLD L, BURBA,
called as 4 witness'before the Grand Jury, was duly sworn.
as follows: |

THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
Please, Mr, Burba?
(Whereupon the witness complied with the
request of the Foreman,)
And do you solemnly swear that the evidence

you shall give i this matter now Pending before the

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God2

THE WITNESS: 7T do,

THE FOREMAN: Would you be seated, Please, For
the record, would you give us your name?

THE WITNESS: Harold 1L, Burba,

| v .
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EXAMINATION

BY MR, HOWARD:

Q Is that B-u-r-b-a, last name?

A Yes, sir.

Q What is your business or occupation?

A Fireman, City of Los Angeles, Fire
Department.

Q Do you have a special assignment as a
Fireman?

A 1 am assigned to the Photo Bureau.

Q And as part of your duties, do you cover

different events and take photographs as mecessitated by
fire prevention -- or for proper fire prevention?

A When requested by other agencies such as
the Fire Prevention Bureau, yes.

Q May I address your attention to the election
evening of June 4th and the early morning of June 5th of

this year, do you recall that time?

A Yes, sir, ‘

Q Were you at the Ambassador Hotel?

A Yes, sir.

Q Were you in and around the Embassy Room?
A Yes, sir,

Q Did you have certain equipment with you

for taking photographs?

A Yes, sir,
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Q Did you see the Senator Kennedy =-- the

arrival of the Senator Kennedy at about midnight?

A 1 saw him pass along in the corridor along-

side of me, yes, sir.

Q And vhere did the Senator go at that time?

A He went to the end of that particular

corridor and turned right and disappeared.

Q Did he make a speech at that time, at that

approximate time?

A I presure. I didn't hear it.

Q Néw, about what time are we talking, first
of all?

A 1 believe it was in the vicinity of

midnight. I really don't know just exactly what time it

was.,

Q Tuesday, midnight, or Wednesday, eafly
morning? |

A Yes, sire.

Q Fair statement?

A Yes, sir.

Q Will you describe the crowd that was at

the Embassy Room?

Was it a crowded room at the time of the

arrival of the Senator?

A Well, I hadn't becn out in that room for,

oh, at least half an hour; but when I left, they had

PRSI
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closed off the hall and had guards at the door.

And anyone that left, they wouldn't readmit

- them because the room was already overcrowded.

Q And by “overcrowded,' what are we talking
about, in the neighborhood of hundreds of people,

thousands? What are we talking about?

A A rough estimate would be a thousand

. people.

Q Now, at the time you saw the Senator, you

were not in the Embassy Room itself, is that correct?

A No, sir,
Q Where were you?
A What has since been referred to as the

kitchen, It was a little, oh, alcove where thé kitchen
help ate, apparently. There were tables and chairs.

Q After you saw the Senator eﬁter and
apparently disappear for a speech, did you see him shortly
thereafter?

A I -- I didn't see him before the shooting.
1 -- 1 saw the party come back that way. I didn't

actually see the Senator.

Q Could you tell, by the flow of people -~
A Yes, sir,

Q -=- that the Scnator was in the party?

A I -- I could tell from the flow that he

was coming back out, and I couldn't place exactly where

CONALD L. CSTROV, C.6.71.. UrFFICiaL RTPCATIN
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the Senator was.

Q Now, did you see or hear some shots?

A 1 heard shots.

Q Where were you at that time?

A 1 was sitting in the =-- in‘this little

alcove back in the corner.

Q 1s that a little ared where there are
tables, where people that work there have their meals?

A I presumed that was the purpose of it
because several people had come in, sat down, and had

coffee and a piece of pie, or something.

Q And it appeared to be like picnic table

there?

A There was, I believe, only one or two

tables there.

Q what is the first thing that you noticed
or heard that was unusual? '
A 1 think the first thing that attracted my

attention was the gunshots sounded like a cap pistol t

Q What did you do when you heard those shots?
A Well, I was looking in that direction and

saw the flashes, and 1 jumped up and started over in that

direction.
And there was such 2 big crowd around,
{1 -- my second thought was, "My job is to take picture

so 1 went back and got Wy camera and started taking

s

o me.

that

s ’"
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pictures.,

Q Did you go to the scene and take pictures?
A Yes, sir.
Q At the time you arrived and shot your first

picture, will you describe the area that you shot in your
first picture? )
A Wéll, it was hard to get close. I couldn't
see the Senator himself.
But I did see some struggling, so I just

snapped a picture in that general direction, not =-- not
knowing what I was shooting.

Q May I direct your attention to a photograph
that we have previously identified as Grand Jury Exhibit
2-A, Will you examine that?

Are you familiar with that photograph?

A fes, sir.

Q Did you take that photograph? ‘ .
A Yes, sir.

Q Now, as a sequence of shots, would you have

any way of knowing if that was the first of the sequence

of shots that you made, or a present recollection or

belief? o
A I believe it was. And the only way I could
be sure is to look at my negatives. »
Q Now, directing your attention to this

picture, when you shot it, what kind of a camera did you

DON/LD L OSTRGY. C.6 R.. OrriCiaL Rerontra
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use?

A A Rolleiflex.
Q Is this an enlargement of what you actually
shot?
A This is a crop. The Rolleiflex uses a
square picture, and this is the -- a blowup of the

principal action.

Q In other words, it fairly portrays what --
the picture you shot, but ijt's been enlarged for clarity?

A Yes, sir.

Q And at the time that you shot this picture
time-wise, how long had the shots preceded your shooting
this picture? Are we talking -- |

A 1 would estimate roughly thirty seconds.

Q Now, there is an jndividual there who
appears only by what appears to be bushy hair, is that
correct? Is that a fair statement?

Are you referring to the head we see here?
Right.

Yes, sir.

Yes, sir.
-- and we see a head, is that correct?
Yes, sir.

Q when you shot that picture, oOr shortly

thereafter, did you get a better view of the situation

DONALD L. OsT1:0V, C.8.R.. CsrriCial ALPOKIER
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than in that Picture?

.

A No, sir,

Q Did you ever sece the Person that was held

down in the area of the head in the Picture, Z-A?'

A Not after the shooting, no, sir,

Q Did you see someone removed by the police?

A I -- mno, sir, I didn't see that action,

Q You shot the series of Pictures though, did
you not?

A Yes, sir,

Q I'd like to direct your attention to the

photographs we have marked the 3 series, A and B, now
before you, wil1l you examiné that person?

A Yes, sir,

Q Have you seen 3-A ang 3-B? Now, you told
us that you were in -- can I refer to it as the kitchen
area of éhe Embassy Room? '

A Yes, sir, _

Q -- for at least a half an hour before the
Senator arrived?

A Yes,

Q Did you happen to see that individual
depicted in the pPicture?

A At the best of my knowledge, this person
followed the Senator in when he arrived, and 1 couldn't

say how far back,

GONALD L. OSIiov, C.8.R.. OFFiCiaL RErOaIZA
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But he was in the group that walked in with

the Senator.
Q Now, how were you dressed that night?

A Much the same as I am now, except I had

short sleeves and no tie.

Q But you were in a uniform distinctive to the

Fire Department?
| A Yes, sir, yes, sir,
Q And you, as you looked around, recalling

now, were you perhaps one of the few people there in a

uniform?
A Probably the only one.

Q Did you have a badge on, similar to the one

you wear now, over the heart?

A - The identical badge, yes.

Q As this person walked in, depicted in the
exhibit before you, Exhibit 3-A and 3-B, is there some
reason that you observed him in the party?

A Yes, sir. He appeared to be looking all
around him instead of looking ahead, as all the other
members were, and -~

Q When he passed you or got near you, was

there anything that you noticed?
A He -- well, he seemed to look at me as he

passed by.

But then he looked on around, but he was

CONALD L. O5STHOV. C.6.R., Oreiciac firproryes
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looking all over all the areas as he passed by.
Q So I will understand, the Senator was

entering to mcke his speech?

A Yes, sir.

Q 1 assume a crowd came with him?

A Not too big a crowd.

Q Vhat are we talking about, twelve, twenty --
what? '

A Not over ten or twelve peopie, I would say,
offhand.

It's hard to judge because there were other
newsreel photographers and television men, and so forth,
that I don't know whether they were in the party or not.

Q Right, But you, when we say party, you mean
the Senator's party?

A As far as I know, there were only about ten
people in the party.

Q In addition to the ten, were there
newspaper photographers or television cameramen, too, that
you do not consider as part of the party, but that were
there?

A There were a few. It -- it was as if they
didn't really know he was coming ~- this route or at this
time. They didn't seem to be prepared.

There wés only possibly one television

cameraman,but. there werc other men rumning back and forth

© DONALD L OSiKOV, C.5.R., OvrisiaL koroaien
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in conjunction with fhis cameraman.,

Q Now, the person depicted in 3-A and -B,
did he follow the Senator out of your view?

A The last -- the last I saw of him, he
reached the intersection -- as I picture it in my mind,
it's really one corridor that they entered, and it
intersected this other corridor which runs parallel to the
ballroom,

He had an objec§ in his hand as he passed
by, and I saw that object in the air, later, up at that =--
the intersection of these two corridors.

Q You mean later, at the time of the shooting,
perhaps? ,

A No, possibly, oh, just after he had
disappeared from view.

But I noted this as he passed by, and then
I noted it again up in the air, and I assumed it was the
same person.

The only reason it caught my eye was
because it was the same object, I wondered about it as
he passed by, what it was.

Q When the person passed by, he had something
in his hand, or hands?

A Yes, sir,
Q Could you describe that to us?
A Well, it looked to me like a rolled up

DONALD L. 051DV, €.6 i.. Gre 1ICIAL REPORGS
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poster, and I thought maybe it was a Kennedy poster, or

something,
And he was holding it in both hands.
Q About how long was it?
A In this manner (indicating) -- oh, I would

say twenty-four inches long.
Q- Now, the circumference of the roll, would
it be large or small, like a pencil, or how big was the-

roll?

A No, it was possibly three -- three -- three

to four or five inches in diameter.

Q And you noticed that as this person walked
by you?

A Yes, sir,

Q And later on, you noticed it shortly

thereafter in another area and assumed it was the same

person in that area?
A I saw the poster, as if he was holding it
up, to get it out of the way, or something.
At least, I saw the poster up in the air.
Q Now, would you step to the board? Do you
see that exhibit that we have marked as 1 for
identification?
There has been testimony that this is a
diagram of the auxiliary kitchen or pantry area supporting

the Embassy Room and between the Embassy Room and the main

DONALC L OSTROV. C.6 R . Orrrciat Resagey
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_kitchen.

Will you examine that? Would that refresh

your memory, generally, as to an area that you saw and

became familiar with on the election evening?

A Yes, sir, yes, sir,

Q Are you faﬁiliar with that 16cation?

A Yes, sir.

Q Could you iocate on that where you were

at the time that you heard the shots, or approximately

where you were?

A ' This doesn't appear to be in the proper

perspective, but I am sure it is accurate.

But the table I was sitting at was pulled
away from the wall, and 1 was sitting in a chair right
about here (indicating).

| This table was moved out. '
Q Would you put an X, a big X there? Do you
have a pen? | '

Will you take the red pencil, put an X
there, and put your name? '

A My name?
Q Yes, just put. "Burba," will you, please?

(Whereupon the witness complied,)

Q You were seated at that area where we have
Table written on Grand Jury Exhibit 17

A Yes, sir.

DONALD L CLTROV. C.6.R.. Ot riciss REPORTIA
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Q That was pulled away from the wall, is that
.correct?
A Yes, sir.
Q And where was the Senator or his party at

the‘time -- or at the approximate time of the shot?
A In this area right here (indicating).
Q Indicating the area that we have already
marked with the term “Yx-R,.F.K.," is that a fair statement?
A 1 -- I'm not sure about this. Tais
doesn't seem to be right to me.
1 believe I was in this area here
(indicating). in fact, I'm duite sure, this is the
passageway that I saw what went on through, I am pretty
sure. .
Q Fine. Then the mark that we heretofore
made for "Burba" is not correct?
A As near as 1 can tell, this isn't right.
There is -- there was an opening, a
passageway back through here, and I was sitting back in

here, I believe (indicating).

Now, to the best of my understanding of

this =- do I understand there is no =-- no opening or no
walls in here (indicating)?
Q That's been the testimony up to nov.

A There was a wall between me and this areca

here (indicating).

PO=ALD L OLTHOV. C.5 R.. OrriciaL RTFORTER




1 So do you want me to move the ''x" up here?
2 Q Fine, .
3 A It's roughly in thijg Position. I don't
P have anything more tgo go by, )
5 Q And the Senator's Party was in the
6 approximate position now named "X-R.F.K.," is that
7 correct? .
8 A Yes, sir.
9 - MR. HOWARD: That's all we have, Any questions
.1o of this witness?
1 THE FOREMAN- Does anyone have any questions?

Mrs, Meeker?:

13 Q BY MR, HOWARD: wi11 you return to the
14 stand? '

15 (Whereupon the witness complied.)

18 Where were you when you first gaw the

19 you first say -- .
20 A Where 1 marked the X, I was sitting there

]

during the whole time that he went through, until the

22| shooting,

23 Q Now, just to refresh your memory, perhaps,
2¢ you were scated in a littlé room, were you not?

25 A A little alcove, I would call ic.

% Q As you looked Out, you could see the

DONALD L. 035TROV, C.8.R., Ureictas Reroaycy
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péssageway where the Senator was coming and going?
Yes, sir,

Behind you, was there a kitchen?
There was a wall behind me.

And was there a kitchen in there?

> O PO

I have no idea.
THE FOREMAN: Any more questions?

There being no further questions, it's my
duty to caution you and also warn you that you are not to
impart to anyone or discuss with anyone any of the
proceedings that went on in this Jury Room this aftermoon,
and thank you very much for coming in.

THE WITNESS: Thank you, sir.
(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

MR, FUKUTO: Henry Carreon.
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2 called as 5 wit

3 as follows:

5 Please, sire

12 help you godo

e

HENRY ADRIAN CARREON >

ness before the Grand Jury, was duly sworn

‘ THE FOREMAN: wou1gd You raise your rigp, hand,

13 THE WITNESS: 1 go.
M THE FOREMAN: Would you be seated, Please, Mr,

15 Carreon, And i

18 your chajr a 14
17

nto the microphone, for the record -- poye

18 name, for the records .

19 THE WITNESS. Henry Adriap Carreon,

2 THE REPORTER: Spell your middle Name, please,

= THE WITNESS: A-d-r-g.a_p.

22

23 EXAMINATION

24| BY MR, HOWARD:

25 Q Mr. Carreon, wi11 you tell yg your businesg
26 Or occupatjion®
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A 1 am now employed by the Los Angeles City
School District as Playground Director in Elementary School.

Q Do you also attend school?

A Yes. I am majoring in Police Science at

East Los Angeies College.

Q And may I ask you to talk a little slower.
We are going to report everything you say and it's =-- you
do speak a little rapidly.

Can I call your attention to June the 4th,
1968 '

A Okay.

Q Do you recall on that date if you had
occasion to go to a range, a rifle range or a revolver
range?

Yes, I did.

Did you go alone or with someone?
I weﬁt with another individual.
Was that on June 4th, 19682
That's correct.

Whom did you go with?

> o > 0o > O ¥

David Montellano,

THE REPORTER: Will yoﬁ spell that, please?

THE WITNESS: M-o-n-t-e-l1-l-a-n-o,.

Q BY MR, HOWARD: And about what time did you
go to the range?

A Approximately 12:00 noon.

DONALD L. CSTROV, C.8.R.. OFfiCIAL RZrORTER







1 Q Where was the range located?
‘ -2 A I believe it's east of Arcadia, out near
3 Fish Canyon.
4 Q Does it have a name?
5 A I think it's called the San Gabriel Gun

8 Association or Rifle Association.

7 Q And when you went there, did you and the
s man you called David, did you and Dave have firearms?

9 A Yes, we did.

10 Q Did you take some tafget practice?

n A Yes.

12 Q About how long were you there?

13 A From 11:00 o'clock until == about 11';00

14 or 12':00 until around 2:00 o'clock that aftermoon.

15 Q And is there an area where you on this
18 range use revolvefs as distinguished from rifles?
1 A Yes. _
i 18 Q Were ydu at the revolver range area?
1% A Yes, that's correct.
20 Q pid you see some jndividual there on
2 June 4th?
22 A Yes, I did.
23 Q Was there something unusual about him that
24 dirccted your attention to him or what he was doing?
25 A Most definitely, there was.
. Q Will you tell us what dirccted your

e ——

i "
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attention to him?

A Well, David and myself were shooting on
the pistol range, and to the left of us there was an
individual around five feet away, shooting very rapidly
on the range with a revolver.

And on the range, you are supposed to

_ shoot and pause, et cetera, et cetera,

Q Explain that to me. In other words, you
don't just rapid fire on the range?
A Yes., Usually the range officer goes up
to an individual shooting in this manner and he will
inform them that it's not supposed to be done on the range.
So this attracted our attention, and David

went over to this individual and asked him what type of a

revolver it was.

Q Were you there, too? .
A No. I had just left to go to the rest room.
When I got back, I found David speaking to
this person.

Q Don't tell us what took place out of your
presence, but when you came back, your friend David was
talking to this person?

A Yes, sir.

Q Would you examine the exhibits before you,
3-A and 3-B, the photographs? Db you see that pérson

there?
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Yes, sir,
Do you recognize him? .
Yes,

Is that the person David was talking to?

Yes.

O P> O P oo >

Now, after you arrived, will you tell us

what «-

) First of all, did you talk or take part
in the conversation between David and this person
identified in the picture?

A Well, when I arrived, David was speaking to
bhim, and I hesitated to interrupt the conversation, so I
waited until I had something to say,

Q Wh#t was the conversation you came up on?

A David was asking him whether or not it was
a .38 revolver or a -- what type of revolver it was,

And at this point this individual that he

was speaking to came out and said it was a «22 caliber.

Q Did you look at the gun at that time?
Yes, I did, myself,
Are you somewhat famdliarAwith firearms?
To a degree, yeah,

Was there some conversation?

> o P> o

Yes. He -- I asked him what type revolver
it was.

And at first, he paused, He didn't say
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anything, like as if I wasn't -- didn't even exist.

And then I asked him again. I said, "Well,
what kind of revolver is it?"

And he said, "An Iver Johnson."

_And then he turned the piséol around and
showed it to me where, on the barrel, it has jdentification
of the type of pistol. _

Q pid you notice any .type of shells around .
where this person was standing? Could you tell how many
rounds had been fired, or make any estimate as to that?

A 1'd say three to four hundred empty casings,
he had already used on the range.

Q Now, did this terminate the conversation?
Can you recall anything else that was said?

A Yes, most definitely.

pavid knows more about bulleté than I did,
and it came to his attention == he asked this individual
why he was -- "Isn't that a special type of bullet?"

He had just one box aside from all these
other -- that it's called the mini-magnum; and this type

of bullet, when it penetrates on an object, usually tears

and splits out into different directions where the regular
bullet ofﬂa .22 caliber goes in a hole, and when it goes
into an object, it will come out the same size.

And he was -- he asked him the reason for

this, and he didn't know what the rcason for his -=- 1




10

11

13

14

16

17

18

19

21

194

take that back.

He asked him, or he told this guy that the
reason of mini-magnum was for better accuracy at a hundred
and fifty yards; with a Tregular bullet, you only get a

hundred yards accuracy,

Q Was there any.further conversation that you
recall?

A No. -

Q Did anyone direct a question to the person

as to why he was rapid firing?

A No.

Q When we talk about rapid firing, do you mean
there were multiple shots.fi}ed, like the gun was emptied

boom-boom-boom-boom?

A Yes, '

Q As fa#t 8s you could pull a trigger?

A Yes.

Q May I direct your attention now -- I will

show you a gun., we have marked this gun Grand Jury
Exhibit 7,
| Would you take 3 look at that?
A Take a look or hold it?
Q Hold it, Everyone has gone through it,
THE FOREMAN: Take it in your hands,
Q BY MR, HOWARD: Recalling now the gun that

yOou saw at the San Gabriel Range, does this appear to be

- rm—— e ————— e e . m—— L
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the same gun?

A This is it, .

Q That is the gun?

A It is, yes.

Q When you left did you have any further

conversation with the person identified or photographed
in 3-A and 3-B% |

A I'm not definitely sure who asked the
questiocn, but there was some -~ they weren't in agreement
as to -- to get better accuracy.

I think the individual asked David, "How
do you hold your gun to get better accuracy because this
gun doesn't have asight on it? Do you hold it whereby the
front part is definitely, you know, straight ahead with it
or do you hold it up or -- *

It didn't have a sight where David's did.

He was asking how to hold it for better accuracy. ) :
Q Is that the only time you evér saw this
individual?
A Yes.
Q And did you sometime later see a picture
of this individual?
A Yes.
Q And how was that?
A After I fit the description of the

individual and after watching television, after the shooting

DONALD L. OSTROV. C.6.R.. OrsriciarL RLFORTEIR
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of the Senator, we said -~ 1 discussed it'at;. the t'xousc
with David, "Wcll, we better not call up the Homicide or
anyone."

After they brought on == they showed the
revolver, the .22 caliber, eight-shot pistol, we said,
“This is too coincidental to _happcn," and at that time
we called the Homicide where they sent down a detective
with mug shots of seven or six individuals, and we pointed
it out.

MR. HOWARD: Would the Jury have any questions?
THE FOREMAN : ﬁr. Garrett has one. Mr. McCord
has one. | .
Q BY MR, HOWARD.: Now, the date that you were
at the glun club, San Gabriel Gun Club, that was June &4th;

that was on election day --

A Yes.

Q -- is that correct?

A Tuesday of this week.

Q Tuesday. Then you went home, and did you

know that night or early in the morning about. the

assassination of the Senator?
A Ycs.

Q That's when you and Dave were talking over

what you had seen that very same day?

A Yes, after they gave the description on

television.

smp iy T ROV T R OrPicial RIPORTIR
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Q Do you have to -- when you went t6 the
range that Tuesday, do you register at the range? Can
anyone go there?

A Anyone can go there, yes,

Q Do you have to pay a fee?

A No. _

Q Was it crowded that day?

A No.

Q Was there a range master there that day?

A Yes,

MR, HOWARD: May the witness be excused?
THE FOREMAN: Any further questions?

There being no further questions, T must

caution you and also warn you not to impart to anyone or

discuss with anyone any of the proceedings that went on

in this room this afternoon.

Do you understand?

THE WITNESS: Yes.
THE FOREMAN: Thank you very much for coming in.

(Whereupon: the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite,)

MR, FUKUTO: Call Dr. Bazjilauskas,

DONALD L. OSTROV, C.6.R.. Orriciar Reroavan
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BY MR, HOWARD :

Ve FAUSTIN_BAZIIAUSKAS, .
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn

as follows':

THE FOREMAN: Would you raise your right hand,

please, sir?
(Whereupon the witness complied with the
request of the Foreman.)
Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Los Angeles, shall be the

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so

help you God?
THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN.: Would you be seated, please?
THE WITNESS: Surely.

THE FOREMAﬁ: Fbr the record, would you give us

your name, please?
| THE WITNESS': V. Faustin Bazi.lauskAs, v¥. Faustin --
F-a-u-s-t-i-n, like Dr. Faust with -i-n, Bazilauskas,

B—a-z-i-l-a-u-s-k-a-é.

EXAMINATION

Q Will you tell us your business OT

occupation, please?

A I am a physician.

. pmnrrey C SR O17:Crst. NErCATLIA
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Q Licensed to practice as such in the State
of California? y
A Yes, 1 am.
Q May 1 direct your attention to the evening

and early morning of election evening, June 4th, and the
following Wednesday morning.,
A Yes.

Q Were you on duty at the -- at a hospital

at that time?

A Yes, 1 was.

Q wWhere was that?

A Central Receiving Hospital.

Q Directing your attention to that morning,

did you receive some notification that patients were due
or were arriving from the Ambassador Hotel?

A Yes, several minutes before =- before the
first arrival.

Q Was this associated in your mind with
perhaps the Senator Kennedy ==

A Yes, 1 was’ told. -

With disbelief I wai_ted.

Q pid the Senator arrive?
A Yes, he did.
Q Did you make preliminary studies and

treatment of the ‘genator?

A Yes, we did.
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Q And the Senator -- then was he directed to
a secondary hospital?

A Yes, we did. We are only an Emergency
Hospital for the first initial care, but after-care is

better done elsewhere.
They have more facilities, but for
emergency care, we are very well set up for immediate care.
Q Now, did other people arrive shortly or
at the same time as the Senator?
A Actually, the Senator was preceded by a
young boy -- I forget his name. |
He is the one that had a bullet wound in
his shin, and when he limped in, I asked him what he was
there for.
He said, "i got a bullet wound."
1 said, "Where was that?"

He said, "At the Ambassador.” Then Iknew

that the rest of the story might be true.
And sure enough, moments later, the ambulance

pulled up with Senator Kennedy.

Q And then there were subsequent ambulances,

were there not?
A Yes. But I wasn't there when they came in,
but the patients started pouring in.

Q ~ First of all, you treated the young boy

with the wound in =~

e e+ ———
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» purportedly jdentified as Mrs. Evans? Our list alleges

A No, I didn't. He was an insignificant
thing. We always have to take care of that which is most
urgent, and the Sénator was comatose and he had to be
taken care of first.

Q But the arrival, was the boy first?

A Yes. I did d;rect the nurse to look after
him, but he was in no need of immediate attention.

Q And then after the Senator, do you recall
whom you saw next? Was it a man or a woman ?

A I really don't remember. I popped out once
or twice, just to see what -- the others, and I determined
none of them were really as bad as he, as the system of
“triage," where we always take care of those who need
i mmediate help, ana I determined all the others could wait
so we proceeded with him.

MR. HOWARD : May I mark a photograph of a person

Elizabeth Evans in Count V.
‘May it be marked Grand Jury Exhibit 12,

Mr. Foreman?
THE FOREMAN: Grand Jury Exhibit 12?

MR, HOWARD: Grand Jury Exhibit 12,

THE FOREMAN: Permission granted.

Q BY MR. HOWARD: I'd like to direct your
attention to Grand Jury Exhibit Number 12. Would you

examine that pﬁotograph, Grand Jury 122
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A Yes.

Q Doctor, do you recognize that woman?

A Yes, I do.

Q Did you treat her as a patient?

A Yes, 1 did,

Q Was she known to you as Elizabeth Evans?

A Later on. I didn®t know, at first, whether

she was even part of this because I didn't see her come.
But she was lying on a stretcher, and 1
looked at her several times, and later found out that she
was one of the victims, |
And a little bandage, she had on here
where -- she had a little bandage on her forehead, and 1
thought it was a scratch.
And she said, "No, they say there is a
bullet in there,"™ which it turned out to be.
She had a bullet in her scalp, but she was
walking around, quite ambulatory, very pleasant.
She said, "I am mot hulf as hurt as the
other people," so we proceeded to take care of the others,
Q At some time, though, you did give
emergencyv treatment to Mrs. Evans?

A Yes, we did.

Q Did you make a.diagnosis that she, in fact,
had been struck in the head with a bullet?

A yYes. She had a small cruciate opening in
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her scalp and about an inch and a half behind I could
actually feel a bullet or part of it.

THE REPORTER: What kind of opening?

THE WITNESS: Cruciate. It means a cross-like.

MR, HOWARD: Mr. Foreman, 1 have here a photograph
of the purported v'ctim in our Count Number II, Paul
Schrade. May it be marked Grand Jury's Exhibit 13 for
jdentification?

THE FOREMAN: Permission granted.

Q BY MR, HOWARD: " Doctor, may I approach you
and show you a picture of a patient, Grand Jury's Exhibit
13; are you familiar with that individual?

.A Yes, I am.

Q Was he identified -- or after the evening

jdentified to you by the name --

A Yes.
Q -- of Paul Schrade?
A Paul Schrade. And he was -~ the Auto

ﬁorkers, or somebody.
He, too, was in reasonably good conditiom.
He said, "I am not bad, Doctor. Work on the others.”
And he was pleasant and cooperative and --
Q pid you treat him?
A 1 did.

Actually, I didn't sece his wound because

the nurse had cleaned it up and we were very busy with the

DONALD L OSTROV, C.8.R., Orricias REFORTIR
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' 1 others.

2 And T took the nurse's‘_wérd for what he
s had. _

4 But I asked him how he felt, and he saidb,
s/ "I'm fine. Don't worry about me."

6 And somebody else said -- I think --

7 started an infusion on him and were making arrangements

s for sending him to -- I think he went to Kaiser Foundation
9 Hosbital. -

10 Q And what was his injury and where?

n A His injury, I was told by the nurse who

12 had just finished dressing it, was up into the scalp here.

13 I do not know exactly. I didn't see it
‘ 14 myself. ' , _
15 Q In other words, there was a dressing on it?
16 A There was a dressing on it. I did not want
17 to take it off. There was no need for it. _ .
18 MR, HOWARD: Mr. Foreman, may we mark as Grand Jury
19 Exhibit 14 a photograph of William Weisel, a purported
20 victim in Count Number IV.
n THE FOREMAN: So orderea.
n Q BY MR. HOWARD: May I show you Grand Jury
3 Exhibit 14 for identification, Doctor. Are you familiar
24| with that individual?
25 A Yes.
- 26 Q Was he a patient of yours, also, on the




10

1

13

4

15

18

17

18

19

21

23

24

26

205

same early morning of June 5th?

A Yes.
Q And did you make a treatment for this man?
A Yes.

Here, again, he had a wound on the left
side of the abdomen and was also rather in good spirits.

I lpoked at him several times. I had to
look in because I had to go back to Room Number 2, and he
was very -- he said, "Don't worry," he said, "I'm not too
bad."

And I couldn't tell whether the bullet had
penetrated deeply or not, but as long as he was in good
shape and told me he was,'we were making arrangements for
his hospitalization, and that's all we could do at the
moment., '

But a little later, he said, "Doc, I am
beginning not to feel well,” |

And I said, "I know, We are making
arrangements."

I think I gave him morphine then, and we
proceeded -- the Ambulance, 1 think, took him to Kaiser

Foundation Hospital.

Q But he appeared to have a\guﬁshot wound of

the area indicated on the left side?
A Yes, on the left abdomen.

Q Doctor, have ypu followed up on the
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treatment of Wiiliam Weisel?
A _ None of them, no. I don't know what
happened to any of them.

MR. HOWARD: Any questions?

THE FOREMAN: Any questions?

Q BY MR, HOWARD: One other question, Doctor,
do you know if they are still in the hospital? Would you
have any indication of that?

. A Nc, I have no idea.

I think I read in the newspaper that one of
the young boys left -- I think there was somebody else
though that hasn't been -- picture-wise, I haven't been
shown. 1 think there was somebody named Goldstein, a
young fellow. I remember somebody with a bullet in his
hip.

Q You read that he was out?

No, no. I am not talking about that. I

am sorry.

I hadn't been shown somebody that I took
care of, .
Q Ira Goldstein,-ié that the name?
It's Goldstein. I don't know the first
name, '
A young boy?
Yes.

Well, he testified today.

DONALD L. CSTROV, C.6 R., OrFiciaL Rezromven
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Do you recall -- you said "hip" -- do you
recall perhaps if it was in the leg that you treated him?
A Well, as 1 wrote it up here in the records,
"hip-thigh area," which meant this area, the upper thigh
near the hip. |
Q Fine. 1I'd like to show you, if I may,
now, Doctor the series of photostatic copies of medical

treatment records to refresh your memory.

Would you look at them, and can you -- first

of all, the first omne is entitied -- that I will show you =9
paul Schrade.

Wiil you examine that? Does that refresh
your memory now as to the individual that ve have already
shown you on the picture?

A Yes. He is the gentleman here.
Q And can you, by reference to this document,

recall any other significant facts as to the condition of

Mr. Schrade or your treatment?

A Well, officially, you have shown me the non<

medical side of the chart.
(Whereupon the witness turned the document
over,) 7
Yes, "Bullet wound -- " (witness reading
to himself.)
Now, what is your question?

Q Does this =--  You are familiar, first of
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all, with the records that 1 have just shown you =~

A Yes, of -~ . .
Q -- of Paul Schrade?
A Roughly. I haven't looked at them since 1

did them that night.

This is not my handwriting. 1t's a copy
that somebody rewrote, aﬁd i;:, as 1 remember =< essentially,
it is what 1 wrote.

Q Does that refresh your memory as to amny
other additional facts about the treatment of or diagnosis
of Paul Schrade?

A Well, I don't understand what you are
driving at, sir.-

Q 1 w.;as -

A 1 don't ‘see anything here that is different

Q Fine.
A Unless you want me to read these words off

that I had --

Q pid you write down your diagnosis at that
time? | .

A Yes. What is here was written aZter 1 saw
him. ' |

Q Would you read that, for the record?

A All right.

wrhere is a bullet wound in the vertex,"

DONALD L. OSTRLY. C.5.R-. OrriCIAL RIPORTEA
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which is this area of the head.

wsuperficial." This, I went by what the
nurse told me, and the patient saying, "1 feel fine, Doc."

1 checked him neufologically, quickly.

His pupils were all right. His arms and hands functioned
well -- his legs.

He said he felt fine, but he didn't want
to do any moving, and we said, "Don't move."

He was cooperative, polite, and clear.

He was alert.

1 wrote, "No jntracranial injury,"
apparently, at that time.

Everything we do here, as we do in
medicine, is always -- originally it's an impression.
ft's a temporary diagnosis.

We never know further what we might £ind,
but at that time this is the doctor's working philosoPhy.
on the basis of what he has seen.

MR, HOWARD: Any other questions?

THE FOREMAN: There being no further questions,
Doctor, it's ﬁy duty to caution you and also warn you not
to impart to anyone or to discuss with anyone any of the
proceedings that went on in this Jury Room today.

Do you understand that?

THE WITNESS: Thank you. Well, news people ==

newspaper people, I can't talk to now?

DONALD L OSTROV, C.8.R., OrriCIAL RIPOATER
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’ 1 THE FOREMAN: No, they are excluded, too.
9 THE WITNESS: All right, fine. Thank ycu very much.
3 THE FOREMAN: Thank you very much for coming in,
4 Doctor.
. 5 (Whereupon the witness was excused and
‘ ¢ withdrew from the Grand Jury Suite.)
7
8 . MR, FUKUTO: Robert Hulsman, H-u-l-s-m-a-n,
. 9 .
1 | ROBERT HULSMAN,
1 called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
12| as follows:
13 THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
14 please, sir? .
15 (Whereupon the witness complied with the
18] | request of the Foreman.)

1 Do you solemnly swear that the evidence - .

18 you shall give in this matter now pending before the
19 Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
20 truth, the whole truth, and nothing but the truth, so

21 help you God?

2| THE WITNESS: I do.
23 THE FOREMAN: Would you be seated, please, and for
24 the record, would you give us your name?

THE WITNESS: Robert Hulsman, H-u-l-s-m-a-n.

e — e — =+ s o ——
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1 EXAMINATION

2 BY MR, FUKUTO

s| Q What ig your business or occupation?

< A I am an ambulance driver for the City of

5 Los Angeles,
8 Q And were you working on the night of
7| June 4th and the morning of June Sth, 19682

8 A I was,

9 Q Election, and the following morning, I am

10 talking about?

u A That's right,

12 Q And sometime that night did you go to the
13 Ambassador Hotel?

14 A I did,

15 Q Did you go in a City Ambulance?

16 A I did,

nm Q Were you working with someone else at .that:
18 time?

19 A My attendant, Max Behrmann, B-e-h-r-m-a-n.
20 Q And 1is it your Procedure to wait at the .

21 hospital until a call comes in and then proceed out to

22 answer the call?®

23 A Yes, it is.

2¢ Q And somctime during this morning did you

25 receive a call while you were at the Receiving Hospitals
‘ 26 A Yes, I did.

DOAL Tty ¢y -y
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Q Do you rccall what time that was?

A We got the call at 12:17 a.m.

Q And what was the nature of the call®

A The call read, "Injury at the Ambassador
Hotel."

Q Did you then immediately proceed to that
location?

A Yes, we did.

Q About what time did you get there?

A We arrived at the Ambassador at 12:00 -- I

think it was 12:23,

Q And after you arrived at the hotel itself,
did you go inside the hotel to a location near the Embassy
Room?

A Yes, we did.

We went up through the side entrance, just
in advance of the main entrance, which wbuld be situated
to the right of the horseshoe shaped driveway, which is
typical of the Ambassador layout there.

Q And were you directed to a particular room -

' by some of the people there?

A We were met by quite a few people that were
wearing the hats or regalia, or however you want to
describe it, of the campaign complexion of the Kennedy
party.

And no onc seemed to indicate Just what the

PDONALL L OnTh~. C & Cite av poo- 4o
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nature of the call was for quite a while.

Q And after some time, however, were you

directed to a particular place?

A The second floor; and we went up there by
way of the elevator,
Q Did you go into an area which was like a
kitchen or an area where they would prepare dinners for a
banquet? |
A Yes, we did.
Q Would you be able to recognize a diagram
of that area if shown to you?
A I'm fairly certain I would.
THE FOREMAN: On the wall.
THE WITNESS: Can I stand up?
MR, FUKUTO: Yes. _
THE FOREMAN} There is a_pbinte: laying right
there, right here. |
THE WITNESS: Do you have the pointer?
Q BY MR, FUKUTO: You are looking at what has
been marked Grand Jury Exhibit Number 1l.
Do you recognize that as the schematic
drawing of the location where you went on that morning?"
A What would be the entranceway to the main
floor? 1'd have to acquaint myself with that, first.
" Q Wilshire Boulevard is to the north, up.

A Wilshire Boulevard runs along here?

e ——
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Q Yes.

A This would be the main entrance here then?
Q I believe that would be correct.

A All right. When we came in off of Wilshire

Boulevard, I drove in this way and turned to my left,
whiqh would leave the ambulance facing in an east --
easterly direction =-- pardon me -- to our east,

Now, there was a walkway or ramp type of a
situation that led -- being that this ig accurate =-- yp
this way.

Q May I explain, Exhibit Number 1 has been
described as a diagram of the second floor area fight next
to the Embassy Room, the pantry or the kitcpen service
area, “

A All right, then, the elevator shaft would
be where? Is it in front of me? _

A GRAND JUROR: Right -- right down here in the --

continue on down to your right, just about the end of the

pole -~ beyond there.

THE WITNESS: The élevator shaft is here?

THE GRAND JUROR: Yes.

THE WITNESS: It's not included in the diagram?
THE GRAND JUROR: No.

THE WITNESS: We were brought upstairs in the

elevator. I would imagine then that this would be the way

- we came in,

DONALD L. €2 THOV, C & LLRPN ~ 1f 2 ST R N,
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Q BY MR. FUKUTO: Let me perhaps -- did you

notice =-

L]

A This is a very good diagram. 1'd like to
drav one of my own for my own edification, really. |

Q Did you notice 2 service or set of serving
tables inside the area where you went?

A When we got off the elevator =- there was
quite a few people on the elevator -- this is the best way
1 cén describe it -- not that there is anything wrong with
the diagram, but when the elevator doors opened, they
opened from above and below.

There was a short hallway that we were
facing. There were 3 few people between ourselves and
someone lying on the floor.

There was an ice machine or someone
carrying ice to our left, is the best way 1 can describe
it. 1'm sorry. )

Q All right. Did you recognize any of the
jndividuals that you saw lying on the floox?

A § immediately recognized Senator Kennedy.

Q And did yoﬁ immeéiately attend to Senator

Kennedy at that time?

A Yes, we did.

Q You and Mr. Behrmann?

A Yes, sir.

Q What was done at that time?

Lomitt OsTHOY. G f. OrFiciaL NETC LR
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A Senator Kennedy would be lying ~- as I
walked up to him, his feet would be to my left and his
head to my right, |

I walked around to his -- what would be his
right side and knelt down, and ﬁe did not have any shoes on,
his trousers were open, his shirt was open, his tie was
pulled down, and he was conscious.

My attendant went around to his head, and.
we proceeded to begin lifting him,

There was blood boming from behind the
right side of his head.

And he then said, "Now, please don't =--
don't 1ift me uwp."

We nevertheless proceeded to put him on the
stretcher. |

Q Then did you take him to the Central.
Receiving Hospital?v

A Yes, we did.

Q With as much dispatch as possible, is that
right?

A Quite a bit,

Q Now, did you notice other injured people

at that location?
A In relationship to where the Senator Kennedy
was lying, there was another man laying off to his right,

and further on, to the right, the general right direction,

DG DL, CIIL TV C.S T Crritias Prros a
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and he was lying in a pool of blood.

Q

> 0o > o o >

Schrade.
Q
A

Q
Exhibit Number

Did you later come back to the scene there?

Yes, we did.

And did you also attend to this man?

Yes, I did.

Did you take him to the hospital?
Yes, I did. |

What was his name?

His name is -~ as I learned later, was

Is his first name Paul, if you recall?

I believe it was,

I show you what has been marked Grand Jury
13,

Does that look like the second individual

that you took to the hospital?

A

I dare say. I could identify it as being

the person we picked up inasmuch as he was wearing street

clothes and there was a lot of blood on him.

It would be difficult -- he is cleaned up

here, and there is a cranial bandage that wasn't on at the

time,
Q
photograph?
A
Q

You cannot recognize him from that

No, I can't,

You learned his name was Schrade, is that

e e e e e a s —— e ————t . — s ara
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correct?

A That's correct., .

Q At the time that you took the individuals
to the hospital, did you get any information from the
individuals, either you or the attendant?

A The attendant is required to obtain as much
information as is possible,

MR, FUKUTO: I believe that's all I have,

THE FOREMAN: One minute, sir. Do any of the
Jurors have any question to ask this gentleman before he
is excused?

There being no further questions, it's my
duty to caution you and also warn you not to impart to
anyone or discuss with anyone any of the proceedings that
went on in this room today, |

THE WITNESS: Very well,

THE FOREMAN: Thank you very much for coming in.

THE WITNESS: Thank you.

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

MR, FUKUTO: May we have Mr, Behrmann come in?
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MAX A. BEHRMANN,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
as followsf

THE FOREMAN: Would you raise your right hand, sir?

(Whereupon the witness complied with the

request ofithe Foreman.,)

Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the Coﬁnty of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?

THE WITNESS: 1 do.

THE FOREMAN: Would you be seated, please, Mr.
Behrmann? 1s it Behrmann?

THE WITNESS: Behrmann.

THE FOREMAN: Behrmann?

THE WITNESS: B-e-h-r-

EXAMINATION
BY MR, FUKUTO:
Q Would you give us your name, please?
A Max A. Behrmann, B-e-h-r-m-=a-n-n.
Q Mr. Béhrumnn, what is your business or
occupation?
A 1 am an ambulance attendant for the City of

Los Angeles Emecrgency Hospital at 1401 West sixth Street.

e e
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Q
A

Q

Is that the Central Receiving Hospitai?
Central Receiving Hospital,

Were you working on election night and the

following morning?

A
Q

I was, sir.

And were you working with the driver,

Robert Hulsman?

A
Q

of June 5th of
A

Q
Kennedy to the

A
Q
A

Q
the hospital?

A

Vo R B > BN « ]

memory?

Yes, sir.

And sometime during that morning, the morning
1968, did you go to the Ambassador Hotel?
Yes, sir.

And you and Mr. Hulsman took Senator
hospital, is that correct?

Yes, sir,

And did yoﬁ go back to the location?

We did, sir.

And did you take another individual back to

Yes, sir,

Do you know this person's name?
Schrade, I believe,

The first name, do you know?
No, I don't.

If you heard it, would it refresh your

It might.
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Q Does the name Paul =--

A Paul, yeah.

Q Was that the individual?

A Uh-huh.

Q Do you think you would recognize his
photograph?

A Right here, this one right here (indicating).

Q You are pointing out Grand Jury Exhibit

Number 13, is that right?

A Yes, sir.

Q That's the man you picked up after you
took Senator Kennedy to the hospital, is that right?

A Yes, sir.

THE FOREMAN: Nothing further?

MR. FUKUTO: Nothing further.

THE FOREMANQ Any questions?

There being no further questions, you may .
be excused. And before you leave, I must caution and warnm
you not to discuss with anyone oOr talk with anyone about
any of the proceedings that went on in this room.

THE WITNESS: I won't.
THE FOREMAN: Thank you very much.

THE WITNESS: Thank you.

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)
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MR. FUKUTO: May we have Jcrrbld Hemingway?
' JERROLD HEMINGWAY,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
as follows:
THE FOREMANE Would you raise your right hand,
please, sir? .
(Whereupon the witness complied with the
request of the Foreman.) |
Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Gcrand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God? ‘
THE WITNESS: I do.

THE FOREMANE Would you be seated, please, Mr.

Hemingway, and for the record, would you state your name,

please?

THE WITNESS& jerrold Hemingway. The first name
is spelled_J-e-r-r-o-l-d._

EXAMINATION
BY MR, FUKUTO: '

Q Mr. Hemingway; what is your business or

occupation?

A 1 drive an ambulance for Goodhew Ambulance.

e
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Q
A

Q

Angeles?
A
Q

Is that a private company?
Yes, sir, it is. .

Do you do contract work for the City of Los

No, sir.

Nevertheless, on the morning of June 5th,

1968, did you go with an ambulance to the Ambassador Hotel?

A

Q

A
Q

requested

>

O P 0O

know what
Q
A

Q

Yes, sir.
And was this a private call, so to speak?
Yes, sir, it was.

What time did you -~ your company get

to go to the hotel?

I believe it was 12:27,
Whefe do you work out of?
Hoover and Washington.
What is the address there?

1826 South Hoover, Los Angeles. I don't

the postal zone is.

That's Goodhew Ambulance Company?
Yes, sir.

And did you proceed to the Ambassador Hotel

on that morning?

A
Q

Yes, I did.

Did you go to the area of the hotel on the

second floor adjacent to the Embassy Room?

A

QORI DL F e

No, sir, I did not.

o Oepigtas RS
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Q Did you receive any individual at the hotel
that you took to the hospital?

L 4

A Yes, sir, I did.

Q And who was that person?

A Mr. William Weisel.

Q Where was Mr. Wei.sel when you first saw him?
A When 1 fifst s..aw Mr., Weisel, he was at the

maiq entrance on 2 stretcher, or a table, whichever it was.
I wasn't sure.

Q What kind of table would you say it was?

A It looked like a serving table, a flat top
serving table is what it looked like.

Q Did Mr. Weisel appear to be injured in any
way? .

A Yes, sir, he did.

Q What kind of injury?

A He had a gunshot wound in the left side, sir.

Q Did you notice any other people there who
appeared to be injured?

A At that particular time, no, sir.

Q Later on?

A No, sir, I saw nobody else there that was
injured. |

Q Were there a number of people with Mr..

Weisel when you met him there at the entrance?

A There were several people there with a lot
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‘Exhibit Number 14, I believe.

of people around Mr. Weisel.

There were two people that brought him out.

I do not know who they were. I do not recollect them Qery

clearly.

Q Were they dressed in any fashion that was

significant?

A Just in suits, most like everybody else was.

Q This photograph has been marked Grand Jury

Do you recognize the person in that

photograph?
A Yes, sir, I do.
Q Is that Mr. Weisel?
A Yes, sir.
Q He is the individual you took from the

hotel to the hospital, is that correct?

A That's correct, sir.

Q Which hospital?

A I first took him to Central Receiving
Hospital, sir. |

Q later, was he transported by you to another
hospital?

A Yes, sir. He was transported to Kaiser,
Hollywood.

MR. FUKUTO: I believe that's all we have, Mr.

Foreman.
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THE FOREMAN: Any questions?
There being no further‘questions, I must
caution and also warn you not to impart to anyone or discuss

with anyone any of the proceedings that went on in this

13

14

15

16

17

18

room this afternoon.

Thank you very much for coming in.

THE WITNESS:

THE FOREMAN:

MR, FUKUTO:
Mr, Hemingway -

It's quite all right, sir.
You may be excused. "

Would you notify Mr. Walker -~

THE SERGEANT AT ARMS: Mr. Hemingway, just a

minute.

MR, FUKUTO:

Mr. Walker may be excused, also.

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

MR, FUKUTO:

May we have Mr. Rus come in, please?
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DONALD C, RuUS,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
as follows:
THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
please, Mr. Rus?

(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.,)

Do you solermmly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?

THE WITNESS: I do,
THE FOREMAN: Would you be seated, please, and for
the record, give us your name?

THE WITNESS: Donald C. Rus.

EXAMINAT ION

BY MR, FUKUTO:

Q How do you spell your last name?

A That's R-u-s.

Q Mr. Rus, what is your business or
occupation? '

A. I am ar ambulance driver at the Receiving
Hospital,

Q That's for thé City of Los Angeles?

DONALL L ORTHOV, € ¢ P Coaue nr
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A
Q
A

Q

following day, June &th and 5th of 19682

A
Q

1968, did you receive a ca2ll to go to the Ambassador Hotel
here in Los Angeles?

A

Q
that time?

A

Q
A

Q
A

was 12:40, right in that neighborhood.

Q
A

Q

location?

A

Q
A
Q

The-City of Los Angeles, that's right.
Central Receiving Hospital, is that correct?

That's correct.

Were you working on election night and the

That's right.

And sometime on the morning of June 5th of

Yes, I did.

And were you working with an attendant at

Yes, I was.

What is his name?

Tom Ratliff.

What time did you go to the hotel?

In the neighborhood of about -- I think it

pid you see any injured persons at that

Yes, I did.

And how many injured people did you see?
Three, in all.

Were you therc when Senator Kennedy was

DORALD L. OZTATN. 6 G RA.OrrCIAY, RIFITTR
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there?

A No, I was not.

Q Did you learn that == you arrived at the
location after he had been taken away from the scene?

A Yes, I did. But I was at the hospital
when he was brought in.

Q You were at the Central Receiving Hospital
when he was brought in?

A Right. I helped unload him.

Q And did you also see 3t the Central
Receiving Hospital an individual by the name of Irwin
Stroll?

A Yes, I did.

Q He was an individual thaf. came to the

hospital by taxicab, is that correct?

A That's correct.

Q And you helped him get out of the taxicab?

A Yes. 1 reinen-ber -- moved him from the cab.

Q pid you see Mr. stroll at the Ambassador
Hotel?

A No, I did not.

Q So you saw Mr. stroll at the hospital before

you yourself went to the hotel?
A That is correct.

Q After you helped Mr. Stroll out of the cab,

then you went to the hotel?

DONALD L OSTROV, C.8 R., Orfic AL RCPORTER
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A No. )

As soon as we got Mr. Stroll out, Mr.

Kennedy arrived.
We helped unload him, and then we received
the call to go to the Ambassador.

Q You found out there were more injurec

people there, is that correct?
A Yes, that's correct.

Q pid you and your attendant, Mr. Ratliff,
then go to the hotel? )

A That is correct, yes.

Q And did you see injured people there?

A Yes, I did.

Q How many were there -- there at that point?
A We seen three. '

Q Do you know the names of these three people?
A Only-the one name do'I know, Mrs. Evans.

Q Was it Elizabeth Evans?

A That is correcte

Q The other peoplé that you saw that were

injured, were they injured as 2 result of a gunshot wound
or some other type of injury?

A Other type injuries.

Q The only gunshot injury or jnjured person
that you saw was Mrs. Evans, is that correct?

A This is correct.
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Q And where was she when you saw her?

A She was in the -- the meeting place there,
whatever they call it -- the Embassy Room?

Q The Embassy Room.

A Yes. That's where she was at.

Q Were there a number of people there trying
to comfort her?

A Yes, there were.

Q Did you take he; from that location into

the ambulance and to the hospital?
A That's correct,

Q There is a photograph, I believe, in front
of you, Grand Jury Exhibit Number 12.

You are pointing to that yourself, is that

correct?

A Mrs. Evans. “

Q You are pointing to Grand Jury Exhibit
Number 12. 1Is that M:s.'Evans?

A That 1is.

Q That's the lady you took to the hospital?

A Correct.

Q Do you make any sort of a physical

examination or give her any kind of first aid -- or did
you do that, sir?
A We had done that. Yes, we put -- we put

pressure dressings on the wound itself,
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' Q Do you know that she was suffering'from a
gunshot wound? .
A This is correct.
Q or woundé, is that correct?
A Correct.

MR, FUKUTG: 1 believe that's all I have.
THE FOREMAN: Any questiors from any of the Jurors?
I guess there being no further questions,
I must caution you and also warn you not to impart to
anyone or discuss with ényone any of the proceedings that
went on in this room this aftermoon.
THE WITNESS: Okay.
THE FOREMAN: Thank you very much,
THE WITNESS: You are welcome.
(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

MR, HOWARD: We have additionally three witresses.
Could we have about a seven-minute recess?
~ THE FOREMAN: Sure can. -
MR. HOWARD: To put the exhibits together and
come in and wrap it up in fifteen or twenty minutes.
THE FOREMAN: We are recessed until twenty minutes

after.

(SHORT RECESS.)
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MR, HOWARD: Lieutenant Hughes,

CHARLES F, HUGHES,

called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn

as follows:

THE FOREMAN: Would you raise your right hand, sir,

Mr. Hughes?

(Whereupon the witness complied with the .

request of the Foreman.)
| Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?
THE WITNESS: I do.

THE FOREMAN: Would you be seated, please, sir,

for the record, would you give us your name?

THE WITNESS: Charles F., Hughes.

EXAMINATION
BY MR, HOWARD:
Q What is your business or occupation?
A Police Officer, City of Los Angeles,

Commander, Rampart Detective Division.
Q Lieutenant Hughes, were you one of the

investigating officers in charge of the investigation

and
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and the shootinngf Senator Kennedy?

A 1 am. N

Q In the course of your investigation, did you
take into your possession certain evidence received from
Officers White and Placencia?
1 did.
Was part of that evidence a certain key?
Yes, sir.
Have you brought that into court?
I have.

Will you describe the key for us?

> 0 P o o »

It is a Chrysler products key, aluminum.
It has been marked by Officer White whose
initials are =-- T.R.W. are on the key and the serial
number, 13308, well worn. |
One nick has been filed in the side.

MR, HOWARD: May this be marked, with the
Foreman's persmission as Grand Jury Exhibit 15-E?

THE FOREMAN: Wait a minute,

MR, FUKUTO: It has been marked Number 8.

MR, HOWARD: We list it as a De Soto key. May it
be marked Grand Jury Exhibit 8 for identification?

THE FOREMAN: So ordecred.

MR, HOWARD: Grand Jury Exhibit 8.

Q After you received this Exhibit 8, did you

keep it in your possession for a period of time?

DONALD |. GSTROV. CB R, Orrez.sL RlsinvEn
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I did,

Did you later deliver it to a police

officer?
A I did.
Q What is his name, please?
A Lieutenant Hegge, H-e-g-g-e.
Q ‘And in relation to your receipt of it, do

you recall the date that you received it?
A June the 5th, 1968.
Do you want more times, in sequence?
Q No. In relation to receipt, when did you

give it to Lieutenant Hegge?

A The last time, about 4:30 p.m.
Q On what date? Was that yesterday?
A The same date, June the 5th.

MR, HOWARD: June the 5th. Thank you very much.
May the witness be excused?

THE FOREMAN: Sure.

MR, HOWARD: Thank you, Lieutenant.

THE FOREMAN: Thank you for coming in.

»MR. HOWARD: Will you send your superior in,

please?

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

THE SERGEANT AT ARMS: Lieutenant Hegge.

DONALL L €3THOV, C.8. R Crr.cwas, Rironr s
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ALBIN S. HEGGE,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn

as follows:

THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
please, sir?

(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.)

Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Los Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God?

THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN: Would you be seated, please,
Lieutenant. And for the record, would you give us your

name? _
THE WITNESS: Albin S. Hegge, A- as Adam -1-b as

Boy -i-n; the last name, H-e- as Edward -g-g-e, as Edward.

EXAMINATION
BY MR, HOWARD:
Q What is your business or occupation?
A Police Officer for the City of Los Angeles,

attached to Rampart Detectives,

Q You are onc of the investigating officers

in this case, are you not?

DONALD (. OSTROIV, C.E8R.. Orricize RepoaTAR




. ' 1 A I am.

2 Q May I direct your attention to Grand Jury

s Exhibit 8. There has been testimon;'y that .this is a

. Chrysler type key. Are you familiar with that key?

5 A Yes, 1 am.

I Q pid you receive that from someone?

1 A Yes, 1 did.

8 Q From whom, sir?

° A officer White.

10 Q And did you then turm it over to someone

11 else?

12 Yes. I returned it to officer White.

o N

14

And then did you receive it again?

Yes, I did.

16 Lieutenant Hughes.

17

A
Q
A
15 Q From whom?
A
Q And when was that, sir?
A

That was approximately 4:30 p.m. ON

19 June the Sth.

20 Q Thereafter, did you méké a search of 2

n certain automobile?

2 A Yes, I did.

2 Q pefore making that search, did you secure a
24 search warrant?

» A I did.

26 Q What type of an automobile did you search?

_
e lob ontrON. .6 R.. OfFiCIal NEPO.ILR
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A I searched a '56 Chrysler Sedan.
Q Where was that located?
A That was located on -- on New Hampshire

Avenue, approximately one-half block off Wilshire Boulevard.

Q Would that be near the area of the Ambassador
Hotel?

A Yes, it is,

Q When you made this search, did you have
other officers with you?

A Yes, I did.

Q . Did you supervise the search?

A I did.

Q In the course of the search, did you find a
wallet? .

A Yes, I did.
Q Did you bring that ﬁith you?
A Yes, I did.

MR, HOWARD: We have an envelope, Mr., Foreman.
May the envelope be marked Grand Jury Exhibit -~

THE FOREMAN: Also its contents?

MR, HOWARD: May it be marked Grand Jury Exhibit 6
for identification, according to our program?

THE FOREMAN: The envelope and its contents?

MR, HOWARD: And contents, yes,

THE FOREMAN: So ordered,

Q BY MR, HOWARD: I will show you now an

DONALD L. OSTHOV, C £ Nt.. OrricIsL RPp..avin
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envelope. Will you examine Graud Jury Exhibit 67

> 0 > 0o >

Q
direction?

A

Q

removed from the automobile we discussed in that envelope

or cause it to be done?

A
envelope.

Q

wvallet?

> o »

Q
did it not?

A
Q

please, Lieutenant -- 6-A, I believe, would be better.

Do you find that wallet in the Exhibit 62

~ Yes, it did.

.

Are you familiar with that envelope?
Yes, I am. |

Is that a booking envelope?

It's an evidence envelope.

In which you book property?

Right.

And was that prepared by you or under your
Under my directionm.

And did you place the evidence that you

I caused the evidence to be placed in this
On the search of the car, did you find a

I did.

Yes. I have it here.

That came out of a second smaller envelope,
Would you mark 6-B on that smaller envelope,

(The witness complies.)
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Q Now, the wallet that we have called 6-A,
where was that found? .
A - That was in the glove compartment of the '56

De Soto which I searched,

Q And was there --

THE FOREMAN: Just a minute, He first called it
a.Chrysler. Now, it's é De éoto. Which is it?

THE WITNESS: It is a De Soto. _

THE FOREMAN: You first said "Chrysler, "

Q BY MR, HOWARD: Did you say -- did I say
“Chrysler key"?

Is that what it was?

A Chrysler products key,

MR, HOWARD: It's a Chrysler products key.

THE FOREMAN: Sorry,

MR, HOWARD: I may have said "Chrysler key."

It's a Chrysler products -- may that be corrected?

Q Now, was there some identification in this
wallet? V 4

A Yes, there was,

Q And was there a name on the wéllet or on the

identification in the wallet?

A It was a name on the identification within
the wallet,

Q What is that name?

A Sirhan Sirhan, and 1 think there is some

DONALD L. OSTESV, C.6.R., Orviciag RrronTIR
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other -- on the operator's license it's Sirhan Bishara
Sirhan. -
| Q " Now ==

A On the library card for the Pasadena City
College Library it is Sirhan Sirhan,

Q That wallet is in the same condition in
which you removed it or caused it to be removed from the
vehicle, is that correct?

A It is,

Q What else was found in the car, Lieutenant?

Will you put that back in the "A" package?
(Whereupon the witness complied.)

A 1 found a business card for Lock and Barrel =~
Lock, Stock and Barrel Store. Thét's located at 8972 East
Huntington Drive, San Gabriel.

Q Does the card indicate what kind of business

that is? :
A Fine guns and fishing tackle,

MR, HOWARDE May we mark thisievidence, 6-B, with
t he card, Mr. Foreman? ‘ '
qQ What else was found in the automobile?
A - The next item we found was six keys with a
tag containiﬁg the license number John William Sam 093.
All these items were on a keyring of wire

nature.

I tried these keys, and various keys either

DONALD L CSTROV, C.5.R.. O7FiciAL ReroRILR
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Q The license number of the vehicle was what,
sir? |

A John William Sam 093.

Q That's the license number of the car?

A That is the 1iggnse number of the car.

MR. HOWARD: May that be marked 6-C, please, Mr.
Foreman?

THE WITNESS: On the right front seat, under some
newspapers, were two expended slugs.

MR, HOWARD: May that envelope and slugs be marked

6-D.

Q By the size, could you approximate the
caliber? |

A They are approximately +22 caliber,

Q When you say "expended-slugs," what does

that mean?

A That is the lead portion of the bullet from
a -- that has been fired.

Another item was 3 .22 caliber shell, It's
got the label, Super X, approximately long rifle.

This was found in the glove compartment

amongst some other newspapers == amongst some other loose

papers.

MR, HOWARD: May that be marked Grand Jury Exhibit

6-D, Mr. Foreman?

DONALD L. OSTROV. C.G.R.. Orricias RZrGaTen
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THE FOREMAMN: No, E.

MR, HOWARD: 6-E.

THE WITNESS: This was removed from the wallet,
It is a Canadian one-dollar bill,

MR, HOWARD: May that be marked 6-F.

Q Lieutenant, did you find any type of
ammunition cartridge or box in the car?

A Yes. There was a .22 mini-mag box in the

Q And what was done with that box?

A That was picked up by Latent Prints, under
my direction, was taken to our Scientific Investigation
Division for lifting of prints,

| It is in their custody.
Q The testing is either proceeding or it's not

come back to us yet, is that correct -- a correct statement?

A That's correct. |

Q Do you have a photograph, however, of the
box?

A I do.

Q Would you show us that, please?

(Whereupon the witness complied.)

MR, HOWARD: May we mark, with the Foreman's
permission, a photograph of what appears to be an
ammunitjon box with the name of mini-mag, .22 Long Rifle
HP, High Velocity? '

— 1 e m !
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May that be marked 6-G?
THE FOREMAN: Permission granted, 6-G.

Q BY MR, HOWARD: I will show you Grand Jury's

Exhibit 6-G, 1Is that a photographic representation of the

box that you recovered in the car at the time of the search?
A Yes, it is.
Q . And now it's not in three-diﬁension; it's
been broken open. Is that a fait statement?
A That is true.
Q But it's a true and accurate reproduction

by a camera of the box that is now in evidence in thec
Crime Lab?

A That is correct,

Q Did you also find a receipt?

A Yes, I did.

Q Did you also send that to the Crime Lab as

you did the box? ,
A Yes, I did.

Q That's in the process of testing now?
A That is correct.

.MR, HOWARD: May we mark a photograph of a Lock,
Stock and Barrel receipt, Grand Jury's Exhibit 6-H?
THE FOREMAN: So ordered.

Q BY MR, HOWARD: Will you tell us what 6-H
represents?
A 6-H reprcsents a receipt from Lock, Stock

DONALD L OSTROV, C.6.R.. OrficiaL RrrcaTaR g -
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and Barrel with an address of 8972 East Huntington Drive,

San Gabriel, California,

The date is 6/1/1968. The receipt number
is 2372,
It is a sales receipt for two boxes of

CCI 22 for a dollar apiece and two boxes of S.X., .22,
ninety cents each, having a total sale value of three
dollars -- three dollars and eighty cents, with tax of
nineteen cents, the total being three ninety-nine,

Q Thank you. Would that complete the items
that are in the 6 series, the items which you found, or

your team found in the automobile?

A Yes, it is.

Q That have been brought to court?

A Yes.

Q There are probably other papers that were

not cataloged or other miscellaneous documents that you did

not bring in; is that a fair statement?

A That is true.

Q I think there were newspapers, things like
that?

A Yes, there was.

MR, HOWARD: Any questions?

Q Lieutenant, was there a registration in the
car?

A Yes, there was, and that is still in the

DONALD L OSTRCV, C.8.R.. Orricias Riroayse
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vehicle.

Q Now, did you make a check to determine whom

this car was registered to by license number?

A 1 did not.
Q pid you cause it to be done?
A i1t was done by somebody else, and 1 was

jater informed of it.
I should say not "jater.” I was inf
of it before the‘search warrant was obtained.

Q And who was the car registered to, 2

to your knowledge?

A It was registered to girhan Sirhan.

MR. HOWARDE May the Lieutenant be excused?

THE FOREMAN: You may be excused, Lieutenant.

Thank you for coming in.

(Whereupon the witness was excused and

withdrew from the Grand Jury Suite.)

ormed

ccording
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ROBERT L, CALKINS,
called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn

as follows:

THE FOREMAN: Would you raise your right hand,
please?

(Whereupon the witness complied with the

request of the Foreman.)

Do you solemnly swear that the evidence
you shall give in this matter now pending before the
Grand Jury of the County of Loé Angeles shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
help you God? |

THE WITNESS: I do.
THE FOREMAN: Would you be seated, please.

EXAMINATION
BY MR. HOWARD:

Q Will you state your name?

THE'FOREMANﬁ For the record, would you give us
your name, please?

THE WITNESS: Robert L. Calkins, C-a-l-k-i-n-s.

Q BY MR. HOWARD: Your business or
occupation, Sergeant?

A I am a Sergeant of Police, Los Angeles
Police Department, attached to the Homicide Division.

Q How long have you been a police officer®

DONALC 1 2:THOV C 7 P QOrricar ™
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- A Fourteen years, sir.

Q You are one of the investigating officers

on the case of the assassination of Senator Kennedy, is

that correct?

A Yes, sir, that's correct.

Q Are you acquainted with an individual known

as Rafer Johnson?
A Yes, sir, I am.

Q Did you have occasion to see him on the

early morning of June 5th?

A Yes, sir.

Q Where, sir?

A At Rampart Detectives.

Q And did Mr. Johnson give you something at
that time?

A Yes, sir, he did.

Q What was it?

A A .22 revolver,

Q Can you tell us the time, the approximate
time?

A Approximately 2:00 a.m.

Q I direct your attention to the weapon

{mmediately in front of you, the Exhibit 7 for
jdentification. Would you examine that?
A Yes, sir.

Q Is that the gun that Rafer Johnson gave you?

DONALD L. OSTROV, C.$.R.. OsFiCiaL RLroOUTER
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A Yes, sir, it is.

Q Now, at the time that you received the gun,
did you examine it to see if there were any live rounds
in it?

A Yes, sir, I did.

Q Were there?

A No, sir.

Q Were there any casings or expended rounds
in it?

A Yes, sir.

Q How many?

A Eight.

Q Did you smell the gun?

A No, sir.

Q pid you take the spent cartridge casings out
of the gun?

A 1 took one out to jdentify the exact caliber-

and replaced it.

Q What did you do with the gun then?

A I retained it in my possession until
approximately 10:00 a.m. that same day and booked it into
evidence at Central Prbperty, Los Angeles Police Department.

Q Did you later determine that it was
released to someone for scientific tests?

A Yes, sir.

Q To whom?

DONALD L. O3TROV. C.6.R.. OrpiriaL RLPOSTIR
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A It was released, to the best of my
knowledge, to an Officer Moser -- that may be Sergeant
Moser; I am not sure,

THE REPORTER: How do you spell Moser?

THE WITNESS: I believe it's M-o-s-e-r.

MR. HOWARD: Mr. Foreman, I have a small envelope
containing eight spent cartridges.

May this be marked, to correspond with the
gun, 7-A, the envelope and eight expended cartridges?

THE FOREMAN: Permission granted. |

MR, HOWARD: Thank you.

Q Would you examine Grand Jury's Exhibit 7-A?
A Yes, sir.

Q Are you familiar with those cartridges?

A These cartridges were purposely mnot narked

by myself in an effort to not contaminate them for possible
fingerprint examination. |
The identification marks or the primer marks

appear to me to be exactly the same as the ones that were
in the gun at the time I obtained it.

Q In other words, you didn't want to handle
it because of latent print possibilities?

A That's correct, sir.

Q But they appear to be the same ones you
found in that gun?

A Yes, sir.

DONALD L. OSTROV. C.6.1.. Or*1ci1AL ALFORTER
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1 MR, HOWARD: Any questions?

2 THE FOREMAN: There being no further questions,
Y you may be excused,

4 THE WITNESS: Thank you, sir.

s ' (Whereupon the witness was excused and
‘8 withdrew from the Grand Jury Suite.)

A

8 MR, HOWARD: DeWayne Wolfer,

9

10 ’ DE WAYNE A, WOLFER,

1 called as a witness before the Grand Jury, was duly sworn
12 as follows:

13 (Whereupon the witness raised hig right

4 hand to be sworn,)

16 THE FOREMAN: Do you solemnly swear that the

16 evidence you shall give in this matter now pending before

17

18 truth, the whole truth, and nothing but the truth, so
91 help you God?

20 THE WITNESS: I do,

2 THE FOREMAN: Would you be seated, please,

22

23 EXAMINATION

24 BY MR, FUKUTO:

25 Q Would you state your name, for the record?
‘ 26 A Yes. JIt's DeWayne A. Wolfer, That'g

e e e . e e
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D-e W-a-y-n-e W-o-l-f-e-r,
Q What is your business or occupation?
A I am a police officer for the City of Los

Angeles, assigned to the Scientific Investigation Division,
Crime Laboratory, where I act aé a criminalist, and among
my criminalistic duties is that of firearms and ballistics
expert,

| Q Would you tell us your training and

qualifications with respect to your duties as a
criminalist and firearms and iaentification expert?

A In the way of normal education, I have my
Bachelor Degree from the University of Southern California
where I was a pre-med student, and have a background in
the field of chemistry, physics, and all types of.
laboratory technique courses.

In the way of practical education, since my
assignment to the Scientific Laboratory in January 1951,
I have traveled throughout the United States to all of the
major firearms factories where I have made studies and
worked in these factories, what we call forensic ballistics.

By "forensic ballistics" we mean the study

that would be used in a court of law,

In these factories I have manufactured
barrels and all parts of guns to study the basis of --
upon which we make our identifications.

Some of the factories where 1 conducted
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these studies would include those such as Remington,
Winchester, Hi Standard, Colt, Smith and Wesson, Iver
Johnson, Harrington and Richardsen, Great Western, and
others,

I have made similar and like studies at all
of the major ammunition factories, which we include
Winchester, Western, and Federal, and Remington-Peters.

I have made the same basic studies here.

I have worked in ballistics laboratories. I manufactured

ammuniticn to study all phases that we would use in courts

of law.
I have workad at the major powder

manufacturers. Some of these trade names would include

" Hercules and Du Pont, and such as this.

I am presently an assistant professor on a
part-time basis at the California State College at Long
Beach where I offer a year and a half's course in the fields
of criminalistics, of which firearms and ballistics is a
porfion thereof.

In addition to my part-time teaching there;
and 1 have taught on the campuses -- I have taught the
criminalistics subject matter on the campuses of U.S.C.,
of E1 Camino College, Fullerton College, Santa Barbara
College, Ventura College; during the summer sessions under
the auspices of the State Board of Education, I have

taught on the campuses of Cal, U.C.L.A,, and California
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State'Collegc at L.A.

1 have.testified hundreds of times jnvolving

firearms and pallistics matter in our courts here jn the

State of california such as our Municipal, superior, and

Federal Court SystemSs
1 have testified in-at 1east five other

states on numerous occasions jnvolving these firearms and

ballistics mattersSe

1 have given °° published papers regarding

10 the matterse.

1n Q How long have you been a firearms expert

with the police Department?

13 A gince January 1951.
1 Q 1s it possible to read markings on @ bullet

16 that is gired from 2 gun and determine what gun that

16 pullet was fired from?

17

A yYes, it ise.
18 Q How is that done?
19 A pasically, it would be such that in the

barrels or the rifling of the weapon there is what we call
imperfections which scratch the bullet 35S they cross these
imperfections.

These imperfections produce in the pullet
a series of valleys and ridges which we call striation

marks in this particular field.

We would cake and fire the gun into a wateY

!
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16

16

17

18

19

21

24

26

recovery tank so that the bullet entered the water and
was stopped with little or no damage. .

We would then recover that bullet and

place it under what we call a comparison microscope,

vhich is simply two microscopes with one eye piece.

We place the bullet that we test fire
through the suspected wedpon on one stage of the
microscope and the bullet, such as the -- such as a
Coroner's bullet or the evidence bullet on the other stage
of the microscope.

Then as we look through the common eye
piece at both of these bullets, we would be able to see
lines on’' one bullet, on one side of the microscope, and
lines on the other;

We would try to 1line them up as our
fingers (indicating), and if we can line up a majority

of the lines, we can say it was fired from this revolver

and no other.

Q Have you looked at Grand Juiy Exhibit
Number 5-A?
A I have.
Q And when did you first éee that exhibit?
A 1 first saw this exhibit at approximately --=

oh, I would cstimate somewhere in the latter afternoon
between, oh, I'd say 2:30, 3:30 yesterday afternoon.

Q And the revolver in fromt of you, Grand
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11

- 13

14

16

17

18

‘24

26

Jury Exhibit Number 7, have you see that before?

A Yes, I have, *

Q When did you first see that?

A I first saw thig revolver on or about
June the 6th of this year,

Q That's yesterday, too?

A That's yesterday, too,

Q Did you make some -=-

A Actually, no, I saw it in the latter part
of June the S5th, in the afternoon, late in the afternoon.

Q Did you make some test shots from Grand
Jury Exhibit Number 72

A I did,

Q Do you have the test shots with you?

A I have some of the test shots, but not all
of the test shots, ,

Q Do you have the one envelope thefe, do you? -

A Yes,

MR, FUKUTO: May that be marked Grand Jury
Exhibit Number 5-B?

THE FOREMAN: 5~B, so ordered.

Q BY MR. FUKUTO: . How many shots are there
in 5-B°

There's four,
Q Four spent slugs, is that correct?
Right,

DONALD L. CLTHOV. C.6.R., Or1 10150 Reronr,,
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' 1 A That's correcﬁ.
3 MR, FUKUTO: That's all. .
3 THE FOREMAN: Any questions?
¢ There being no further questions, you may
5 be excused. Thank you for coming in,
e THE WITNESS: Thank you very much.
7 (Whercupon the witness was excused and
8 withdrew -from the Grand Jury Suite.)
9
10 MR. HOWARD: Mr. Foreman, may the exhibits
n heretofore marked be received and for use or possible use
12| by the Jury in its deliberations?

® 13 THE FOREMAN: So ordered.

' u MR, HOWARD: That completes our case, Mr. Foreman.

15 V(Whereupon the proceedings of the above-
16 mentioned Grand Jury hearing were concluded at
17 3.52 o'clock p.m.) . - .
18
19
20
21
22
23
24
25
26
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